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صفحه 2

یک کارشناس در گفتگوی اختصاصی پیرامون عدم اجرای نرم افزاری طرح 
دارویار هشدار داد: 

احتمال افزایش  چند برابری قیمت دارو

خبر

مشاور وزیر کشور: 
روابط عمومی ها روایت گر دستاوردهای 

دولت در استان ها هستند

 مشــاور وزیر کشــور جایگاه روابــط عمومی را در تقویت ســرمایه 
اجتماعی کشور خطیر و مهم دانست و گفت: روابط عمومی ها خط مقدم 
روایت گری دستاوردها و اقدامات بزرگ و اثرگذار دولت در استان هستند 

و باید نسبت به این امر اهتمام جدی داشته باشند.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی وزارت کشور، افشار دارابی در دومین 
روز همایش مدیران کل روابط عمومی اســتانداری های سراســر کشور 
افزود: در عرصه جهاد تبیین روابط عمومی ها بایدی پیشــگام باشند و 
بتوانند در مواجهه با جنگ ترکیبی دشــمن، روایت گر صدیق و حقیقی 

اقدامات دولت باشند.
رئیس مرکز اطلاع رســانی کشــور با بیان اینکه جنگ امروز دشمن 
شناختی و ادارکی است، گفت: در جنگ شناختی، تلاش دشمن بر ابهام 
ســازی و ایجاد یأس و تردید نســبت به کارآمدی دولت در میان مردم 

است.
وی ادامه داد: تســخیر فضای ذهن و القای ناکارآمدی مهم ترین وجه 
جنگ ترکیبی دشمنان و معاندان نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
اســت که راهکار اصلی مقابله با این جنگ، به تعبیر رهبر معظم انقلاب 

اسلامی جهاد تبیین است.
دارابی خاطرنشــان کرد: با تبیین و روشــنگری، اهداف و برنامه های 

دشمن با کمترین هزینه و بیشترین کارایی خنثی می شود.
رئیس مرکز اطلاع رسانی وزارت کشور با اشاره به اینکه روابط عمومی 
استانداری ها با کار جهادی و شبانه روزی، تصویرگر تلاش های مجموعه 
دولت در اســتان ها هستند، گفت: این مهم در گرو همدلی و هم افزایی 

همه ظرفیت ها در استان است و روابط عمومی باید محل اتصال و نقطه 
محوری همه دستگاه های حاکمیتی و اجرایی در استان ها باشند.

دارابی اســتانداری ها را چکیــده دولت در اســتان ها خواند و افزود: 
متناسب با همین ظرفیت، روابط عمومی استانداری ها باید نقشی فعالانه 
و مسئولانه تر در روشنگری افکار عمومی با گفتمان دولت مردمی آیت الله 
رئیسی و تلاش جهادی دولت در ارائه خدمات بهتر به مردم داشته باشند.

وی اضافه کرد: کار روابط عمومی شبانه روزی و لحظه ای است و باید 
با ارتقای دانش رسانه ای و بهره گیری از ظرفیت های بومی استان، اهتمام 

جدی در تحقق فریضه جهاد تبیین در استان ها شکل گیرد.
مشاور وزیر کشــور تأکید کرد: بیان دیدگاه های مردم به مسئولان، 
رسالت مهم دیگر روابط عمومی اســتان هاست و باید بتوانند با شبکه 
سازی، سخنگوی مردم به مسئولان و همچنین انتقال دهنده راهبردهای 

دولت و مجموعه استانداری به مردم باشند.
 به گزارش ایرنا، همایش دو روزه مسئولان روابط عمومی استانداری های 
سراسر کشور از دیروز جمعه در وزارت کشور آغاز شد و امروز در دومین 
روز احمد وحیدی وزیر کشــور و علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت 

میهمان این همایش بودند و در آن سخنرانی کردند.

یادگار امام )ره( :
 جامعه وقتی خوب می شود که تک تک ما خوب شویم

یادگار امام )ره( با تأکید بر اینکه امام حسین)ع( و یارانش عزیزترین دارایی خود 
را دادند تا مردم از گمراهی نجات پیدا کنند و از جهل بیرون بیایند، گفت: اگر می 
خواهیم حســینی باشیم، باید خودمان را به جای بقیه بگذاریم. حکومت با مردم، 
مــردم با مردم، رئیس با کارمند، باید این قاعده را رعایت کنند. در آن صورت اگر 
کاری را می خواستی انجام دهی و دوست داشتی فرد دیگری هم با تو این کار را 

کند، آن را انجام بده.
به گزارش  جماران، حجت الاسلام و المسلمین سید حسن خمینی ظهر امروز 
در مراسم عزاداری روز اول ماه محرم حسینیه جماران، با تسلیت حلول ماه عزای 
ســالار شهیدان، گفت: برای درگذشتگان در حادثه سیل اخیر که دچار این بلای 
طبیعی شــدند، از خداوند متعال علو درجــات، رحمت و غفران و همچنین برای 

آسیب دیدگان و بازماندگانشان صبر و اجر مسألت می کنم.
یادگار امام ســپس در خصوص مسائل مربوط به عاشــورا، اظهار داشت: شاید 
مهمترین مســأله ای که در بحث پیرامون عاشورا، محرم و قیام سالار شهیدان)ع( 
مطرح اســت، پیگیری و بررسی چرایی این اتفاق باشد. این چرایی از چند جهت 
قابل بررسی است. یکی اینکه چه شد این اتفاق واقع شد؟! از رحلت پیامبر)ص( 50 
ســال گذشته بود که این اتفاق افتاد؛ یعنی بازه زمانی طولانی ای نگذشته بود، اما 
انحرافی بعد از پیامبر)ص( واقع شد که اوج آن در دولت اموی به صورت فاجعه آمیز 

رخ نمود و در شخصیت یزید جلوه گر شد.
وی با بیان اینکه تلخ ترین اتفاقی که در این دوره ممکن بود واقع شود داستان 
کربلا است، تأکید کرد: حادثه کربلا مسأله کمی نیست؛ بعضا آنقدر آن را تکرار کرده 
ایم که در ذائقه ما آن تلخی لازم ندارد. این در حالی است که فارغ از مباحث دینی، 

تمام عزت عرب از پیامبر)ص( اســت و همه کســانی که به جنگ سیدالشهدا)ع( 
آمدند همان ظهر نمازی را خوانده بودند که مطابق سنت در تشهد »صلوات خدا بر 
پیامبــر)ص( و آل او« گفته اند. در عین حال، در همان زمان یک نفر نماینده »آل 
پیامبر)ص(« است و آن هم حسین بن علی)ع( است که آنان مقابل او ایستادند و او 

را کشتند؛ بعد هم با آن وضع با خانواده و پیکرش برخورد کردند.
سید حسن خمینی با اشاره به اینکه بعُد دوم بررسی واقعه عاشورا این است که 
»چرا حسین بن علی)ع( قیام کرد و ایستاد«، گفت: در این رابطه دو نگاه در طول 
تاریخ بوده است؛ یکی اینکه این یک وظیفه شخصی برای او بود و هیچ کس نباید 
از این کار تبعیت کند و الگو بگیرد. مثل اتفاقی که در مســیحیت برای عیسی)ع( 
افتاده و معتقدند عیسی)ع( کسی است که به دار رفته؛ یا مثل داستان ابراهیم)ع( 
که کس دیگری حق ندارد مانند او ســر فرزندش را ببرد و ماجرا فقط منحصر به 

ابراهیم)ع( و اسماعیل است.
وی یادآور شــد: در دوره صفویه برخی گفتند سیدالشــهدا)ع( همان نقشی را 
دارد که عیسی)ع( دارد؛ یعنی همانگونه که عیسی)ع( در دنیا آمد و زجر کشید تا 
هرکســی گناه می کند را بتواند در آخرت از پل صراط عبور بدهد، سیدالشهدا)ع( 
نیز چنین نقشــی دارد؛ او آمده که هرکس بر او گریه کرد، بخشیده شود؛ صفویان 
این برداشــت را پررنگ کردند تا ثابت کنند خون حسین)ع( فدیه ای بود که قرار 
بود گناه امت را بشوید. بعد هم از آن نتیجه گرفتند که هر کاری می خواهی بکن، 
سپس یک »یا حسین)ع(« بگو و اینگونه مشکل حل است! بر اساس این برداشت 
از عاشــورا، هیچ کسی از آن واقعه امکان الگو برداری، اتخاذ وظیفه و درس آموزی 

نخواهد داشت.

رئیس جمهور:
دولت مصمم به امر به 

معروف و نهی از منکرات 
در مسایل اقتصادی و 

اجتماعی است

گزارش مملکت از بازگشت ایران 
به بازار نفت

غول های نفتی
 به جان زمین افتادند

پیش بینی جالب رییس اسبق 
کانون صرافان از قیمت ارز

سیگنال جدید 
مذاکرات برجام به 

قیمت دلار 
رئیس کل بانک مرکزی: 

آرامش در نظام 
پولی برقرار 

می شود

صفحه 7

مملکت از وضعیت بازار سرمایه کشور و نگرانی سهامداران بورس گزارش می دهد؛

ســـرمـایــه بـی ســرمـایــه
صفحه6

خبر

در دیدار وزیر صمت با نخست وزیر بلاروس مطرح شد؛
لزوم تهیه نقشه راه توسعه همکاری 

مشترک تهران-مینسک
در گفت وگــوی وزیر صمــت با نخســت وزیر بلاروس بر اســتفاده از 
ظرفیت های اقتصادی مکمل دو کشور و گشوده شدن دروازه های اقتصادی 

دو کشور به روی هم تاکید شد.
به گزارش ایلنا، ســیدرضا فاطمی امین در دیــدار با رومن گولوچنکو، 
نخست وزیر بلاروس گفت: امیدوارم این دیدار سرآغاز همکاری های مشترک 

میان دو کشور باشد.
وی یادآور شــد: در حال حاضر حجم مبادلات خارجی ایران در شرایط 
فعلی ۱20 هزار میلیارد دلار می باشــد و حجم دولــت بلاروس ۸0 هزار 
میلیارد دلار است و سهم مبادلات دو کشور از این رقم تنها ۴0 میلیون دلار 

می باشد که بسیار کم است.
فاطمی امین در ادامه خطاب به نخست وزیر بلاروس اظهار داشت دعوت 
می کنم در سفر به ایران از چند نمایشگاه و تعدادی شرکت در حوزه فناوری 

پیشرفته بازدید داشته باشید تا بیشتر با شرایط فعلی ایران آشنایی بیابید.
وزیر صمت ضمن با تاکید بر استفاده از ظرفیت های اقتصادی دو کشور 
به عنوان مکمل برای یکدیگر یادآور شــد: تحریم ها شــاید در کوتاه مدت 
فشارهایی وارد کند اما در بلند مدت به نفع کشورهاست از این رو چشم انداز 

خوبی را برای اقتصاد بلاروس می بینیم.
وی تصریح کرد: در بازدید از شــرکت های بلاروس هم دیده شــد که 
طراحی شرایط در برابر تحریم ها تعریف شده است بنابراین در این زمینه هر 

کمکی از ما برآید برای بلاروس دریغ نمی کنیم.
نخســت وزیر بلاروس ضمن خوش آمد گویی به وزیر صنعت معدن و 
تجارت جمهوری اســلامی و هیئت همراه اظهار داشت: این سفر در زمان 
مهم و مناســبی صورت گرفت و تصمیمات دوجانبه خوبی میان دو کشور 

اتخاذ شده است.
وی با اشاره به اینکه علت تاکید بر همکاری های اقتصادی مشترک میان 
ایران و بلاروس در این است که دو کشور همکاری سیاسی خوبی در عرصه 
بین الملل داشته اند و همدیگر را حمایت می کنند و در این زمینه دیدارهای 
مکرر رســمی انجام شده و روســای جمهور دو کشور سال قبل با یکدیگر 
دیدار داشــتند به علاوه آنکه با وجود فشارها به ایران و بلاروس دو کشور 
به یکدیگر کمک می کنند.وی خاطر نشــان کرد در تمامی عرصه های بین 
المللی از جمله سازمان های شانگهای جنبش عدم تعهد و… همکاری های 
خوبی میان ایران و بلاروس شکل گرفته است و دو کشور بر مقابله با جهان 

تک قطبی و دخالت دیگران در امور داخلی کشورها تاکید همکاری دارند.
نخست وزیر بلاروس اظهار داشت: باید در حوزه فناوری های پیشرفته و 
موارد مورد علاقه طرفین همکاری بیشتری داشته باشیم لازم است از همه 

فرصت ها استفاده کنیم.
وی با بیان اینکه وظیفه ما مسئولان دولتی ساختن پل برای رسیدن به 
اهداف دو کشور است اظهارداشت: یکی از مشکلات فعلی ما عدم آشنایی 
تجار بلاروســی با ایران و بازار این کشــور اســت، تلاش ما باید در زمینه 

گشایش دروازه های اقتصادی دو کشور به روی هم باشد.

بورس بازار پر ضرر

این روزها بار دیگر قضیه فعل و انفعالات بازار 
سرمایه بر سر زبان ها افتاده و موضوعی که آیا 
نرخ بهره با توجه به تورم افسارگسیخته ای که 
گریبان اقتصاد را گرفته باید افزایش بیابد یا خیر 
به نقُل محافل اقتصادی تبدیل شده است.با این 
حال اکثر سهامداران نگران هستند که میزان 
خروج پول حقیقی از بازار تشدید شود؛ روندی 
که در هفته های گذشته تداوم داشته و باعث 
کاهش چشمگیر ارزش معاملات در طول یک 
ماه اخیر شده است.کارشناسان بازار سهام هم 
اعتقاد دارند دلیل این امر گرایش حقیقی ها به 
سپرده گذاری در پی رشد نرخ بهره بوده است 

ادامه در صفحه دو

سرمقاله

 مونا رمضانپور

یادداشت

سیل و سوالی از 
مدیران کشور

آیا کشور ما یعنی ایران بزرگ با این قدمت 
و این سابقه دانش در هیدرولوژی و هیدرولیک 
در ایران باســتان که هنوز زبان زد دنیا است، 
در وقایع ســیل باید دچار این تعداد کشــته و 
مفقودی و خســارات مالی بشود؟حقیقتا این 
ســوال مهم است و پاســخ آن مهمتر؛ چرا در 
مقابل یک سیل که هم فصل و موسم آن را می 
دانیم، هم سابقه و محل رخداد آنها را می دانیم، 
هم هواشناسی قابل قبولی داریم، هم پهنه های 
ســیل خیزمان را خوب می شناسیم، هم آمار 
دقیق از شــرایط خاک و رطوبت و دیگر عوامل 
مطرح را داریم، ناگهان مدیران کشور را غافلگیر 
می کند و این چنان ناتوان و ضعیف تسلیم می 
شوند؟! این نوع مسائل ابتدایی اگر در کشور حل 

نشود ما تا ابد گرفتار خواهیم بود!
ادامه در صفحه 2

فریبرز ناطقی الهی

سخنگوی دولت: 

درباره دستاورد 
سفرهای استانی 
روشنگری می شود

صفحه3

صفحه2

صفحه2

صفحه3

برقراری پروازهای کانکشن 
بین ایران و بلاروس در 

صفحه6کوتاه مدت

گیشه خبر

صفحه 2

درخواست سفیر آلمان در تهران برای حمایت از موضع برجامی بورل

مسئولیت مشترک ماست که توافق مهم برجام را بازگردانیم
ســفیر آلمان در تهران خواستار حمایت از موضع 
مسئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا برای حفظ 

برجام و اتخاذ تصمیمات لازم در این زمینه شــد.
به گزارش ایسنا، سفارت آلمان در ایران با انتشار 
پیامی در حســاب کاربری خود در توئیتر به نقل از 
سفیر این کشور در تهران خواستار حمایت از موضع 
جوزپ بورل، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا  

برای حفظ برجام شد.
در ایــن پیام به نقل از  هانس ادو موتســل آمده 
اســت: بیائید همگی از خواسته دلســوزانه جوزپ 
بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا حمایت 
کنیم؛ »اکنون زمان حفظ برجام است. این مسئولیت 
مشــترک ماســت که این توافق مهم را بازگردانیم. 

باید همین حالا گرفته شود.« تصمیمات 
به گزارش ایســنا، جوزپ بورل مســئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا امروز )شــنبه( طی پیامی در 
حســاب کاربری خود در توئیتر خواســتار استفاده 
از فرصــت کنونی بــرای حفظ برنامــه جامع اقدام 

)برجام( شد. مشترک 
وی نوشــت: اکنون باید تصمیماتی گرفته شــود 
تــا از این فرصــت منحصر به فرد بــرای موفقیت و 

آزاد کردن پتانســیل بزرگ اجرای کامل این توافق 
شود. استفاده 

بورل هفته گذشــته نیــز در یک یادداشــت در 
روزنامه فایننشــال تایمز توافق هســته ای 20۱5 را 
یک دســتاورد دیپلماتیک برجسته توصیف و تاکید 
کرد: اگر می خواهیم توافق هســته ای را حفظ کنیم، 

است. زمان تصمیم گیری  اکنون 
وی افــزود: هم اکنــون باید بــرای غنیمت بردن 
از ایــن فرصت بی مانند جهت رســیدن به موفقیت 
تصمیماتی اتخــاذ کنیم و پتانســیل بزرگ اجرای 
کامل این توافق نشان داده شود. من هیچ جایگزین 

موثر یا جامع در دسترسی نمی بینم.
مسئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا همچنین 
نوشــت: هر روزی که توافقی در وین حاصل نشود، 
رســیدن به منافــع اقتصادی ملمــوس برای مردم 
ایران از طریق رفع تحریم هــای آمریکا و همچنین 
منافع عدم اشاعه هســته ای برای جهان را به عقب 
می انــدازد. به پایان رســاندن توافــق در این زمان 
مزایــای اقتصادی و مالی چشــم گیری بــه همراه 
خواهد داشت و همچنین امنیت منطقه ای و جهانی 

را تقویت خواهد کرد.
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سخنگوی وزارت خارجه چین اعلام کرد
آمادگی پکن برای پیشرفت 

در مشارکت راهبردی 
ایران و چین

سخنگوی وزارت امور خارجه چین تاکید کرد که 
کشــورش آمادگی دارد با تشریک مساعی بی وقفه با 
طرف ایرانی، پیشرفت جدید را در مشارکت راهبردی 

چین و ایران به دست بیاورد.
به گزارش ایسنا، هوآ چوینینگ، سخنگوی وزارت 
امور خارجه چین با اشاره به مکالمه تلفنی   شی جین 
پینگ، رییس جمهور چین با رییس جمهور کشورمان 
در توییتــی نوشــت : "  چین و ایــران ضمن تقویت 
همدلی و همکاری، از حقوق و منافع عادلانه کشــور 
های در حال توســعه دفاع کردند. چین آمادگی دارد 
با تشریک مســاعی با طرف ایرانی بی وقفه پیشرفت 
جدید را در مشارکت راهبردی چین و ایران به دست 
بیاورند و از انصاف و عدالت بین المللی صیانت کنند" .

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس:

فرانسه دنبال احیای جایگاه 
اروپا در مذاکرات است

عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه فرانسه در تلاش 
اســت نقش و جایگاه اروپــا را در مذاکرات احیا کند، 
گفت: احیای روابط با کشــورهای حاشــیه مدیترانه 
،خاورمیانه و خلیج فارس، بخشی از سیاست فرانسوی 
ها اســت.جلیل رحیمی جهان آبادی در گفت و گو با 
خبرنگار پارلمانی ایرنا در مورد اعلام آمادگی فرانســه 
برای میانجی گری مذاکرات هســته ای ایران گفت: 
فرانســه درصدد است تا روند مذاکرات هسته ای احیا 
شود.عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس با اشاره به گفت و گوی تلفنی امانوئل مکرون 
رییــس جمهور فرانســه با آیت الله رییســی تصریح 
کرد:  فرانسه موضع دوگانه ای را  در مذاکرات هسته 
ای بــازی می کند از طرفی دوســت ندارد که نقش 
آمریکایی ها در این مذاکرات معادل همه اروپا باشد  و 
در تلاش است نقش و جایگاه اروپا را در این مذاکرات 

احیا کند این سیاست کلی فرانسویان است.
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی 
مجلس تصریح کرد: الان که سیاست و مصلحت کشور 
در این اســت که با آمریکایی ها به صورت مســتقیم 
گفت و گو نکنیم  فرانســویان می توانند این نقش را 

برای انتقال پیام ایفا کنند و میانجی گری کنند.
رحیمــی جهان آبــادی تاکید کرد: چــون ایران 
خواهان حل مســاله مذاکرات است از هر کشوری که 
بخواهد در این زمینه میانجی گری کند استقبال می 
کنیم.نماینــده مردم تربت جام گفت: با وجود تحریم 
های اعمال شده از سوی غرب ایران در موضع ضعف 
نیست ،البته در اینکه به زیر ساخت ها و اقتصاد آسیب 
های وارد شده است شکی نیست، اما طرف غربی هم 
خود را فریب می دهد و از زمانی که برجام را امضا کرد 
و بعد از برجام خارج شد دستاوردی نداشته است آیا 
وضعیت افزایش سانتریفیوژ ایران کاهش پیدا کرده؟ 
و یا غنی ســازی کمتر شده؟  برعکس نفوذ ایران در 
خاورمیانه بیشتر شده  و قدرت پهپادی ایران هم ارتقا 
پیدا کرده اســت جایگاه ایران و آمریکا در خاورمیانه 

قابل مقایسه نیست.
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی 
مجلس یادآور شــد: زمانی که برجام بــا ایران امضا 
شــدآمریکایی ها در افغانستان و عراق حضور داشتند 
اما اکنون از منطقه خارج شده اند این نشان می دهد 

غرب  در موضع ضعف قرار گرفته است.
وی با اشــاره به سفر جوبایدن به خاورمیانه اظهار 
داشــت: تلاش رییــس جمهور آمریکا بــرای احیای 
جایگاه عربســتان در بازار انرژی به شکســت منجر 
شد  این نشان می دهد که خاورمیانه دیگر خاورمیانه 
گذشته نیســت و تصور  آمریکایی ها نسبت به ایران 

نادرست است.
نماینده مردم تربت جام اظهار داشت: اگر غربی ها 
فکر می کنند ایران با داشــتن مشکلات اقتصادی هر 
خواســته ای را می پذیرد و پای هر موافقتنامه ای را 
امضا می کند، بزرگترین اشتباه غربیهاست. ملت ایران 
هرگز در برابر خواسته نظام سلطه تسلیم نخواهند شد.

حمایت معاون وزیر خارجه 
بحرین از برجام

یک مقام ارشد وزارت امورخارجه بحرین از توافق 
هســته ای با ایران حمایت کرد و ایران را همسایه ای 

مهم در منطقه برشمرد.
بــه گزارش ایســنا، عبدالله الخلیفــه معاون وزیر 
امورخارجه بحرین در گفت وگو با شــبکه فاکس نیوز 
بــه طرح ادعاهایی علیه ایران پرداخت و مدعی شــد 
که جمهوری اســلامی ایران همــواره در امور داخلی 

کشورش دخالت کرده است!
وی در ادامــه ادعاهای خصمانه و بی اســاس خود 
گفت که  ایران همســایه ای مســئول نبوده و ثبات 

خاورمیانه را به خطر انداخته است.
عبدالله الخلیفــه در بخش دیگری از این مصاحبه 
که در حاشیه نشست امنیتی آسپن انجام گرفته است، 
مدعی شــد که ایران در طول ۴0 سال گذشته برای 

انجام کارهای خود مصونیت داشته است.
وی افزود: ما معتقدیم که ایران همســایه ای مهم 
در منطقه اســت اما ایرانی مســئول که به مرزهای 
کشــورهای همســایه احترام بگــذارد، از توســعه 
ظرفیت های هســته ای و موشکی خودداری کند و از 

تروریسم و افراط گرایی حمایت نکند.
این مقام بحرینی همچنین از توافق هســته ای با 
ایران حمایت کرد و با تکیه بر ادعاهای نخ نما و واهی 
علیه ماهیت برنامه هســته ای کشورمان گفت که این 
توافق می تواند به مقابله با تهدید مشترکی که همه با 

آن مواجهند، کمک کند.

اخبار

طبق اعلام اتاق اصناف، با اصلاح دستورالعمل موضوع ماده 7 
مبارزه با قاچاق محصولات دخانی مبنی بر اضافه شدن اتحادیه 
دکــه داران و جراید به اتحادیه های مجــاز و مرتبط محصولات 
دخانی، مقرر شــده واحدهای صنفی دکه داران و جراید، هر چه 
سریع تر نسبت به استعلام از وزارت بهداشت، صدور پروانه کسب 

و ساماندهی فعالیت واحدهای فاقد پروانه کسب اقدام کنند.
به گزارش ایســنا، قاسم نوده فراهانی، نماینده وزیر صمت در 
اتاق اصناف ایران، با اشاره به برگزاری نشست بررسی نحوه عرضه 
محصــولات دخانی، درباره تصمیمات اخیر اتاق اصناف در حوزه 
مدیریت عرضه محصــولات دخانی، گفته که تمرکز اتاق اصناف 
بر ارائه راهکارهای مبارزه با محصولات قاچاق و تقلبی است. در 
حال حاضر بار کالای قاچاق همراه با تریلی هزاران کیومتر مسیر 

را تا مرز استان ها طی می کنند؛ اما هیچ برخوردی با آن ها صورت 
نمی گیرد. وفور محصولات دخانی قاچاق در سراسر کشور، حاکی 
از  ورود قابل توجه این کالاها از مرزهای کشــور است؛ بنابراین 
حاکمیــت باید با اســتفاده از رویکردهای نویــن، از مبدا ورود 
تا آخرین زنجیــره توزیع، به صورت یکپارچــه با کالای قاچاق 
برخــورد کند.نکته مهم تری که طبق اعــلام اتاق اصناف در این 
نشست مطرح شــده، ضرورت اصلاح قانون مبارزه با قاچاق کالا 
در خصــوص احیا ماده 62 قانون نظام صنفی و همچنین اصلاح 
دســتورالعمل موضوع ماده 7 مبارزه با قاچاق محصولات دخانی 
مبنی بر اضافه شدن اتحادیه دکه داران و جراید به اتحادیه های 
مجاز و مرتبط محصولات دخانی اســت که بر این اســاس مقرر 
شده اتحادیه های صنفی طبق مصوبات سیزدهمین جلسه ستاد 

مبارزه با کالاهای قاچاق و تقلبی محصولات دخانی وزارت صمت 
و با توجه به موافقت مهلت یک ســاله از ســوی وزارت بهداشت 
به واحدهای صنفی دکه داران و جراید، هرچه ســریع تر نسبت 
به اســتعلام از وزارت بهداشت، صدور پروانه کسب و ساماندهی 

فعالیت واحدهای فاقد پروانه کسب اقدام کنند.

فروش محصولات دخانی در دکه ها به صورت مشروط مجاز شد
بورس بازار پر ضرر

ادامه از صفحه اول
و حالا با تداوم روند افزایشی نرخ بهره بیم آن 
می رود که حقیقی ها بازار را ترَک کرده و روی به 

سپرده گذاری بیاورند.
به نظر می رســد تا زمانی کــه تکلیف برجام 
مشخص نشود و قیمت های جهانی نیز در شرایط 
فعلی باشــد و عملکرد خوبی نیز از حقوقی ها به 
ویژه صندوق توســعه و تثبیت در بازار نبینیم و 
بالاجبار باید شرایط موجود را تحمل کنیم....روند 
نوسانی و منفی بورس با شدت در حال پیشروی 
است و از طرفی وارد پنجمین  ماه از سال  شده ایم 
اما ســهامداران کماکان نه  تنها شــاهد حمایت 
سیاســتگذاران از بورس نیســتند بلکه معتقدند 
که وعده هایشــان هم عملی نشــده است!به نظر 
می رسد تا زمانی  که تکلیف برجام مشخص نشود 
قیمت های جهانی در شرایط فعلی باشد و عملکرد 
خوبــی نیز از حقوقی ها به  ویژه صندوق توســعه 
و تثبیت در بازار نبینیم و به ناچار باید شــرایط 
موجود را تحمــل کنیم!افُت قیمت کامودیتی ها، 
افزایش تفاوت نرخ دلار نیمایی و آزاد و انتظارات 
تورمی از مهم ترین عوامل مؤثر بر بورس است که 
روند چند هفته اخیر، بازار را منفی کرده اســت، 
از چند روز پیش روند شــاخص مثبت شــده و 
رشــدهای بی رمقی در حد سه تا پنج هزار واحد 
ثبت شده که به نظر می رسد بیشتر، حاصل تلاش 
حقوقی ها در انجام معاملات در نمادهای شاخص  

ساز باشد.
آن  طورکه کارشناسان معتقدند امروزه شاخص 
بورس، ملاک خوبــی برای وضعیت حقیقی بازار 
نیســت و ارزندگی هر سهم با توجه به ویژگی ها، 
گزارشات و روند به خصوص آن باید بررسی شود.

در روزهــای اخیر نه  تنها بازار بــا ریزش همراه 
شد بلکه شــاهد خروج سرمایه های بیشتری هم 
نسبت به قبل بود لذا در این شرایط که بسیاری 
از کارشناسان معتقدند بازار در روزهای مطلوبی 
به  ســر نمی برد و از بی ثباتی، تورم و گِرِه  خوردن 
بورس به سیاست های سیاستگذاران گلایه دارند و 
انتقاد می کنند، عده ای چشم  امید به  ماه های آینده 
دوخته اند.آنها معتقدند عملکرد گزارش های برخی 
از صنایع در اولین فصل از ســال  جدید حاکی از 
آن اســت که برخی از آنها نسبت به شرکت های 
دیگر از چشم  انداز مثبتی در نیمه دوم سال  برای 
بازگشت به روند تعادلی برخوردارند.گمانه زنی آنها 
حاکی از آن است که وضعیت برخی از صنایع در 
 ماه های آینده پربازده  خواهد بود و این قضیه یک 
نوع پیش  بینی  است که موافقان و مخالفان  زیادی 
دارد چرا که برخی از کارشناســان معتقدند که 
سیاستگذار اقتصادی در حوزه بورس راه و روشی 
را در پیش گرفته اســت که بــه وضعیت خروج 

سرمایه و ریزش ها دامن می زند. 

سیل و سوالی از 
مدیران کشور

ادامه از صفحه اول
جمله ای در میان کارشناسان ارشد سازمان 
ملل وجود دارد که می گویند کشورهایی که با 
سوانح طبیعی خود کنار نیایند، همواره با یک 
سانحه بعدی به جای اول خود برخواهند گشت 

و توسعه برای آنها عملا رخ نخواهد داد!
اینکه ما بگویم موشک داریم فوق العاده است 
ولی اینکه در برابر ابتدایی ترین مسایل کشور 
گرفتار باشیم! بی نهایت بد و توهین آمیز است! 
وقتــی هم رخ می دهد، همواره دنبال قاتلان و 
مســببان و عاملان کوتاهی می گردیم و اخیرا 
هم که مد شده چند نفر را به عنوان خبره تحت 
عنوان کمیته حقیقت یاب حکم و سپس اصلا 
نتیجه را نه از کمیتــه دریافت و نه در صورت 

دریافت بها می دهیم !
کمیته سیل های گذشته گزارش مختصری 
که داد در حد کلاس اول دبســتان هم نبود ؟ 
کمیته های پلاســکو، به عنوان یک فرد سازه 
ای عرض می کنم نیم ریال ارزش فنی نداشت؟ 
گزارشــات متروپــل از نظر فنــی در حد یک 
سمینار دانشجویی لیســانس و از نظر بررسی 
قوانین و خلاف های اجرایی، بیان مکررات بود 
لاغیر ! چرا یک مرتبه مسایل را حل نمی کنیم 
تا دیگر نیازی به ورود ریاست جمهور، مجلس، 
قوه قضاییه به یک موضوع ساده مثل یک سیل 
نباشیم ؟ انرژی کشور کجا مصروف می شود با 
اینهمه مشکلات جدی و مهمی که باید مد نظر 

داشته باشیم !
یادم می آید ســال ها پیش در یک سمینار 
بحران و مدیریت بحران ها که توسط یونسکو 
در ژاپن تشــکیل شده بود، کشــورهای فقیر 
و ســیل خیز دنیا سیســتم های ســاده، کم 
هزینــه و خلاقانه خود را معرفی می کردند که 
بســیار جالب بود. دقیق یادم نمی آید فلیپین 
یا بنگلادش بود که با نصــب زنگوله هایی در 
سطوح مختلف در مسیل ها امکان هشدار سریع 
را به مردمش می داد! باور بفرمایید حل خیلی از 
چیزها قرن ها و سال ها پیش در دنیا انجام شده 
و به نتیجه رســیده است. والله دلم می سوزد و 
خفت است که ما با این همه داشته از پس یک 

سیل بر نیایم!
یک سال و چند ماه از زمان آن مقاله تا امروز 
گذشته است! می شد این مشکل را به فرصت 
تبدیل کرد، هر دقیقه به تلفات و خسارات مالی 
وحشتناک افزوده می شود ! یعنی ما به این حد 
تنزل کرده ایم ؟ پنجاه سال پیش یادم می آید 
کنار مسیل ها در زمان تهدید سیل، تانک ها را 
بترتیب پشت سرهم دو طرف پارک می کردند 
تا سیل به مردم زیان وارد نکند، یعنی این موارد 

را هم فراموش کرده ایم!
چه ســود که امروز بعــد از حادثه امام زاده 
داود و بقیه موارد مشــابه وزیر کشور، استاندار 
و شهردار جلسه بحران داشتند ! مدیریت این 
بحران سال گذشته باید صورت می گرفت ! این 

جلسه امداد و نجات است!

سرمقاله

یادداشت

پیش بینی جالب رییس اسبق کانون صرافان از قیمت ارز در بازار

سیگنال جدید مذاکرات برجام به قیمت دلار
به نظر می رسد وضعیت برزخی برجامی، در احتیاط معامله گران 

در خرید و فروش دلار بازار ارز بی اثر نبوده است.
به گزارش خبرآنلاین، سردرگمی در بازار ارز همچنان ادامه دارد 
و هنوز هیچ پالس مثبتی به بازار داده نشده است که بتوان امید به 

ریزش قبمت ها داست.
اگرچه برآیند بازار در کنار این فضا، چشــم انداز رشد قیمت ها 
را هم در روزهای آتی نمی دهنــد و معامله گران اقتصاد دارند که 
بازارساز به گونه ای عمل می کند که جلوی ورود دلار به کانال جدید 

را بگیرد.
در ایــن میان، به نظر می رســد وضعیت برزخــی برجامی، در 
احتیاط معامله گران در خرید و فــروش دلار بازار ارز بی اثر نبوده 

است.
سیگنال آمریکا با بازار ارز

در روزهای گذشــته برت مک گورک، مقام ارشــد کاخ سفید 
مدعی شــده بود که احیای برجام در آینده نزدیک بعید اســت و 
کاخ ســفید به دنبال اســتفاده از تحریم و انزوای اقتصادی علیه 

تهران است.
این در حالی اســت که جان کربی هماهنگ کننده ارتباطات 
راهبردی شورای امنیت ملی کاخ سفید به ادعای مک گورک مبنی 
بر قصد دولت بایدن برای استفاده از تحریم ها و انزوای دیپلماتیک 

علیه تهران واکنش نشــان داد و گفت جو بایدن معتقد است برای 
دستیابی به این هدف، دیپلماسی بهترین مسیر رو به جلو است.

در عین حال، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در مقاله ای 
در روزنامه فایننشــال تایمز اعلام کــرد فرصت برای مصالحه های 

بیشتر بر سر مسائل مهم، به پایان رسیده است.
اما بورل از متنی خبــر داد که در آن، رفع تحریم ها و گام های 

هسته ای برای احیای برجام به تفصیل شرح داده شده اند.
واکنش علی باقری، معاون سیاســی وزیر خارجه ایران و دیگر 
وزرای اتحادیــه اروپا هم به این گفته مثبت بود. حتی باقری کنی 
اعلام کرد ما نیز ایده هایی برای جمع بندی مذاکرات، هم از لحاظ 

شکلی و هم محتوایی، داریم که به اشتراک گذاشته خواهد شد.
پیش بینی قیمت دلار

در این میان، اصغر ســمیعی، رییس اســبق کانون صرافان در 
اظهارنظری تازه درباره شــرایط بازار ارز گفت: بازار ارز در دو هفته 
اخیر با نسبی همراه بود و شــاهد وجود تلاطم های بسیار کم در 

این بازار بودیم.
وی با تاکید بر اینکه طی چند روز گذشته شاهد وجود نوسانات 
شدید در بازار ارز نبودیم، افزود: زمانی می توان به وجود آرامش در 
بازار خوشبین بود که اختیار آن آرامش با مسوولان مربوطه باشد و 

اقداماتی انجام شود که باعث جلوگیری از نوسانات شود.

ســمیعی به وضعیت بازار ارز در ایران اشــاره کرد و ادامه داد: 
وجود تحریم های ظالمانه علیه بانک ها توسط آمریکا باعث شده 
اســت تا بانک ها نتوانند چندان اقدام اثرگذاری را نسبت به بازار 

ارز ایران انجام دهند.
رییس اســبق کانون صرافان خاطرنشــان کرد: از سوی دیگر 
شبکه های صرافی توسط بانک مرکزی تحریم شده است و شبکه 

صرافی ها قادر به ارائه توانایی های خود در این بازار نیستند.

رئیس جمهور در دیدار اعضای ستاد احیای امر به معروف و نهی از منکر:

دولت مصمم به امر به معروف و نهی از منکرات در مسایل اقتصادی و اجتماعی است
رئیس جمهــور یکی از پیام های قیام عاشــورا 
را احیای امر به معــروف و نهی از منکر در جامعه 
اســلامی دانســت و با تاکید بر استفاده از ظرفیت 
مــردم در اجرای این فریضه، گفت: هر جا به مردم 
میدان داده شد، موفقیت حاصل شده است. اساساً 
هنر امــام خمینی)ره( و رهبری انقلاب اســلامی 
آوردن مــردم به میدان بود بنابرایــن نباید از این 

ظرفیت بزرگ غفلت شود.
به گزارش ایســنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی 
دیدار اعضای ســتاد احیای امر به معروف و نهی از 
منکر، با اشــاره به همزمانی برگزاری این نشســت 
با آغاز ایام ســوگواری محرم، امام حســین)ع( را 
پرچمدار ایــن فریضه مهم دینــی خواند و گفت: 
حرکت عظیم حضــرت اباعبدالله الحســین)ع( و 
شهادت مظلومانه ایشان، گواهِ اهمیت بالای امر به 

معروف و نهی از منکر در دین اسلام است.
رئیس جمهور پرداختن به امر به معروف و نهی 
از منکر را وظیفه همه آحاد امت اســلامی دانست 
و تصریح کرد: جامعه ای که نســبت به این فریضه 
بســیار مهم دینی حساس نباشــد، جامعه زنده ای 
نیســت. برای داشــتن جامعه تراز انقلاب اسلامی 
نباید امر به معروف و نهی از منکر در جامعه سست 

شود.
رئیســی با اشــاره به وظیفه قانونــی دولت و 
دستگاه های اجرایی در اجرای قانون امر به معروف 
و نهی از منکر، گفت: همه دولتمردان و دستگاه های 
در این رابطه مسئولیت دارند و باید با دقت و جدیت 

وظایف خود را انجام دهند.
وی در ادامه توجه به ظرفیت عظیم مردمی در 
کشور و سازمان های مردم نهاد را در راستای احیای 

فریضــه امر به معروف و نهــی از منکر مورد تأکید 
قــرار داد و تصریح کرد: هر جا به مردم میدان داده 
شــد، موفقیت حاصل شده اســت. اساساً هنر امام 
خمینی)ره( و رهبــری آوردن مردم به میدان بود 

بنابراین نباید از این ظرفیت بزرگ غفلت شود.
رئیس جمهور در ادامه با تأکید بر لزوم بی توجهی 
به فضاســازی های باطل در مسیر امر به معروف و 
نهی از منکر افزود: متأسفانه گاهی مشاهده می شود 
برخی افراد تحت تأثیر جوسازی ها، از وظایف قطعی 
و قانونی خود سر باز می زنند که این امری خطرناک 
اســت چرا که دشمن از همین اهرم استفاده کرده 
و برای عقیم ماندن بسیاری از مسایل مهم کشور، 

با ایجاد جوسازی برخی مدیران را منفعل می کند.
رئیســی در بخش دیگری از ســخنان خود بر 
ضرورت کار تبیینی و تنویر افکار عمومی در زمینه 

معروف هــا و منکرات تأکید کرد و از صاحبان نفوذ 
کلام خواست تا برای مردم تمایز میان حق شخصی 

با حقوق جامعه را به روشنی تبیین کنند.
رئیس جمهور با بیان اینکه اگر امنیت اجتماعی، 
اقتصــادی و اخلاقی در جامعه نباشــد، همه ضرر 
می کنند، افزود: باید همه در مســیر تأمین امنیت 
اقتصادی و اخلاقی باشند تا جامعه از ناهنجاری ها 

دور باشد.
رئیســی با بیان اینکه دولت مصمــم به امر به 
معروف و نهی از منکرات بویژه در مسایل اقتصادی 
و اجتماعی اســت، افــزود: در ایــن زمینه وظیفه 
دولت از همه نهادها بیشــتر است و قدردان ستاد 
احیــای امر به معروف و نهی از منکر هســتیم که 
در راســتای اجرای این فریضه مهم دینی به دولت 

کمک می کند.

سخنگوی دولت:

 
ســخنگوی دولت گفت: نهضت تبیین و روشــنگری دستاورد 
سفرهای اســتانی و پیگیری سایر مصوبات به طور جدی تر شروع 
شده تا با کمک مسئولان روابط عمومی در استان ها نتایج اقدامات 

جمعی یکدیگر را ببینیم.
به گــزارش ایرنا، علی بهــادری جهرمی در حاشــیه برگزاری 
نشست مســئولان روابط عمومی استانداری های سراسر کشور در 
محل وزارت کشــور و در جمع خبرنگاران گفت: نشست امروز در 
وزارت کشــور با میزبانی رییس مرکز روابط عمومی وزارت کشور 
و با حضور مدیران کل روابط عمومی ها برای هم افزایی بیشــتر در 
حوزه اطلاع رسانی و تعامل دولت با رسانه ها که محل اتصال دولت 

هستند، برگزار شد.
وی افــزود: این دومین جلســه برای هماهنگــی و آموزش و 
هم افزایی است و امیدوارم این مسیر با سرعت در بقیه وزارتخانه ها 

هم طی شود.
ســخنگوی دولت با بیان اینکه اســتانداری ها محور هماهنگی 
اطلاع رسانی دستگاه های اجرایی در استان ها هستند، خاطرنشان 
کــرد: روابط عمومی هــا باید با اهمیــت دادن مضاعف از ظرفیت 
خوب رســانه های محلی و دســتاوردهای خوب دولت در یکسال 

اخیر استفاده کنند.

به گفته بهادری جهرمی، دولت در یکســال گذشــته به ویژه 
در بحث تجارت خارجی، دیپلماســی همسایگی و مدیریت کرونا 
دســتاوردهای خوبی داشته اســت اما در موضوع مدیریت کرونا 
تقدیر و تشــکر شایسته ای از این جهادگران و کادر سلامت انجام 
نشده و از این رو لازم است همه کمک کنیم تا مردم شیرینی این 

دستاوردها را بچشند.
تلخی برخی مشکلات مانع چشیدن شیرینی دستاوردها نشود

وی ادامه داد:  دســتاوردهایی در شــروع رشد اقتصادی داریم 
که از میانگین صفر در دهه گذشــته به ۴.5 تا 5 رســیده است و 
اقدامات ملی و پرتاب ماهواره دســتاوردهایی اســت که همه باید 
شــیرینی آن را بچشند و  تلخی برخی مشــکلات مانع چشیدن 

شیرینی دستاوردها نشود. 
بهادری جهرمی گفت: باید رقابت و مســابقه ای برای انتشار و 
دیده شدن خبرهای خوب داشته باشیم و برای انتشار دستاوردها 
و اقتــدار خــود در حوزه های مختلف باید جهــادی عمل کرده و 

همزمان رفع مشکلات را پیگیری کنیم.
رییس شــورای اطلاع رسانی دولت با اشــاره به دستاوردهای 
خوب ســفرهای اســتانی رییس جمهور گفت: تاکید شــد روابط 
عمومی اســتانداری ها که در اســتان ها ســفیران رسانه ای دولت 
و محــور تجمیع هســتند، مســائل و نیازهای محلــی را به ما و 

دستاوردهای ملی را به استان ها منتقل کنند. 
وی افزود: نتایج ســفرهای استانی و دســتاوردها و مشکلات 
در مســیر اجرا که البته باید رفع شــود، اینک لازم است بیش از 
پیش بیان شود از این رو نهضت تبیین و روشنگری دستاوردهای 
ســفرهای استانی و پیگیری سایر مصوبات از امروز جدی تر شروع 

شده است تا نتایج اقدامات جمعی یکدیگر را ببینیم.

درباره دستاورد سفرهای استانی روشنگری می شود

وزیر کشور: 
کارکرد روابط عمومی، فضاسازی برای حرکت سریع و بدون ایجاد حاشیه است

وزیر کشور کارکرد مهم روابط عمومی را فضاسازی مناسب 
برای حرکت سریع و بدون ایجاد حواشی دانست و تاکید کرد 
که روابط عمومی ها باید اقدامات خوب را اطلاع رســانی کرده 

و عملیات روانی را خوب بشناســند و به موقع پاسخ دهند.
به گــزارش ایرنا، »احمــد وحیدی« در همایــش مدیران 
کل روابط عمومی  اســتانداری های سراســر کشــور با تعزیت 
فرا رســیدن ماه محرم، گفت: روابــط عمومی باید ارتباط را با 
عمــوم از طریق کلام، تصویر، تعامل حضــور، توجیه و تبیین 

کند. برقرار 
وی افــزود: روابــط عمومــی تحقق اهدافی اســت که این 
اهداف از طریق ارتباط محقق می شــود. این امر ابعاد مختلف 

ایجابی و پاسخگویی دارد. توجیهی، 
وزیر کشــور از جمله اهداف را انتشار اخبار دولت مردمی و 
متعهد به خدمت مردم و انقلابی دانســت و افزود: تمام تلاش 
دولت این اســت که در خدمت مردم باشــد و نیازمندی های 

مردم را تامین کند و حفظ ارزش ها را در دســتور کار دارد و 
نمی خواهد فرصت ها را برای خدمت به مردم از دســت بدهد. 
برخــی نمی خواهند ایــن برنامه ها و تلاش ها بــه منصه ظهور 

برسد و این سیما منتشر شود.
وی افزود: مردم باید بدانند اســتاندار، فرماندار، بخشدار و 
دهیار در خدمت آنها هســتند پس ساختن این تصویر و سیما 

بسیار مهم است که باید انجام شود.
وحیدی با اشــاره به نقش تســهیل گری روابــط عمومی ها 
اظهار داشت: روابط عمومی ها باید برخی اقدامات دولت مانند 
حــذف ارز ترجیحی را برای مردم توجیه و مردم را در اجرای 
آن همــراه کنند؛ روابــط عمومی ها باید در افزایش ســرمایه 

کنند. تلاش  اجتماعی 
وی خطــاب به مســئولان روابط عمومی  اســتانداری های 
سراســر کشــور ادامه داد: لازمه این اقدامات، تســلط روابط 
عمومی ها به این سیاســت ها و راهبردها اســت و صرف دانش 

روابط عمومی به شما کمک نمی کند.
وزیــر کشــور تصریح کرد: کارکــرد مهم روابــط عمومی، 
فضاسازی مناسب برای حرکت ســریع و بدون ایجاد حواشی 
است. البته باید قدرت مدیریت در فضای مجازی و تولید پیام 
داشته باشــید. ارتباطات گسترده و شبکه شــما باید این کار 
را انجام دهد. باید شــبکه ای از همــه موثرترین و تاثیرگذاران 
در جامعه اســتانی خود )از خبرنــگاران گرفته تا هنرمندان و 
ورزشــکاران( درست کنید تا بتوانید فضای مجازی را مدیریت 

و پیام خوب و قابل قبول تولید کنید.
وی بــا تاکید بــر مخاطب شناســی ادامــه داد: مخاطبان 
متفاوتنــد و با هــر مخاطب باید با زبان او صحبت شــود و با 
محتوای پیام رسانی کلیشــه ای برخورد نشود. روابط عمومی 
کار بســیار مهمی اســت و بایــد عملیات روانــی را به موقع 
بشناســید نباید اسیر عملیات روانی دشمن شــوید بلکه باید 

آن را به خوبی مدیریت کنید. 
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اولین قطار باری چین 
راهی آسیای مرکزی شد

شــانگهای، اولین قطار بــاری چین-اروپا را به 
سمت آسیای مرکزی راه اندازی کرد.

گمرک شــانگهای گفت که قطار باری چین-
اروپا با بیش از 9۸0 تن کالا از شانگهای به مقصد 

آلماتی قزاقستان حرکت کرد.
حرکت این قطار بیانگــر راه اندازی اولین قطار 
باری چین-اروپا از شــانگهای به آســیای مرکزی 
است.به دلیل همه گیری کووید-۱9 در سال جاری، 
شانگهای به طور موقت خدمات قطار باری چین-

اروپــا خود را به حالت تعلیــق درآورده بود اما در 
ماه مه و در مواجهه با تقاضای شــدید شرکت های 

تجارت خارجی این خدمات از سر گرفته شد.
در نیمه اول سال جاری، شانگهای حرکت ۱2 
قطار باری چین-اروپــا را با TEU ۱۱66 )واحد 
شمارش کانتینر اســت و معادل یک کانتینر 20 
فوتی محاســبه می گردد( و وزن محموله بیش از 
723۴ تــن، به ارزش 293 میلیــون یوان )حدود 

۴3.5 میلیون دلار( را مدیریت کرد.
شــانگهای اولین قطار باری چین-اروپا خود را 
در سپتامبر 202۱ راه اندازی کرد و در حال حاضر، 
این شهر دارای 9 مسیر باری است که به ۱3 شهر 

در پنج کشور در امتداد کمربند و جاده می رسد.
شانگهای تاکنون 35 قطار باری چین-اروپا را با 
TEU 3۴3۸ کالا با وزن کل 23هزار و 600 تن 
به ارزش ۱.02۴ میلیارد یوان راه اندازی کرده است.

رییس سازمان امور مالیاتی اعلام کرد؛
۴۰۰ میلیارد تومان مالیات 

برای خانه های لوکس
رییس ســازمان مالیاتی کشــور، وضعیت اخذ 
مالیات از خودروها و خانه های لوکس کشور را در 
سال ۱۴00 تشریح کرد.»داوود منظور« به آخرین 
وضعیت دریافت مالیــات از خودروها و خانه های 
لوکس اشــاره کرد و افزود: در خصوص خانه ها و 
خودروهای لوکس مشمول مالیات، اعتراضی وجود 
ندارد، یعنی مواردی که توسط سازمان امور مالیاتی 
شناسایی و بحث مالیات به مالکان آنها اعلام شده، 
برایشان برگه مطالبه صادر شده است.معاون وزیر 
اقتصادی دولت ســیزدهم درباره مجموع مالیات 
خودرو و خانه های لوکس اظهار داشــت: مجموع 
مالیات خانه های لوکس حدود ۴00 میلیارد تومان 
و مجموع مالیات بــرای خودروهای لوکس حدود 

۸00 میلیارد تومان در سال ۱۴00 است.

بازنشستگان در انتظار 
مصوبه ی جدید دولت

علیرغم برگزاری جلسات متعدد، هنوز مصوبه ی 
افزایش مستمری بازنشستگان اصلاح نشده است.

مهلت یک هفته ای دولت برای اصلاح مصوبه ی 
چهارشنبه ی  بازنشســتگان،  مســتمری  افزایش 
گذشــته به پایان رسید؛ بازنشستگان همچنان در 
انتظار اصلاح مصوبه ی قبلی دولت هستند و هنوز 

هیچ نتیجه ای به طور رسمی اعلام نشده است.
از قــرار، در روزهای گذشــته فعــالان صنفی 
بازنشستگان و کانون عالی، جلساتی با مدیرعامل 
سازمان تامین اجتماعی و مقامات دولتی داشته اند 

اخباراخبار

"آگهي مزايده عمومي شماره 1401/5"
آگهي مزايده عمومی همراه با ارزيابی کیفی فشرده )مزايده يک مرحله ای(

 جهت  فروش پساب تاسیسات تصفیه خانه  
فاضلاب  شهر  شازند و آستانه  

روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی

 شرکت آب و فاضلاب 
استان مرکزی

شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی در نظر دارد براساس ماده 37 قانون برنامه ششم توسعه و بند ث تبصره 8 قانون 
بودجه ســال 1401 و ماده 2 قانون تشکیل شرکت های آب و فاضلاب مصوب سال 1369 نسبت به واگذاری پساب 
تصفیه خانه فاضلاب شــهر شازند و آستانه برای دوره زمانی محدود و معین در ازای سرمایه گذاری در پروژه تکمیل 

تصفیه خانه و شبکه جمع آوری فاضلاب با شرایط ذیل، به سرمایه گذار واجد شرایط اقدام نماید. 
شرح مختصری از پروژه : 

موضوع مزايده : تکمیل تصفیه خانه و نوسازی شبکه جمع آوری فاضلاب در ازای واگذاری پساب به مدت محدود.
سرمايه پذير: شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی

مشاورطرح : شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی)معاونت برنامه ریزی و توسعه سرمایه گذاری(
دوره بهره برداري تجاری:  تا 25 سال

حجم پساب قابل واگذاری متوسط سالیانه: حدود 2,200,000 متر مکعب
جمعیت1401 شازند و آستانه: 34700 نفر

محل اجرا: شهر های شازند و آستانه
الف - مبلغ برآورد کار :2,111,752,683,000 ریال 

 مبلغ ضمانتنامه شرکت در فرآيند ارجاع کار)مزايده(: 28,117,526,830 ریال 
ج- شرايط کلی برای سرمايه گذاری : سرمایه گذار به صورت شخص حقوقی تامین سرمایه مورد نیاز را به عهده 

خواهد داشت. سرمایه پذیر در رد یا قبول مدارک سرمایه گذاران در تمام مراحل اختیار تام دارد.  
د – نحوه دريافت اسناد مزايده همراه با ارزيابی کیفی فشرده:

تاریخ، مهلت و محل دریافت اســناد: ســرمایه گذاران واجد شــرایط مــي توانند از تاریــخ1401/05/11  لغایت 
1401/05/18 جهت دریافت اسناد به سامانه ستاد ایران به نشانی www.setadiran.ir   مراجعه نمایند. 

محل و زمان تحويل مدارک درخواستی: مهلت تحویل اسناد  تکمیل شده، تا ساعت13 مورخ1401/05/30 و  محل 
تحویل در سامانه www.setadiran.ir  می باشد.بازگشایی مناقصه راس ساعت 8 صبح مورخ 1401/06/02 می باشد.

اصل ضمانتنامه شرکت در فرآیند ارجاع کار باید علاوه بر بارگذاری در سامانه ستاد، به صورت حضوری در پاکت دربسته 
تحویل دبیرخانه شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی به نشانی اراک – کوی رضوی)گردو(- شرکت آب و فاضلاب شود.

آب امانت فرزندان ماست، امانتدار باشیم

وزیر راه و شهرســازی از افتتاح صــد هزار واحد 
نهضت ملی مسکن در شــهریور خبر داد و گفت: بر 
اســاس گزارش دیوان محاسبات کشور طرح مسکن 
ملی ۸.۸ درصد پیشرفت داشت و ما در قالب نهضت 

ملی مسکن آن را تکمیل کردیم.
»رستم قاســمی« درباره افتتاح های نهضت ملی 
مسکن گفت: شهریور امسال ۱00 هزار واحد مسکونی 
آمــاده افتتاح داریم که در مرحله 9۸ تا 99 درصدی 
هســتند و منتظر نصب انشعابات آب و برق هستیم.

وی گفت: همچنین پس از شهریور هر ماه تعدادی از 
واحدهای نهضت ملی مسکن افتتاح خواهند شد که 

تعداد قطعی را نمی توانیم از الان اعلام کنیم.
وزیر راه و شهرســازی در پاسخ به این پرسش که 
آیا این ادعا صحــت دارد که واحدهای آماده افتتاح، 
تکمیل شــده طرح مســکن ملی اســت ، گفت: در 
دوســالی که در دولت قبل برای مسکن برنامه ریزی 
داشــت بر اســاس گزارش دیوان محاسبات کشور 
مســکن ملی تنها ۸.۸ درصد پیشرفت داشته است.

ما همان را ادامه دادیم.
قاسمی درباره تســهیلات 700 میلیونی ساخت 
نهضت ملی مسکن گفت: هنوز شورای پول و اعتبار با 

این رقم موافقت نکرده است.

وی در خصوص صندوق ملی مسکن اظهار داشت: 
اکنون در صندوق ملی مســکن اعتبار نداریم اما در 
قانون بودجه ۱۴0۱ تقسیط 30 هزار میلیارد تومان 
پیش بینی شده که حتما باید به صندوق واریز شود.

ویزر راه و شهرســازی گفت: همچنین بر اساس 
دســتور رئیس جمهور و قانون جهش تولید مسکن 
باید خط اعتباری 50 هزار میلیارد تومانی مســکن 
مهر از مسیر برگشت اقساط به صندوق ملی مسکن 
واریز شود. همچنین درآمد حاصل از همه مالیات های 
مرتبط با بخش مســکن باید در اختیار این صندوق 
قرار گیردکه امیدواریم به زودی این مورد تحقق یابد.

وزیر راه و شهرسازی:
مسکن ملی در زمان تحویل فقط 8 درصد پیشرفت فیزیکی داشت

گزارش مملکت از بازگشت ایران به بازار نفت
غول های نفتی به جان زمین افتادند

با کاهش ذخایر نفتی چشــم انداز اقتصاد جهانی هر 
روز تیره تر می شــود و اقتصادهای بیشــتری از سراسر 
جهان برای تامین نیازهای خود به انرژی به سمت ایران 

گام برمی دارند.
قیمت نفت خام امروز پس از گزارش اداره اطلاعات 
انرژی آمریکا از کاهش ۴.5 میلیون بشکه ای موجودی 

نفت خام در هفته منتهی به 22 جولای افزایش یافت.
ذخایــر نفت خام ایالات متحده بــا ۴22.۱ میلیون 
بشــکه، حدود 6 درصد کمتــر از میانگین آن در مدت 

مشابه سال گذشته است.
در مــورد بنزین، این مرجع کاهــش موجودی انبار 
را برای هفته منتهی به 22 جولای 3.3 میلیون بشــکه 

برآورد کرد.
در زمان نگارش این مقاله هر بشکه نفت خام برنت 
با افزایش قیمت یک دلاری ۱07 دلار و 6 سنت قیمت 
خورده اســت و هر بشکه نفت خام وست تگزاس نیز با 
افزایش قیمت یک دلار و 32 سنتی 9۸ دلار و 5۸ سنت 

قیمت خورده است.
چشم انداز اقتصادی از آوریل به طور قابل توجهی تیره 
شــده است. جهان ممکن است به زودی در آستانه یک 
رکــود جهانی قرار گیرد، آن هم تنها دو ســال پس از 

آخرین رکود.
بازگشت زیرپوستی ایران به بازار نفت

به نظر می رسد صنعت نفت کشور با وجود تحریم های 
مداوم ایالات متحده در حال تقویت شــدن است، زیرا 
دولت ها در سراسر جهان به دنبال تامین منابع نفتی خود 

در مواجهه با کمبود جهانی و افزایش قیمت ها هستند.
چندین ســران کشــورها قصد خود را برای افزایش 
واردات نفت از کشور اعلام کرده اند، زیرا ایران همچنان 
به افزایش تولید خود ادامه می دهد و عمدتاً تحریم های 
ایالات متحده را نادیده می گیرد تا تامین انرژی خود را 

تضمین کند.
بــا توجه به اعلام رســمی مبنی بــر افزایش 5۸0 
درصــدی درآمد نفت و میعانــات گازی از ماه مارس تا 
ژوئیه نسبت به مدت مشــابه سال گذشته، به نظر می 
رسد که تحریم های ایالات متحده برای منصرف کردن 
کشــورهای سراســر جهان از خرید انرژی از ایران کار 
چندانی نکرده است.احسان خاندوزی وزیر اقتصاد کشور 
اظهار داشــت:« با توجه به افزایش صادرات نفت و نرخ 
تبدیل ارز در بودجه جدید، شاهد افزایش 5۸0 درصدی 
درآمــد خزانه از محل صادرات نفت و میعانات گازی در 
۴ ماهه اول امســال بودیم.«در مواجهه با ناامنی انرژی، 
به نظر می رســد که همه خواهان مقداری از نفت ایران 
هستند و بســیاری از رهبران دولتی تصمیم به نادیده 
گرفتن تحریم های ایالات متحــده برای واردات منابع 

حیاتی انرژی برای حفظ ذخایر خود دارند.

رجب طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه این هفته 
پس از دیدار با ابراهیم رئیســی در تهران اعلام کرد که 
ترکیــه قصــد دارد واردات نفت و گاز خــود از ایران را 

افزایش دهد.
سید ابراهیم رئیسی، ریاست جمهوری، ابراز امیدواری 
کرد که روابط تجاری دو کشور در سال های آینده سه 

برابر شود و در پی این دیدار به 30 میلیارد دلار برسد.
در همین حال، وزارت مالیه طالبان هفته گذشــته 
اعــلام کرد که پس از نشســتی در ایران برای بحث در 
مورد خرید نفت، قیمت و ترانزیت نفت بین دو کشــور، 
قصد دارد از این ماه 350 هزار تن نفت ایران را خریداری 
کند.روســیه یکی دیگر از شــرکای نفتی ایران است؛ 
ولادمیــر پوتین در اوایل ماه جــاری برای دومین بار از 
زمان تهاجم روسیه به اوکراین پس از امضای تفاهم نامه 
۴0 میلیارد دلاری بین شرکت دولتی گازپروم روسیه و 

شرکت ملی نفت ایران به تهران سفر کرد.
گازپروم از ۱0 میلیــارد دلار میادین گازی کیش و 
پارس شمالی شرکت ملی نفت ایران حمایت خواهد کرد 
که پیش بینی می شــود روزانه ۱0 میلیون متر مکعب 

گاز تولید کند.
از طرف دیگــر ایران به تعمیق روابط خود با قربانی 
تحریم های آمریــکا، ونزوئلا، ادامه مــی دهد. ایران و 
ونزوئلا در سال گذشته دســت در دست هم برای دور 
زدن تحریم هــای صنایع نفت و گاز خود در تلاش برای 

بازسازی اقتصاد خود کار کرده اند.
غول های نفتی به جان زمین افتادند

هنگامی که بحران انرژی دو سال پیش به اوج خود 
رسید و قیمت نفت سقوط کرد، شرکت های نفت و گاز با 
وجود بدهی های کلان مسیر خود را تغییر دادند و نظام 
هزینه ای ســخت تری را اتخاذ کردند، برنامه های گران 
حفاری را کاهش دادند و قول دادند که پول نقد بیشتری 
را در قالب سود سهام و بازخرید به سهامداران برگردانند.

طولی نکشید تا ورق به نفع آنها در بازارهای جهانی 
برگشــت و با قیمت های بالای نفت و گاز ترازنامه آنها 

بهبود پیدا کرد.

بررسی های صورت گرفته از بزرگترین تولیدکنندگان 
نفت در دنیا حاکی از آن اســت که اکتشافات نفتی در 
چند ماهه اخیر رشــد قابل توجهی داشته است؛ بنابر 
آماری که از سوی شلمبرگر، بزرگترین شرکت خدمات 
دهنده در حوزه نفت، منتشر شده است، تقاضا برای این 
طلای ســیاه تا پایان امسال نسبت به سال گذشته ۱۸ 
درصد افزایش خواهد یافت و رشد فعالیت های اکتشافی 
در کنار رشــد قیمت ها بزرگترین رشد را از سال 20۱0 

برای غول های نفتی رقم خواهد زد.
پیش از این گمان می رفت که غول های نفتی اولین 
غربانیان جنگ روسیه و اوکراین باشند اما حال به تنها 

برندگان این واقعه بدل شده اند.
در ایالات متحده آمریکا تعداد دکل های حفاری نفت 
به طور پیوســته در حال افزایش است. درصد افزایش 
ســالانه تعداد دکل های بیکر هیوز در آمریکای شمالی 
اکنون حدود 60 درصد اســت. در واقع، از نظر تاریخی 

بندرت با سرعتی سریعتر از این صعود کرده است.
اما ایالات متحده تنها کشوری نیست که اکتشافات 
برای نفت را از سرگرفته است؛ گمانه زنی ها حاکی از آن 
است که عربستان سعودی در حال حاضر دارای ظرفیت 
تولید ۱2 میلیون بشکه نفت در روز است که قصد دارد 
تا ســال 2027 از طریق یک سری پروژه های افزایشی 

فراساحلی آن را ۱ میلیون بشکه در روز افزایش دهد.
ادعاهای پادشاهی توخالی از آب درآمد

پس از ســفر جــو بایدن، رئیس جمهــور آمریکا به 
خاورمیانه، مقامات آمریکایی ابراز خوش بینی کردند که 
سعودی ها و سایر تولیدکنندگان خاورمیانه »چند قدم 

دیگر« برای افزایش تولید بردارند.
امید غربی ها به عربســتان سعودی به گفته آنها در 
ســال 2005 بــاز می گردد، زمانی که خود عربســتان 
سعودی به جهان اطمینان داد که می تواند ۱5 میلیون 

بشکه در روز برای »دهه ها« تولید کند.
اما آخرین اطلاعاتی که از عربستان سعودی به دست 
می آید این اســت که این کشــور ظرفیت اضافی برای 
افزایش تولید بیش از ۱3 میلیون بشــکه در روز که تا 

سال 2027 متعهد شده بود را نخواهد داشت.
می توان اســتدلال کرد که عربستان سعودی فقط 
برای کاهش ترس بازار و شاید مهمتر از آن، ترس داخلی 
این ادعا را کرده اســت؛ برای آرامکو مهم بود که خود را 
به عنوان یک بازیگر توانمند در بازار معرفی کند. در سال 
200۸، آرامکو عربســتان مجبور شد در برابر ادعاهایی 
مبنی بر اینکه بحران نفت ناشی از کمبود ظرفیت اضافی 
اوپک است، از خود دفاع کند. این کشور با ادعای اینکه 
می تواند ظرفیت خود را برای تولید ۱2.5 میلیون بشکه 
در روز تا پایان ســال 2009 افزایش دهــد، این کار را 

انجام داد.
عربستان ســعودی اکنون ادعا می کند که ظرفیت 
مازاد محدودی دارد که تنها ۱3 میلیون بشــکه در روز 
است، اگرچه آنها حتی نمی گویند که اکنون این ظرفیت 
را دارند، بلکه می گویند که می توانند در آینده نزدیک 

این ظرفیت را داشته باشند.

رئیس کل بانک مرکزی: 
آرامش در نظام پولی برقرار 

می شود
رئیس کل بانک مرکزی گفت: مجموعه اقداماتی 
که در حال انجام است در راستای انضباط بخشی و 
ساماندهی ناترازی بانک هاست که امیدواریم تداوم 
داشــته باشــد و باعث آرامش در نظام پولی و در 

نهایت کنترل متغیرهای کلان اقتصادی شود.
»علی صالح آبادی« درباره نرخ ســپرده قانونی 
بانک ها اظهارداشت: بر اساس مصوبه شورای پول 
و اعتبار در گذشــته حداکثر بین ۱0 تا ۱3 درصد 
بود که در حــال حاضر از ۱3 درصد به ۱5 درصد 
درباره بانک ها و موسسه های مالی که مقررات بانک 
مرکزی به ویژه در کنترل ترازنامه بانک ها را رعایت 

نمی کنند، افزایش یافته است.
وی ادامه داد: بانک مرکزی در راستای مدیریت 
تورم برای هر بانک در چارچوب سیاست های پولی 
خودش، کنترل مقداری ترازنامه را در دستور کار 
دارد و مشخص است که ترازنامه هر بانک، متناسب 

با اهداف کلان اقتصادی چه مقدار باید رشد کند.
صالــح آبادی تصریح کــرد: بانک هایی که این 
نسبت رشد را رعایت نکنند، مشمول اضافه سپرده 
قانونی خواهند شــد. بر همین اساس  این مصوبه 
جدید شورای پول و اعتبار کمک می کند انضباط 
پولی خوبی در شــبکه بانکی کشور ایجاد شود و 
آنچه را که بانک مرکزی به عنوان کنترل مقداری 
ترازنامه به بانک ها ابلاغ می کند، مد نظر قرار گیرد 
و رعایــت کنند که اگر رعایــت نکنند، این اضافه 
سپرده قانونی به صورت خودکار اعمال خواهد شد.

انضباط بخشــی و ســاماندهی ناترازی بانک ها 
پیگیری می شود

رئیس کل بانک مرکزی همچنین درباره کاهش 
بدهــی بانک ها بــه بانک  مرکزی گفــت: یکی از 
ســازوکارهایی که بانک مرکزی دارد، تقویت بازار 
بین بانکی است؛ بازاری که کمک می کند بانک ها 
نیازهای نقدینگی خودشان را بتوانند در آن تامین 
کنند.وی تصریح کرد: در واقع بانک ها می توانند در 
این بازار با اســتفاده از اوراق دولتی که در اختیار 
می گیرند، این اوراق را مــورد معامله قراردهند و 
به نهادهای دیگر بفروشــند و از طریق آن تامین 
مالی انجام دهند. صالح آبادی ادامه داد: همچنین 
ســاماندهی بانک ها و اصلاح نظــام بانکی یکی از 
محورهای  جدی اســت که در بانک مرکزی شروع 
شده و برای هر یک از بانک ها در چارچوب کنترل 
ترازنامه ای که اتفاق می افتد برنامه مشخصی وجود 
دارد تــا برای رفع ناترازی و مدیریت ترازنامه خود 
چه اقداماتی باید انجام دهد که توسط حوزه نظارت 

بانک  مرکزی پیگیری و دنبال  می شود.

مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران تصریح کرد: 
واحدهای پشتیبانی از عملیات حفاری اعم از خدمات 
فنی، نگهداری و تعمیرات، سازندگی و خدماتی نقش 
محوری و مکمل در تحقق کارکرد دکل ها و تولیدی 

شدن به موقع چاه های نفت و گاز دارند.
حمیدرضــا گلپایگانی از بخش هــا و واحدهای 
زیرمجموعــه مدیریت های خدمات فنــی حفاری، 
نگهــداری و تعمیرات، ســازندگی و خدمات ) واحد 
سوخت رســانی( بازدید و در نشســت های جداگانه 
با مدیران، رؤســا و کارکنان هر قسمت به گفت وگو 

نشست و از زحمات شبانه روزی آنها قدردانی کرد.
وی در نشســت بــا مدیر، رؤســا، متخصصان و 
کارکنان مدیریت خدمات فنی، ضمــن قدردانی از 
تلاش های شــبانه روزی مجموعه کارکنان عملیاتی، 
فنی و مهندسی و پشتیبانی، افزود: ارائه خدمات فنی 
و مهندسی به شرکت های متقاضی در مراحل حفاری 
چاه ها یا تعمیر چاه هــای در حال بهره برداری که به 
دلایل فنی با افت فشار  روبه رو شده اند، به منظور حفظ، 
نگهداشت و افزایش تولید بسیار مهم و درواقع مکمل 
عملیات حفاری است.مدیرعامل شرکت ملی حفاری 
ایران توانمندی شرکت ملی حفاری در ارائه خدمات 
یکپارچه فنی به مــوازات عملیات را وجه متمایز این 
شرکت با دیگر شرکت های حفاری در جهان دانست 
و گفت: در ســند تحول سازمان به این بخش توجه 
ویژه شــده و روزآمدی تجهیزات، تعمیرات دوره ای و  
بهره گیری از آخریــن فناوری های نوین مورد تأکید 
است.گلپایگانی اظهار کرد: متخصصان در این مدیریت 
نباید به صرف ارائه درخواســت از سوی شرکت های 
کارفرمایی و متقاضی نســبت به انجام خدمات اقدام 
کنند، بلکه باید با مشــتری مداری، روزآمدن کردن 
تجهیزات و دانش فنی، ابداع شیوه های جدید در رابطه 
با شتاب بخشی در عملیات تعمیر و تکمیل چاه ها و 
پیشنهاد کاربرد روش های نو به شرکت های بهره بردار 

)سرعت زیاد، نشانه برتری و قدرت نیست بلکه استقبال از خطر است (

  آگهی )تجدید اول( مناقصه عمومی یک مرحله ای 
)چاپ: در دو نوبت به شماره ۲۰۰۱۰۰۱۱۱۱۰۰۰۰۴۹(

روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه

کارفرما: اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان کرمانشاه 
موضوع تجدیــد اول مناقصه: پروژه تعمیر و روکش محور فرعی قلعه شــاه خانی_ 

میانراهان )بیلوار( سال ۱۴۰۱ استان کرمانشاه
مدت اجرا: ۱۸ ماه شمسی.

مبلغ برآورد: ۱۴۹/۸۱۵/۳۸۱/۲۴۱ ریال.
مبلغ تضمین شرکت در مناقصه:  ۷/۴۹۰/۷۷۰/۰۰۰ریال. 

 تاریخ درج در ســامانه ســتاد جهت دریافت اســناد مناقصه مــورخ ۱۴۰۱/۰۵/۰۹ 
می باشد. 

شرایط مناقصه گر: کلیه شرکت کنندگان می بایستی دارای گواهینامه حداقل پایه ۵ 
راه و ترابری از سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور باشند.

مهلــت دریافت اســناد: متقاضیــان میتواننــد حداکثر تــا روز چهارشــنبه مورخ 
۱۴۰۱/۰۵/۱۲ ساعت ۱۳:۰۰ جهت دریافت اسناد مناقصه به نشانی سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس  www.setadiran.ir مراجعه کنند.
لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند(.
مهلت تحویل اسناد تکمیل شده: تا روز شنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۵/۲۲ ساعت ۱۳:۰۰ 

جهت ارائه اسناد به نشانی سامانه تدارک الکترونیک دولت )ستاد( مراجعه نمایند. 
تاریخ بازگشایی پاکات: ساعت ۱۰ صبح روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۵/۲۳

اطلاعات دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات و ارائه پاکت الف )ضمانتنامه 
شرکت در مناقصه(: کرمانشاه - بلوار بنت الهدی صدر - روبروی فرمانداری - اداره 
کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه - طبقه همکف - دبیرخانه - تلفن 

۰۸۳-۳۸۲۴۹۹۱۲ - ۱۴
 اطلاعات تماس سامانه ســتاد: جهت انجام مراحل عضویت در سامانه و مرکز تماس 

۴۱۹۳۴_۰۲۱ دفتر ثبت نام ۸۸۹۶۹۷۳۷ و ۸۵۱۹۳۷۶۸

ری و حمل و نقل جاده ای  اداره کل راهدا
استان کرمانشاه

نوبت دومنوبت اول

       با توجه به اينكه شهرداري بندر بوشهر در نظر دارد پروژه اجرای پروژه های عمرانی  به شرح ذيل را  به پيمانكاران واجد صلاحيت و داراي شرايط مربوطه از سازمان هاي 
ذيربط را از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد(  واگذار نمايد، لذا از كليه پيمانكاران واجد صلاحيت  كه داراي گواهينامه صلاحيت در رشته مربوطه و يا مجوزات و 
شرايط اعلام شده هستند دعوت مي گردد مطابق جدول زمانبندي ذيل به سامانه مذکور به آدرس www.setadiran.ir  مراجعه و نسبت به دريافت اسناد و مدارک  اقدام 
نمائيد.لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلی ، مراحل ثبت نام در سايت مذکور و دريافت گواهی امضای الکترونيکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 

موضوع
برآورد اولیه از 

فهرست بهای پایه 
1401  ) ریال (

مدت شماره فراخوان
قرارداد

آخرین مهلت  
خرید اسناد

آخرین مهلت  
تحویل پاكات

تاریخ 
بازگشایي 

پاكتها

حداقل رتبه 
مورد نیاز

مبلغ تضمین 
شركت در مناقصه 

) ریال (

اجرای کانیو در تعدادی از 
1/500/000/000رتبه 5 ابنیه31401/05/111401/05/231401/05/24 ماه24/905/113/1312001005701000028کوچه های منطقه 2  

جداره سازی , اجرای 
تعمیرات ابنیه و تاسیسات 
دهکده گردشگری بوشهر

31401/05/121401/05/231401/05/24 ماه18/220/066/1572001005701000029
رتبه 5 ابنیه و 

رتبه 5 تاسیسات 
برقی 

1/000/000/000

توضيحات: 
محل وآخرین مهلت تحویل اسناد: کليه پاکات می بايست در مهلت مقرر به شرح جدول فوق  در سامانه الکترونيکی دولت ) ستاد ( بارگذاری گردد . ضمناً اصل پاکت الف 

) تضمين شرکت در مناقصه  ( در مهلت مقرر به اداره امور قراردادهای شهرداری مرکزی تحويل و رسيد دريافت نماييد  . 
 پاكتهاي  مناقصه در ساعت 9/ نه صبح مورخ درج شده در جدول گشوده مي شود.

تضمين شركت در  مناقصه مي بايست به صورت ضمانت نامه بانكي يا ضمانت نامه صادر شده از مؤسسات غير بانكي تحت نظارت بانك مركزي جمهوري اسلامي يا اوراق 
مشاركت يا واريز وجه نقد به حساب  سپرده شماره 1000181356907 پست بانک  ارائه گردد. 

ضمناً متن آگهي در شبكه اطلاع رساني شهرداري بوشهر به آدرس:www.Bushehr.ir درج گرديده است. هزينه درج آگهي در دو نوبت و هزينه چاپ بنر  به عهده 
برنده مناقصه ميباشد.

مدت اعتبار پيشنهادها سه/سه ماه از تاريخ افتتاح پيشنهاد مي باشد.
شهرداري در رد يك يا تمام پيشنهادها مختار است در اين صورت سپرده ها مسترد خواهد شد.  ساير جزئيات و شرايط در اسناد مناقصه درج شده است.

محل دريافت و تحويل اسناد سامانه تدارکات الکترونيک دولت ) ستاد( و محل گشايش پيشنهاد ها سالن جلسات واقع در طبقه چهارم ساختمان مرکزی شهرداری بندر بوشهر می باشد . 
اطلاعات دســتگاه مناقصه گذار جهت دريافت اطلاعات بيشــتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف: آدرس : بوشهر – ميدان شهرداری – شهرداری مرکزی – 

طبقه دوم – اداره امور پيمان تلفن: 07733340571
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضويت در سامانه : مرکز تماس : 41934-021   دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768

روابط عمومي و امور بين الملل شهرداري بندر بوشهر

آگهي مناقصه عمومي
نوبت دومنوبت اول
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مدیرعامل بانک مسکن اعلام کرد:
لزوم تسریع در روند صدور 

پروانه  های ساختمانی

مدیرعامل بانک مســکن با تاکید بر لزوم 
تســریع در روند صدور پروانه های ساختمانی 
گفت: بانک مســکن تامیــن مالی و حمایت 
از نوســازی بافت فرســوده را بــا قوت ادامه 

می دهد.
به گــزارش پایگاه خبری بانک مســکن- 
هیبنــا ، جلســه  مشــترک مدیرعامل بانک 
مســکن و سرپرست ســازمان نوسازی شهر 
برای  به منظــور توســعه همکاری ها  تهران 
تسریع در نوسازی بافت های فرسوده شهری 

برگزار شد.
در ایــن جلســه دکتــر محمود شــایان 
مدیرعامل بانک مسکن گفت: این بانک علاوه 
بر پیگیری طرح بزرگ نهضت ملی مســکن 
در چارچوب دســتورات اکید رییس جمهور، 
همچنان ســایر وظایف خود از جمله تامین 
مالــی نوســازی بافت فرســوده را با جدیت 

پیگیری می کند.
شایان، به لزوم تسریع در صدور پروانه های 
ساختمانی به منظور جبران عقب ماندگی های 
گذشته اشاره کرد و افزود: خوشبختانه دولت 
مردمی بــا اجــرای همزمان سیاســت های 
مختلف در حوزه مسکن ســازی به این مقوله 

توجه ویژه دارد.
تاکید  بانک مســکن همچنین  مدیرعامل 
کرد: در زمینه نوســازی بافت های فرســوده 
شــهری، بانک مســکن از هیچ تلاشی دریغ 

نخواهد کرد.
همچنیــن در ایــن نشســت مشــترک، 
مهدی هدایت سرپرســت ســازمان نوسازی 
شهر تهران، از تعهد شــهرداری تهران برای 
ســاخت ۱۸0هزار واحد مســکونی در قالب 
طرح جهادی قرارگاه تامین مســکن تا سال 

آینده،خبر داد.
وی در ادامــه ابراز امیــدواری کرد که با 
مشارکت و همکاری این بانک، روند پرداخت 
تسهیلات نوسازی به متقاضیان در چارچوب 
قوانین بانکی تســهیل شــود و ساخت و ساز 
در بافت  فرسوده شــهری دوباره رونق گیرد 
تا بتوانیم هر چه زودتر شاهد ارتقای کیفیت 

زندگی شهروندان در این بافت ها باشیم

تجلیل از بانک رفاه 
کارگران به دلیل اقدامات 
موثر در حمایت از نظام 

سلامت کشور
در پی مشــارکت در برگــزاری و حضور 
موثــر بانک رفاه کارگــران در اولین همایش 
تولید تجهیزات پزشکی دانش بنیان با رویکرد 
پازوکی  تقســیم کار ملی، دکتر عبدالرضــا 
رئیــس این همایش با اهدای لــوح تقدیر از 
دکتر اسماعیل للـه گانی مدیرعامل این بانک 

قدردانی کرد.
بانــک رفاه  به گــزارش روابــط عمومی 
کارگــران، اولیــن همایش تولیــد تجهیزات 
پزشــکی دانش بنیان با رویکرد تقســیم کار 
ملی روز یکشنبه 2 مرداد ماه در محل مرکز 
همایش های بین المللی رازی دانشــگاه علوم 
پزشــکی و خدمات بهداشتی و درمانی ایران 
برگزار شــد و بانک رفاه کارگــران به عنوان 
بانک ســلامت محور حضور فعال و موثری در 

برگزار این همایش داشت.
لازم به ذکر اســت، بانک رفاه کارگران در 
سال های اخیر و به واسطه شیوع ویروس کرونا 
در کشــور با توســعه خدمات خود در حوزه 
ســلامت، به عنوان بانک برتر و پیشرو شبکه 
بانکی در این حوزه شناخته می شود. اقدامات 
این بانــک در حوزه مذکور بــا هدف ایفای 
نقش موثر در حوزه مسئولیت های اجتماعی 
اجرایی می شــود. اهدای کمک های بلاعوض 
به دانشــگاه های علوم پزشکی، مشارکت در 
ساخت بیمارســتان در مناطع محروم کشور، 
توزیع بسته های بهداشتی و ضدعفونی کننده 
در مناطق حاشیه ای شهرهای بزرگ، حمایت 
از پویش های اجتماعی حوزه سلامت، ساخت 
مراکز بهداشــتی و درمانــی در مناطق کمتر 
از فعلان  توســعه یافته، حمایت تســهیلاتی 
حوزه ســلامت، مشــارکت در اجــرای طرح 
نســخ الکترونیک ســازمان تامین اجتماعی، 
حمایــت از واحدهای تولیدکننده ماســک و 
مواد ضدعفونی کننــده و... ازجمله مهم ترین 
اقدامات بانک رفاه کارگران در سال های اخیر 
در راســتای حمایت از حوزه سلامت کشور 

بوده است.

اعطای ۴2 هزار فقره 
تسهیلات ازدواج، 

فرزندآوری و خوداشتغالی 
توسط بانک سپه در تیرماه

پایگاه اطلاع رســانی بانک ســپه: ۴2 هزار فقره 
تســهیلات تکلیفی در تیرماه ســال جاری توسط 
بانک ســپه در حوزه هــای ازدواج ، فرزندآوری، وام 
بدون ضامن و قرض الحســنه خوداشــتغالی کمیته 
امداد امام)ره( و قرض الحسنه خوداشتغالی بهزیستی 

پرداخت شد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی بانک ســپه؛ این 
بانک، در راســتای همراهی با سیاســت های دولت 
محترم و اجرای تکالیف ابلاغی از سوی بانک مرکزی، 
درتیرماه ســال جاری نسبت به پرداخت ۱0 هزار و 
ســیصد و پنجاه و نه فقره تسهیلات فرزندآوری به 
مبلغ بیش از ۴ هزار میلیارد ریال اقدام و مدیرعامل 
بانک سپه نیز به تمامی شعب بانک در سراسر کشور 
ابلاغ کرده که نســبت به تسریع در تکمیل پرونده و  
پرداخت تسهیلات فرزندآوری به مشمولان این طرح 

اقدام کنند.
بانک ســپه برای حمایــت از بخش های مختلف 
اقتصادی و تولیدکنندگان واقعی نیز با پرداخت مبلغ 
۸ هزار و هفتاد و ســه میلیارد ریال تسهیلات برای 
نزدیک به 2۱ هزار و 7۱۴ فقره پرونده، تســهیلات 
بدون ضامن به شرکت ها و اشخاص صاحب کسب وکار 
در تیرماه سال جاری پرداخت کرد تا گامی ارزشمند 

در تحقق رشد اقتصادی کشور برداشته باشد.
این بانک از ابتدای سال جاری نیز با پرداخت ۱۱ 
هزار و ششــصد و نود و دو میلیارد ریال تســهیلات 
قرض الحســنه ازدواج با کارمزد ۴ درصد به هشــت 
هزار و پانصد زوج جــوان تازه ازدواج کرده، همچنان 
در زمینه پرداخت تســهیلات براساس سهمیه، نرخ 
مصــوب و دریافــت وثیقه طبق ضوابــط و مقررات 
اعلام شده در بودجه سنواتی، در زمره بانک های برتر 

کشور قرار دارد.
اختصاص یک هــزارو 20۴ میلیارد ریال به یک 
هزار و ۴20 فقره پرونده تســهیلاتی قرض الحســنه 
خوداشــتغالی  به مددجویــان کمیته امــداد امام 
خمینــی)ره( و نیــز اختصاص ۱65 میلیــارد ریال 
به یکصد و هشــتاد و پنج فقره پرونده تســهیلاتی 
قرض الحسنه خوداشتغالی به مددجویان بهزیستی از 
جمله اقدامات حمایتــی از واحدهای تولیدی و رفع 
نیازهای تسهیلاتی خرد مشــتریان بانک سپه بوده 

است.

اخباراخبار

مدیران ارشد بانک ملی ایران همزمان با حضور در شهر 
مقدس مشــهد با خانواده شهید محمدرضا سنجرانی ، تنها 

شهید مدافع حرم در شبکه بانکی کشور دیدار کردند .
در این دیدار که ابوالفضل نجارزاده ، قائم مقام مدیر عامل 
، حســن مونســان و صمد عزیزنژاد ، اعضای هیات مدیره ، 
فرهاد معقول معاون منابع انسانی ، محمد نجف زاده معاون 
امور شــعب و بازاریابی منطقه دو کشور ،اکبر شبانی مدیر 
امور حراســت ، مهدی ســوهانیان رئیس اداره کل روابط 
عمومی و حمید صفای نیکو رئیس اداره امور شــعب استان 
خراسان رضوی حضور داشتند ، نجارزاده ضمن گرامیداشت 

یاد و خاطر همکار شهید، محمدرضا سنجرانی گفت: قطعا 
همه ما قدردان شهدا و خانواده شهدا هستیم .

حسن مونســان نیز ضمن تجلیل از خانواده شهید بیان 
داشت :همه ما مدیون خون شهدا هستیم و وظیفه مدیران 
در قبال خون شــهدا سنگین تر اســت. صمد عزیزنژاد هم 
با گرامیداشــت یاد و خاطر شــهید محمدرضا سنجرانی ، 
جانفشانی در راه حق را از ویژگی های بارز شهدا دانست .

در این دیدار محمد نجف زاده نیز طی ســخنانی اظهار 
داشــت: امنیت حاکم بر جامعه امروز کشــورمان ، حاصل 

جانفشانی شهدا ، رزمندگان و ایثارگران است .

دیدار مدیران ارشد بانک ملی ایران با خانواده شهید مدافع حرم بانک

مدیرعامل بانک صنعت و معدن: 

تعهد و خوش حسابی مشتریان ضامن بهبود تسهیلات دهی
 و رونق بخش تولید است

دکتر علی خورسندیان: تعهد و خوش حسابی 
مشــتریان ضامن بهبود تسهیلات دهی و رونق 
بخــش تولید بوده و بانک همواره مشــاور امین 

مشتریان متعهد خواهد بود.
بــه گــزارش روابط عمومی بانــک صنعت و 
معدن، دکتر علی خورســندیان مدیرعامل این 
بانک که به همراه حســین عسکری عضو هیات 
مدیره و قائم مقام مدیر عامل، بیژن اسدی معاون 
نظارت، حقوقی و وصول مطالبات، عبدالرضا ولی 
الهی معاون اعتبارات و راهبری شــعب و جمعی 
از مدیران ارشــد این بانک به منظور پیگیری و 
اجرایی نمــودن مصوبات ریاســت جمهوری و 
نظــارت بر روند احداث و بهــره برداری از طرح 
های تامین مالی شــده این بانک، روز پنجشنبه 
ششم مردادماه به شهرســتان کاشان سفرکرده 
بود، از طرح های این شهرســتان شامل دنیای 
مس کاشــان تولید کننده انواع مفتول مس، نخ 
یاسمن و نگین دیبای شادمان، فرش هدیه البرز 
مشهد، صنایع یلدای کویر، شرکت دانش بنیان 
تقطیران تولید کننده انواع مبدل های حرارتی و 
مخازن تحت فشار، مجموعه بزرگ گروه صنعتی 
مشــفق تولید کننده انواع گرافیت کم سولفور، 
لوله های چدنی انتقال آب، انواع فرو ســیلیس، 
عقیق صنعت امیر کبیر، صنعت ابریشــم بافت، 
گروه صنعتی فرش فرهــی و آقای فرش بازدید 

کرد.
دکتر خورســندیان در جمــع کارآفرینان و 
صنعتگران شهرستان کاشان اظهار داشت: طرح 
های به بهره برداری رسیده استان اصفهان طی 
جند ســال گذشته شــامل 6۸ شرکت است که 
بــرای تامین مالی آنها مبلغ ۱۸6 میلیون یورو و 
30 میلیون دلار معادل 62 هزار و ۱۱0 میلیارد 

ریال پرداخت شده است.
وی ادامه داد: در راســتای تســهیلات بسته 
رونق تولید در این اســتان در ســال ۱۴00 به 
صنایع اســتان مبلغ یکهزار و 55۸ میلیون ریال 
تســهیلات تعلق گرفته و بــه طرح های معرفی 
شــده از محل بند الف تبصــره ۱۸ نیز مبلغ 2 
هزار و 39۱ میلیارد ریال، تســهیلات پرداخت 

شده است.
مدیرعامل بانک صنعت و معدن اعلام داشت: 
تسهیلات طرح هاي مشــارکت در حال اجراي 
بانک صنعت و معدن در این اســتان معادل ۸2 
هــزار و 92۱ میلیارد ریال )تســهیلات ریالی و 
ارزی ( می باشــد که در ســطح استان بازخورد 
مناسبی از عملکرد این بانک برای رونق تولید و 

اشتغال داشته است.
در ادامــه، مدیرعامل بانــک صنعت و معدن 
ضمــن اشــاره بــه ظرفیت های غنــی و وجود 
واحدهای تولیدی و مهم در شهرســتان کاشان 
اشاره کرد و گفت: یکی از مهمترین رویکردها و 
سیاست های بانک صنعت و معدن تحقق شعار 
سال است و خوشــبختانه این بانک در حمایت 
از بخــش تولید کشــور به خصــوص واحدهای 
دانش بنیان عملکرد مطلوبی داشــته و توانسته 
به شــرکت های دانش بنیان در سطح استان و 

شهرستان تسهیلات قابل توجهی پرداخت کند.
جلسه با هیات رییسه اتاق بازرگانی

همچنین در جریــان این ســفر و در دیدار 
مدیرعامــل این با هیات رییســه اتاق بازرگانی، 

تولایی رییس اتاق بازرگانی شهرستان کاشان 
ضمن قدردانــی از عملکــرد بانک صنعت و 
معدن در حمایــت از واحدهــای تولیدی و 
اشــتغال اســتان به خصوص شــهر کاشان، 
مانند تســریع در پرداخت سرمایه در گردش 
به واحدهای تولیدی فعال و استمهال بدهي 
طرحهاي آســیب دیده خاطرنشان ساخت: با 
تعامل مناسبی که از سوی این بانک شاهد آن 
هستیم، امیدواریم عمده مشکلات واحدهای 
تولیدی به مدد تلاش همه مسؤلان شهرستان 
و نهادهای ذیربط و همکاری مناســب بانک 
حــل شــده و گام های بلندی در توســعه و 

پیشرفت این شهر برداریم
دیدار با کارکنان شعبه کاشان

دکتر خورســندیان در جریان این ســفر 
همچنین از شــعبه کاشــان بازدیــد نمود و 
ضمن اســتماع گزارشــی از نحوه عملکرد و 
اقدامــات آن در دیدار با همــکاران از تلاش 
های مدیریت استانی و کارکنان شعبه کاشان 
تجلیل نموده و پس از شــنیدن دغدغه ها و 
مسائل همکاران، راهبردها، اهداف و سیاست 
های بانک را تشریح کرد و یادآور شد: تعامل 
ســازنده با بخش های ســتادی بانک ضامن 
بهبود روند فرآیندهای کاری و خدمات رسانی 
به مشتریان بوده و لازم است همکاران شعب 
بر انواع خدمات نوین طراحی شــده در بانک 
و نیازهای در حال توســعه مشتریان در این 

خصوص اشراف کامل داشته باشند.
وی افــزود: همــکاران شــعب با ارســال 
بازخوردهــای دریافت شــده از مشــتریان و 
انعکاس آن به مدیریت های ستادی از جمله 
امور شعب، امور فناوری ارتباطات و اطلاعات و 

بخش های مرتبط دیگر مانند اعتبارات، ارزیابی، 
نظارت و امور مشتریان، زمینه ارتقای محصولات 
و خدمات را فراهم نموده و در طراحی محصولات 

و خدمــات نوین، دیگر بخش های بانک را یاری 
می نمایند.

تأثیر حداقلی نرخ بهره بین بانکی بر بازار سرمایه
آگهی مزایده اموال غیر منقول ) بار اول(

کلاسه های 0100098-0100099-0100101
در پرونده کلاسه های 0100101-0100099-0100098 اجرای احکام 
مدنی دادگستری شهرستان املش ،موضوع دعوی محکوم لهما عباس میرزایی 
،قربان حبیبی،عباس صحرائی ،به طرفیــت محکوم علیه حبیب مرتضوی،با 
توجه به تعرفه و توقیف یک قطعه زمین متعلق به محکوم علیه ،لذا از طریق 
مزایده به شــرح ذیل به فروش میرسد. مورد مزایده عبارت است از : یک 
قطعه باغ چای در املش – روســتای گرکرود، به مســاحت حدود 7000متر 
مربع،دایر و در شــیبی ملایم که از طرف شمال و جنوب به باغ چای اشخاص 
و از طرف مشــرق و مغرب به راه دسترســی محدود و متصل می گردد که 
داخل آن پوشیده از بوته های چای  بارور بانضمام تعدادی از انواع درختان 
مثمر می  باشــد، لذا عنایت به مطالب فوق الذکر ، ارزش پایه ششــدانگ  
عرصه و اعیان باغ چای مذکور بمســاحت حدود 7000متر مربع با توجه به 
موقعیت مکانی،مقدار مســاحت،نوع کاربری،نوع راه دسترسی به ملک و با 
توجه به تحقیق و استعلام بعمل آمده از اشخاص مطلع و با توجه به آخرین 
معاملات انجام شــده در منطقه از قرار هر متر مربعی 800000ریال،مبلغ 
5600000000ریال معادل پانصد و شصت میلیون تومان تعیین و برآورد 
می گردد.که مقرر اســت در روز شــنبه مورخ 1401/05/22 از ساعت 9 
الی 11ظهر در محل اجرای احکام مدنی دادگســتری شهرســتان املش از 
طریق مزایده به فروش برسد،توضیح اینکه در صورتیکه روز مزایده تعطیل 
اعلام گردد،مزایده به اولین روز کاری بعد از تعطیلات موکول می گردد،مبلغ 
مزایده از قیمت کارشناســی شروع و به پیشــنهاد دهنده بالاترین قیمت 
فروخته خواهد شــد،برنده مزایده می بایست حداقل ده درصد از قیمت 
پیشــنهادی خود را در روز مزایده نقداً به حساب سپرده دادگستری واریز 
و الباقی را حداکثر ظرف یک ماه از تاریخ مزایده بپردازد و در صورت عدم 
پرداخت الباقی ثمن مزایده ،وجه پرداختی پس از کسر هزینه های مزایده 
به حساب دولت تودیع خواهد شد. متقاضیان خرید تاپنج روز قبل از مزایده 
با هماهنگی این اجراء می تواننــد از مورد مزایده بازدید نمایند این آگهی 
جهت اطلاع عموم در یکی از روزنامه های کثیرالانتشارمحلی منتشر می گردد.
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آگهی مزایده
کلاسه 9901028 

در خصوص پرونده کلاسه 9901028 له آقای حسین آقاجانی به طرفیت ابراهیم 
، مهدی و فاطمه ، جملگی آقاجانی مبنی بر فروش ماترک مرحوم اسماعیل آقاجانی ، 
ملک مورد مزایده طبق نظریه کارشناسی به قرار ذیل از طریق مزایده بفروش می 
رود: ملک مورد مزایده عبارتند از : محل وقوع ملک به آدرس : کلاچای، لیمنجوب بالا 
گزارش کارشناسی: مشخصات ملک تعرفه شده یک قطعه زمین شالیزار به مساحت 
3022 مترمربع با مشخصات جغرافیایی Y=4102425 و X=444553 است. این 
زمین طبق نقشــه از شــمال به زمین آقای رضا آقاجانی ، از جنوب به زمین مرحوم 
محمود عابدینی فر، از شرق به جاده عمومی مکانیزه و از غرب به نهر آب محدود می 
باشد. اظهار نظر نهایی کارشناس: حسب مطالب مطروحه فوق الذکر و نیز با توجه به 
انجام بازدید میدانی و بررسی های فنی صورت گرفته ، میزان عرصه و برخورداری 
از ســند مالکیت همچنین با در نظر گرفتن اوضاع و احوال فنی حاکم بر ملک مورد 
تعرفه و نیز با در نظرگرفتن شواهد و قرائن موجود در زمان انجام بازدید میدانی و 
حسب استعلام محلی در خصوص میانگین قیمت زمین در معاملات جاری در منطقه 
؛ ارزش ملک تعرفه شــده به ازای هر متر مربع 2.000.000 ریال و برای مساحت 
3022 متر مربع در کل قیمت پایه کارشناســی به مبلــغ 6.044.000.000 ریال 
معــادل 604 میلیون و 400 هزار تومــان براورد و اعلام نظر می گردد. طبق لایحه 
ارسالی از سوی وکیل محکوم علیه خانم فاطمه آقاجانی زمین مذکور در تصرف کسی 
نمی باشد. لذا بدین منظور مزایده در مورخ 1401/6/6 روز یکشنبه ساعت 9 الی 
10 صبح در دفتر اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان رودسر با حضور نماینده 
محترم دادستان شهرستان رودسر برگزار و از قیمت پایه ی ارزیابی شده آغاز می 
گردد.شخصی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد نماید برنده مزایده شناخته خواهد شد . 
ده درصد مبلغ فروخته شده ، فی المجلس وصول و مابقی ظرف مدت یک ماه وصول 
می گردد. در صورت عدم پرداخت مابقی مبلغ فروخته شده ،ده درصد وصول شده 
بنفع دولت ضبط می گردد.کلیه هزینه های نقل و انتقال به عهده خریدار می باشد. 
خریداران می توانند ظرف مدت پنج روز قبل از شروع جلسه مزایده با هماهنگی این 
اجرا از مال مورد مزایده بازدید بعمل آورند.این آگهی مستند به ماده 118ق.ا.ا.م 
در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار محلی درج و منتشر می گردد.)) نظر به اینکه ده 
درصد مبلغ فروخته شده می بایست فی المجلس پرداخت گردد لذا همراه داشتن 
کارت ملی و کارت بانکی متعلق به خریدار با موجودی کافی در جلسه مزایده الزامی 

بوده ؛قبل از برگزاری مزایده از کارت ارائه شده موجودی اخذ خواهد شد.((
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»آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول«
کلاسه 980660 

به موجب پرونده های اجرائی کلاسه 980660 )اجرائیه صادره از شورای حل 
اختلاف لنگــرود( ، 0100175 )نیابت صادره رودســر( و 0100174 )نیابت 
صادره از رودســر( محکوم علیه آقای عباس نوروزیــان لنگرودی به پرداخت 
مبلغ 4.525.730.752 ریال )علی الحســاب بابت مجموع پرونده های مذکور( 
له آقای ســید محمد حســینی و 5% نیم عشــر اجرائی در حق دولت محکوم 
گردیده اســت.محکوم له در راستای وصول محکوم به یک قطعه زمین زراعی 
به آدرس لنگرود ، روســتای خراط محله از امــوال غیر منقول محکوم علیه را 
به این اجرا معرفی نموده اســت که زمین تعرفه شده توقیف و مشخصات آن 
طبق نظریه هیات کارشناسی سه نفره به شرح ذیل می باشد: یک قطعه زمین 
شالیزاری به مساحت تقریبی 3000 مترمربع که در مختصات Y=4117968 و 
x=423201 در مقیاس یو تی ام و در قریه خراط محله لنگرود استقرار دارد. 
حدود اربعه آن عبارتســت از : شمالا به شمالیزار آقای حسن صائب و شرقا به 
زمیــن وراث مرحوم احمد گلعلی پور و جنوبا به جاده خاکی و غربا به جاده خاکی 
محدود و متصل است. بخشی از زمین موصوف بصورت پشته و صیفیکاری می 
باشد. شالیزار موصوف در یوم کارشناسی زیرکشت محصول قرار داشته است.
ارزش ششــدانگ ملک موصوف با توجه به موقعیت استقرار ملک و دسترسی 
به جاده ماشین رو و نزدیکی به محل و سایر عوامل موثر در قضیه به قرار هر 
مترمربع به مبلغ 2.300.000 ریال و در مجموع ) مساحت 3000 مترمربع( به 
مبلغ 6.900.000.000 ریال بــرآورد میگردد. زمین مذکور از طریق مزایده 
روز دوشنبه مورخ 1401/05/24 ساعت 9 الی 10 صبح در محل شعبه اجرای 
احکام شورای حل اختلاف دادگســتری لنگرود به فروش می رسد. مزایده از 
قیمت کارشناسی شــروع و زمین متعلق به شخصی است که بیشترین قیمت 
را پیشنهاد نماید. ده درصد قیمت مزایده فی المجلس از برنده اخذ و نامبرده 
مکلف است ظرف مدت یکماه نســبت به پرداخت باقیمانده وجه اقدام نماید 
در غیر اینصورت در موعد مقرر فوق ســپرده واریزی پس از کسر هزینه های 
اجرایی به نفع دولت ضبط و مزایده تجدید خواهد شــد. متقاضیان شرکت در 
مزایــده ظرف 5 روز قبل از تاریخ مزایده می توانند با هماهنگی اجرای احکام 
مدنی از اموال یاد شده بازدید به عمل آورند این آگهی برای یک نوبت در یکی 

از روزنامه های کثیر الانتشار محلی جهت اطلاع عموم درج می گردد. 
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آگهی مزایده اموال غیرمنقول ) نوبت اول(
کلاسه 981137

به موجب کلاسه اجرایی شــماره 981137 مطرح در اجرای احکام مدنی دادگستری 
لنگرود؛وفق دادنامه صادره از شعبه محترم سوم دادگاه عمومی حقوقی لنگرود،موضوع 
دعوای فریدون پالیزبان دیوشلی بطرفیت بهشت چمخاله توسکا،این اجرا بر اساس 
نظریه کارشناســی کارشــناس محترم مبادرت به انجام مزایده می نماید:مشخصات 
ملک:ملک مورد نظر ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت مندرج در سند 2418.5 
متر مربع به شــماره پلاک ثبتی 1686 فرعی از 184 اصلی مفروز و مجزی شــده از 
30 فرعــی ازاصلــی مذکور واقع در بخش 15 ناحیه 55 لنگرود اســتان گیلان و با 
حدود اربعه شــمالا بطول 67 متر به پلاک 1205فرعی از ســنگ اصلی 184،شرقاً 
بطول 38.50 متر به پلاک 30 فرعی از ســنگ اصلی 184، جنوباً اول بطول 41 متر 
به پلاک مجاوردوم بطول 14.50متر به پلاک مجاور مذکور سوم بطول 5متر به جاده 
و غرباً بطول 35 متر به جاده . ملک مذکور فاقد مستحدثات و محصور شدگی بوده و 
از ششــدانگ مالکیت ملک مذکور 4.75 دانگ مشاع به بانک صادرات انتقال یافته 
است.نظریه کارشناسی :با توجه به وضعیت موجود و قیمت روز املاک و در نظر گرفتن 
جمیع جهات موثر ملک مورد نظر با احتســاب عرصه و اعیان و با بررســی مدارک و 
مســتندات و محل جغرافیایی ،کاربری توریستی و حرایم،قیمت پایه ششدانگ ملک 
مذکور حدود 96000000000ریال معادل نه میلیارد و ششصد میلیون تومان و با 
عنایت به اینکه 4.75 دانگ از ششدانگ مشاع مالکیت به بانک صادرات انتقال یافته  
قیمت پایه 1.25 دانگ مشاع مورد مزایده باقیمانده حدود 24000000000ریال 
معادل دو میلیارد و چهارصدمیلیون تومان برآورد می شود.ملک فوق الذکر از طریق 
مزایده و از قیمت پایه به شــرح مذکور به معرض فروش گذاشــته خواهد شــد و 
کسی که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید برنده مزایده اعلام خواهدشد. ضمناً %10 
مبلغ خریداری فی المجلس از برنده مزایده اخذ و ایشــان مکلف اســت ظرف مدت 
یک ماه نســبت به  پرداخت مابقی مبلغ اقدام نماید.در صورت عدم پرداخت،%10 
پس از کسر هزینه های اجرایی به نفع صندوق دولت ضبط و مزایده تجدید خواهد 
شــد.طالبین می توانند به مدت 5 روز قبل از تاریخ برگزاری مزایده در دفتر اجرای 
احکام مدنی لنگرود حاضر شده و هماهنگی لازم را معمول نمایند.مزایده روز یکشنبه 
مورخ 1401/05/23 از ســاعت 9 الی 10 در محل اجرای احکام مدنی لنگرود انجام 
می شود.متقاضی خرید باید پرینت عملکرد بانکی خود را که حاکی از وجود 10 درصد 
مبلغ پیشنهادی باشد به همراه تقاضای کتبی در ساعت برگزاری مزایده به این اجرا 
ارائه دهد.این آگهی مستند به ماده 118 قانون اجرای احکام مدنی برای یک نوبت و 

در یکی از جراید کثیرالانتشار جهت اطلاع عموم درج می گردد.
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دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری لنگرود- مهدی زاده 

آگهی مزایده اموال غیر منقول )نوبت دوم(
کلاسه اجرایی شماره 0000450 

به موجب کلاسه اجرایی شماره 0000450 مطرح در اجرای احکام مدنی دادگستری لنگرود؛ وفق دادنامه 
صادره از شعبه محترم سوم دادگاه عمومی حقوقی لنگرود؛ مربوط به خانواده پور صالحی به خواسته حکم 
به فروش ملک مشاعی و پرداخت نیم عشر اجرایی، این اجرا بر اساس نظریه کارشناسی کارشناس محترم 
مبادرت به انجام مزایده می نماید: ملک تعرفه شده شهر لنگرود – انزلی محله – خیابان سلمان فارسی 
– کوچه شــهید شیوعی می باشد. مشــخصات ملک : عرصه و اعیان خانه به شماره یک فرعی از پانصد و 
یازده اصلی مفروز و مجزی شده از پانصد و یازده فرعی از اصلی مذکور بخش 15 گیلان حوزه ثبت ملک 
لنگرود اســتان گیلان به مساحت سیصد و چهل متر مربع به حدود اربعه شمالا خط فرضی است به طول 
ســیزده متر به خیابان به عرض ده متر، شــرقا به دیوار به طول بیست و نه متر و پانزده سانتی متر به 
پانصد و ســیزده اصلی، جنوبا به طول یازده متر و هشتاد سانتی متر به پانصد و چهارده اصلی ، غربا پی 
است به طول بیست و شش متر و سی سانتی متر به پانصد و یازده اصلی است. مالکیت طاهره نفط چی 
لنگرودی فرزند محمدتقی به شــماره شناسنامه 60 تاریخ تولد 23/02/1328 صادره از لنگرود دارای 
شــماره ملی 2709190289 با جز ســهم 5.4 کل سهم به عنوان مالک پنج ممیز چهار دهم دانگ مشاع 
از شــش دانگ عرصه و اعیان متن سهم 5.4 دانگ مشاع از ششدانگ با شماره سند مالکیت 9249 در 
تاریخ 5/5/1398 موضوع سند مالکیت تعویضی به شماره چاپی 850220 سری ح سال 97 شماره دفتر 
الکترونیکی ثبت گردیده است. مالکیت حسین پورصالحی لنگرودی، فرزند غلامحسین جز سهم 0.6 از کل 
سهم 6 به عنوان مالک شش دهم دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان دفترخانه اسناد رسمی شماره 
107 شهرستان لنگرود استان گیلان ثبت گردیده است. ملک فوق در شهر لنگرود خیابان سلمان فارسی 
، کوچه شهید شیوعی – انتدای کوچه شهیدپور بالا – کدپستی 44718-15838 قرار دارد محوطه ملک 
با دیوار بلوکی محصور شده است. از سمت شمال دارای درب و دیوار است به خیابان، در داخل آن یک 
واحد مســکونی یک طبقه با قدمتی در حدود 40 ســال دارای هال و سالن، دو اتاق خواب ، آشپزخانه و 
سرویس بهداشتی ، رختشورخانه ، دارای امتیازات آب ، برق و گاز می باشد با توجه به بررسی بعمل آمده 
از مدارک و حضور در محل و شرح مشاهدات و تحقیق از مطلعین و با در نظر گرفتن جمیع جهات کل ارزش 
ششدانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی مذکور با کلیه ملحقات و متعلقات به مبلغ 15.700.000.000 ریال 
تعیین و اعلام می گردد. ملک فوق الذکر از طریق مزایده و از قیمت پایه به شرح مذکور به معرض فروش 
گذاشته خواهد شد و کســی که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید برنده مزایده اعلام خواهد شد.ضمنا 
10%مبلغ  خریداری فی المجلس از برنده مزایده اخذ وایشان مکلف است ظرف مدت یک ماه نسبت به 
پرداخت مابقی مبلغ اقدام نماید.در صورت عدم پرداخت،10%پس از کســر هزینه های اجرایی به نفع 
صندوق دولت ضبط و مزایده تجدید خواهد شــد.طالبین میتوانند به مدت 5 روز قبل از تاریخ برگزاری 
مزایــده در دفتر اجرای احکام مدنی لنگرود حاضر شــده و هماهنگی لازم را معمول نمایند.مزایده روز 
چهارشنبه مورخ 1401/05/26 از ساعت 9 الی 10 در محل اجرای احکام مدنی لنگرود انجام  می شود. 
متقاضی خرید باید پرینت عملکرد بانکی خود را که حاکی از وجود 10درصد مبلغ پیشــنهادی باشــد به 
همراه تقاضای کتبی در ســاعت برگزاری مزایده به این اجرا ارائه دهد .این آگهی مستند به ماده 118 
قانون اجرای احکام مدنی برای یک نوبت و دریکی از جراید کثیر الانتشار جهت اطلاع عموم درج می گردد.
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دادورز اجرای احکام مدنی لنگرود-مهدی زاده

آگهی مزایده اموال غیر منقول ) بار اول(
کلاسه های 0100098-0100099-0100101

در پرونده کلاسه های 0100101-0100099-0100098 اجرای احکام 
مدنی دادگستری شهرستان املش ،موضوع دعوی محکوم لهما عباس میرزایی 
،قربان حبیبی،عباس صحرائی ،به طرفیــت محکوم علیه حبیب مرتضوی،با 
توجه به تعرفه و توقیف یک قطعه زمین متعلق به محکوم علیه ،لذا از طریق 
مزایده به شــرح ذیل به فروش میرسد. مورد مزایده عبارت است از : یک 
قطعه باغ چای در املش – روســتای گرکرود، به مســاحت حدود 7000متر 
مربع،دایر و در شــیبی ملایم که از طرف شمال و جنوب به باغ چای اشخاص 
و از طرف مشــرق و مغرب به راه دسترســی محدود و متصل می گردد که 
داخل آن پوشیده از بوته های چای  بارور بانضمام تعدادی از انواع درختان 
مثمر می  باشــد، لذا عنایت به مطالب فوق الذکر ، ارزش پایه ششــدانگ  
عرصه و اعیان باغ چای مذکور بمســاحت حدود 7000متر مربع با توجه به 
موقعیت مکانی،مقدار مســاحت،نوع کاربری،نوع راه دسترسی به ملک و با 
توجه به تحقیق و استعلام بعمل آمده از اشخاص مطلع و با توجه به آخرین 
معاملات انجام شــده در منطقه از قرار هر متر مربعی 800000ریال،مبلغ 
5600000000ریال معادل پانصد و شصت میلیون تومان تعیین و برآورد 
می گردد.که مقرر اســت در روز شــنبه مورخ 1401/05/22 از ساعت 9 
الی 11ظهر در محل اجرای احکام مدنی دادگســتری شهرســتان املش از 
طریق مزایده به فروش برسد،توضیح اینکه در صورتیکه روز مزایده تعطیل 
اعلام گردد،مزایده به اولین روز کاری بعد از تعطیلات موکول می گردد،مبلغ 
مزایده از قیمت کارشناســی شروع و به پیشــنهاد دهنده بالاترین قیمت 
فروخته خواهد شــد،برنده مزایده می بایست حداقل ده درصد از قیمت 
پیشــنهادی خود را در روز مزایده نقداً به حساب سپرده دادگستری واریز 
و الباقی را حداکثر ظرف یک ماه از تاریخ مزایده بپردازد و در صورت عدم 
پرداخت الباقی ثمن مزایده ،وجه پرداختی پس از کسر هزینه های مزایده 
به حساب دولت تودیع خواهد شد. متقاضیان خرید تاپنج روز قبل از مزایده 
با هماهنگی این اجراء می تواننــد از مورد مزایده بازدید نمایند این آگهی 
جهت اطلاع عموم در یکی از روزنامه های کثیرالانتشارمحلی منتشر می گردد.

م 428 
دفتر اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان املش

آگهی مزایده
کلاسه 9901028 

در خصوص پرونده کلاسه 9901028 له آقای حسین آقاجانی به طرفیت ابراهیم 
، مهدی و فاطمه ، جملگی آقاجانی مبنی بر فروش ماترک مرحوم اسماعیل آقاجانی ، 
ملک مورد مزایده طبق نظریه کارشناسی به قرار ذیل از طریق مزایده بفروش می 
رود: ملک مورد مزایده عبارتند از : محل وقوع ملک به آدرس : کلاچای، لیمنجوب بالا 
گزارش کارشناسی: مشخصات ملک تعرفه شده یک قطعه زمین شالیزار به مساحت 
3022 مترمربع با مشخصات جغرافیایی Y=4102425 و X=444553 است. این 
زمین طبق نقشــه از شــمال به زمین آقای رضا آقاجانی ، از جنوب به زمین مرحوم 
محمود عابدینی فر، از شرق به جاده عمومی مکانیزه و از غرب به نهر آب محدود می 
باشد. اظهار نظر نهایی کارشناس: حسب مطالب مطروحه فوق الذکر و نیز با توجه به 
انجام بازدید میدانی و بررسی های فنی صورت گرفته ، میزان عرصه و برخورداری 
از ســند مالکیت همچنین با در نظر گرفتن اوضاع و احوال فنی حاکم بر ملک مورد 
تعرفه و نیز با در نظرگرفتن شواهد و قرائن موجود در زمان انجام بازدید میدانی و 
حسب استعلام محلی در خصوص میانگین قیمت زمین در معاملات جاری در منطقه 
؛ ارزش ملک تعرفه شــده به ازای هر متر مربع 2.000.000 ریال و برای مساحت 
3022 متر مربع در کل قیمت پایه کارشناســی به مبلــغ 6.044.000.000 ریال 
معــادل 604 میلیون و 400 هزار تومــان براورد و اعلام نظر می گردد. طبق لایحه 
ارسالی از سوی وکیل محکوم علیه خانم فاطمه آقاجانی زمین مذکور در تصرف کسی 
نمی باشد. لذا بدین منظور مزایده در مورخ 1401/6/6 روز یکشنبه ساعت 9 الی 
10 صبح در دفتر اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان رودسر با حضور نماینده 
محترم دادستان شهرستان رودسر برگزار و از قیمت پایه ی ارزیابی شده آغاز می 
گردد.شخصی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد نماید برنده مزایده شناخته خواهد شد . 
ده درصد مبلغ فروخته شده ، فی المجلس وصول و مابقی ظرف مدت یک ماه وصول 
می گردد. در صورت عدم پرداخت مابقی مبلغ فروخته شده ،ده درصد وصول شده 
بنفع دولت ضبط می گردد.کلیه هزینه های نقل و انتقال به عهده خریدار می باشد. 
خریداران می توانند ظرف مدت پنج روز قبل از شروع جلسه مزایده با هماهنگی این 
اجرا از مال مورد مزایده بازدید بعمل آورند.این آگهی مستند به ماده 118ق.ا.ا.م 
در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار محلی درج و منتشر می گردد.)) نظر به اینکه ده 
درصد مبلغ فروخته شده می بایست فی المجلس پرداخت گردد لذا همراه داشتن 
کارت ملی و کارت بانکی متعلق به خریدار با موجودی کافی در جلسه مزایده الزامی 

بوده ؛قبل از برگزاری مزایده از کارت ارائه شده موجودی اخذ خواهد شد.((
م 432 

دادورز اجرای احکام مدنی رودسر- مهران

»آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول«
کلاسه 980660 

به موجب پرونده های اجرائی کلاسه 980660 )اجرائیه صادره از شورای حل 
اختلاف لنگــرود( ، 0100175 )نیابت صادره رودســر( و 0100174 )نیابت 
صادره از رودســر( محکوم علیه آقای عباس نوروزیــان لنگرودی به پرداخت 
مبلغ 4.525.730.752 ریال )علی الحســاب بابت مجموع پرونده های مذکور( 
له آقای ســید محمد حســینی و 5% نیم عشــر اجرائی در حق دولت محکوم 
گردیده اســت.محکوم له در راستای وصول محکوم به یک قطعه زمین زراعی 
به آدرس لنگرود ، روســتای خراط محله از امــوال غیر منقول محکوم علیه را 
به این اجرا معرفی نموده اســت که زمین تعرفه شده توقیف و مشخصات آن 
طبق نظریه هیات کارشناسی سه نفره به شرح ذیل می باشد: یک قطعه زمین 
شالیزاری به مساحت تقریبی 3000 مترمربع که در مختصات Y=4117968 و 
x=423201 در مقیاس یو تی ام و در قریه خراط محله لنگرود استقرار دارد. 
حدود اربعه آن عبارتســت از : شمالا به شمالیزار آقای حسن صائب و شرقا به 
زمیــن وراث مرحوم احمد گلعلی پور و جنوبا به جاده خاکی و غربا به جاده خاکی 
محدود و متصل است. بخشی از زمین موصوف بصورت پشته و صیفیکاری می 
باشد. شالیزار موصوف در یوم کارشناسی زیرکشت محصول قرار داشته است.
ارزش ششــدانگ ملک موصوف با توجه به موقعیت استقرار ملک و دسترسی 
به جاده ماشین رو و نزدیکی به محل و سایر عوامل موثر در قضیه به قرار هر 
مترمربع به مبلغ 2.300.000 ریال و در مجموع ) مساحت 3000 مترمربع( به 
مبلغ 6.900.000.000 ریال بــرآورد میگردد. زمین مذکور از طریق مزایده 
روز دوشنبه مورخ 1401/05/24 ساعت 9 الی 10 صبح در محل شعبه اجرای 
احکام شورای حل اختلاف دادگســتری لنگرود به فروش می رسد. مزایده از 
قیمت کارشناسی شــروع و زمین متعلق به شخصی است که بیشترین قیمت 
را پیشنهاد نماید. ده درصد قیمت مزایده فی المجلس از برنده اخذ و نامبرده 
مکلف است ظرف مدت یکماه نســبت به پرداخت باقیمانده وجه اقدام نماید 
در غیر اینصورت در موعد مقرر فوق ســپرده واریزی پس از کسر هزینه های 
اجرایی به نفع دولت ضبط و مزایده تجدید خواهد شــد. متقاضیان شرکت در 
مزایــده ظرف 5 روز قبل از تاریخ مزایده می توانند با هماهنگی اجرای احکام 
مدنی از اموال یاد شده بازدید به عمل آورند این آگهی برای یک نوبت در یکی 

از روزنامه های کثیر الانتشار محلی جهت اطلاع عموم درج می گردد. 
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مدیر اجرای احکام شورای حل اختلاف شهرستان لنگرود – گل محمدی  

آگهی مزایده اموال غیرمنقول ) نوبت اول(
کلاسه 981137

به موجب کلاسه اجرایی شــماره 981137 مطرح در اجرای احکام مدنی دادگستری 
لنگرود؛وفق دادنامه صادره از شعبه محترم سوم دادگاه عمومی حقوقی لنگرود،موضوع 
دعوای فریدون پالیزبان دیوشلی بطرفیت بهشت چمخاله توسکا،این اجرا بر اساس 
نظریه کارشناســی کارشــناس محترم مبادرت به انجام مزایده می نماید:مشخصات 
ملک:ملک مورد نظر ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت مندرج در سند 2418.5 
متر مربع به شــماره پلاک ثبتی 1686 فرعی از 184 اصلی مفروز و مجزی شــده از 
30 فرعــی ازاصلــی مذکور واقع در بخش 15 ناحیه 55 لنگرود اســتان گیلان و با 
حدود اربعه شــمالا بطول 67 متر به پلاک 1205فرعی از ســنگ اصلی 184،شرقاً 
بطول 38.50 متر به پلاک 30 فرعی از ســنگ اصلی 184، جنوباً اول بطول 41 متر 
به پلاک مجاوردوم بطول 14.50متر به پلاک مجاور مذکور سوم بطول 5متر به جاده 
و غرباً بطول 35 متر به جاده . ملک مذکور فاقد مستحدثات و محصور شدگی بوده و 
از ششــدانگ مالکیت ملک مذکور 4.75 دانگ مشاع به بانک صادرات انتقال یافته 
است.نظریه کارشناسی :با توجه به وضعیت موجود و قیمت روز املاک و در نظر گرفتن 
جمیع جهات موثر ملک مورد نظر با احتســاب عرصه و اعیان و با بررســی مدارک و 
مســتندات و محل جغرافیایی ،کاربری توریستی و حرایم،قیمت پایه ششدانگ ملک 
مذکور حدود 96000000000ریال معادل نه میلیارد و ششصد میلیون تومان و با 
عنایت به اینکه 4.75 دانگ از ششدانگ مشاع مالکیت به بانک صادرات انتقال یافته  
قیمت پایه 1.25 دانگ مشاع مورد مزایده باقیمانده حدود 24000000000ریال 
معادل دو میلیارد و چهارصدمیلیون تومان برآورد می شود.ملک فوق الذکر از طریق 
مزایده و از قیمت پایه به شــرح مذکور به معرض فروش گذاشــته خواهد شــد و 
کسی که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید برنده مزایده اعلام خواهدشد. ضمناً %10 
مبلغ خریداری فی المجلس از برنده مزایده اخذ و ایشــان مکلف اســت ظرف مدت 
یک ماه نســبت به  پرداخت مابقی مبلغ اقدام نماید.در صورت عدم پرداخت،%10 
پس از کسر هزینه های اجرایی به نفع صندوق دولت ضبط و مزایده تجدید خواهد 
شــد.طالبین می توانند به مدت 5 روز قبل از تاریخ برگزاری مزایده در دفتر اجرای 
احکام مدنی لنگرود حاضر شده و هماهنگی لازم را معمول نمایند.مزایده روز یکشنبه 
مورخ 1401/05/23 از ســاعت 9 الی 10 در محل اجرای احکام مدنی لنگرود انجام 
می شود.متقاضی خرید باید پرینت عملکرد بانکی خود را که حاکی از وجود 10 درصد 
مبلغ پیشنهادی باشد به همراه تقاضای کتبی در ساعت برگزاری مزایده به این اجرا 
ارائه دهد.این آگهی مستند به ماده 118 قانون اجرای احکام مدنی برای یک نوبت و 

در یکی از جراید کثیرالانتشار جهت اطلاع عموم درج می گردد.
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دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری لنگرود- مهدی زاده 

آگهی مزایده اموال غیر منقول )نوبت دوم(
کلاسه اجرایی شماره 0000450 

به موجب کلاسه اجرایی شماره 0000450 مطرح در اجرای احکام مدنی دادگستری لنگرود؛ وفق دادنامه 
صادره از شعبه محترم سوم دادگاه عمومی حقوقی لنگرود؛ مربوط به خانواده پور صالحی به خواسته حکم 
به فروش ملک مشاعی و پرداخت نیم عشر اجرایی، این اجرا بر اساس نظریه کارشناسی کارشناس محترم 
مبادرت به انجام مزایده می نماید: ملک تعرفه شده شهر لنگرود – انزلی محله – خیابان سلمان فارسی 
– کوچه شــهید شیوعی می باشد. مشــخصات ملک : عرصه و اعیان خانه به شماره یک فرعی از پانصد و 
یازده اصلی مفروز و مجزی شده از پانصد و یازده فرعی از اصلی مذکور بخش 15 گیلان حوزه ثبت ملک 
لنگرود اســتان گیلان به مساحت سیصد و چهل متر مربع به حدود اربعه شمالا خط فرضی است به طول 
ســیزده متر به خیابان به عرض ده متر، شــرقا به دیوار به طول بیست و نه متر و پانزده سانتی متر به 
پانصد و ســیزده اصلی، جنوبا به طول یازده متر و هشتاد سانتی متر به پانصد و چهارده اصلی ، غربا پی 
است به طول بیست و شش متر و سی سانتی متر به پانصد و یازده اصلی است. مالکیت طاهره نفط چی 
لنگرودی فرزند محمدتقی به شــماره شناسنامه 60 تاریخ تولد 23/02/1328 صادره از لنگرود دارای 
شــماره ملی 2709190289 با جز ســهم 5.4 کل سهم به عنوان مالک پنج ممیز چهار دهم دانگ مشاع 
از شــش دانگ عرصه و اعیان متن سهم 5.4 دانگ مشاع از ششدانگ با شماره سند مالکیت 9249 در 
تاریخ 5/5/1398 موضوع سند مالکیت تعویضی به شماره چاپی 850220 سری ح سال 97 شماره دفتر 
الکترونیکی ثبت گردیده است. مالکیت حسین پورصالحی لنگرودی، فرزند غلامحسین جز سهم 0.6 از کل 
سهم 6 به عنوان مالک شش دهم دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان دفترخانه اسناد رسمی شماره 
107 شهرستان لنگرود استان گیلان ثبت گردیده است. ملک فوق در شهر لنگرود خیابان سلمان فارسی 
، کوچه شهید شیوعی – انتدای کوچه شهیدپور بالا – کدپستی 44718-15838 قرار دارد محوطه ملک 
با دیوار بلوکی محصور شده است. از سمت شمال دارای درب و دیوار است به خیابان، در داخل آن یک 
واحد مســکونی یک طبقه با قدمتی در حدود 40 ســال دارای هال و سالن، دو اتاق خواب ، آشپزخانه و 
سرویس بهداشتی ، رختشورخانه ، دارای امتیازات آب ، برق و گاز می باشد با توجه به بررسی بعمل آمده 
از مدارک و حضور در محل و شرح مشاهدات و تحقیق از مطلعین و با در نظر گرفتن جمیع جهات کل ارزش 
ششدانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی مذکور با کلیه ملحقات و متعلقات به مبلغ 15.700.000.000 ریال 
تعیین و اعلام می گردد. ملک فوق الذکر از طریق مزایده و از قیمت پایه به شرح مذکور به معرض فروش 
گذاشته خواهد شد و کســی که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید برنده مزایده اعلام خواهد شد.ضمنا 
10%مبلغ  خریداری فی المجلس از برنده مزایده اخذ وایشان مکلف است ظرف مدت یک ماه نسبت به 
پرداخت مابقی مبلغ اقدام نماید.در صورت عدم پرداخت،10%پس از کســر هزینه های اجرایی به نفع 
صندوق دولت ضبط و مزایده تجدید خواهد شــد.طالبین میتوانند به مدت 5 روز قبل از تاریخ برگزاری 
مزایــده در دفتر اجرای احکام مدنی لنگرود حاضر شــده و هماهنگی لازم را معمول نمایند.مزایده روز 
چهارشنبه مورخ 1401/05/26 از ساعت 9 الی 10 در محل اجرای احکام مدنی لنگرود انجام  می شود. 
متقاضی خرید باید پرینت عملکرد بانکی خود را که حاکی از وجود 10درصد مبلغ پیشــنهادی باشــد به 
همراه تقاضای کتبی در ســاعت برگزاری مزایده به این اجرا ارائه دهد .این آگهی مستند به ماده 118 
قانون اجرای احکام مدنی برای یک نوبت و دریکی از جراید کثیر الانتشار جهت اطلاع عموم درج می گردد.
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آغاز عملیات اجرایی 22۵2 واحد 
نهضت ملی مسکن در استان بوشهر 

به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی 
در بوشهر، مدیرکل راه و شهرسازی استان بوشهر در 
آییــن آغاز عملیات اجرایی 2252 واحد نهضت ملی 
جهش تولید مسکن اظهار داشت : از این تعداد سهم 
شهرستان جم 500 واحد، شهرستان دیلم 500 واحد 
، شهرســتن گناوه ۴00 واحد، شهرستان دشتستان 

600 واحد و شهرستان کنگان 252 واحد است .
دستغیبی چشــم انداز جمعیت استان بوشهر 2 
میلیون نفر دانســت و افزود: برای اسکان، اشتغال و 
ایجاد امکانات رفاهی و تغذیه ای این میزان جمعیت در 

فراهم شدن زیرساخت های لازم هستیم.
مدیر کل راه و شهرسازی استان بوشهر گفت : 53 
هزار نفر برای طرح نهضت ملی مسکن استان بوشهر 
ثبت نام کردند که از این شــمار ۱۱ هزار و 2۸0 نفر 

واجد شرایط لازم شناخته شده اند.
سید محمود دستغیبی بیان کرد : همچنین تاکنون 
هفت هزار نفر از واجد شرایط نهضت ملی جهش تولید 
مسکن در استان بوشهر سهم آورده اولیه برای ساخت 

خانه را واریز کرده اند.
مدیر کل راه و شهرســازی اســتان بوشهر اضافه 
کرد: تاکنون زمین لازم برای ســاخت 2۴  هزار واحد 
مسکونی نهضت ملی جهش تولید در این استان تامین 

شده  است.

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:
بندرعباس نارنجی شد؛ 3 شهر 

هرمزگان قرمز کرونایی
پزشــکی  علوم  دانشــگاه  ســخنگوی 
هرمزگان گفت: در جدیدترین نقشه رنگ 
بندی کرونایی کشــور ســه شــهر استان 
هرمزگان در وضعیت قرمز و ســه شهر نیز 

در وضعیت نارنجی قرار گرفتند.
فاطمه نوروزیان در گفت و گو با ایسنا، 
افزود: بر اســاس اعــلام جدیدترین رنگ 
بنــدی کرونایی کشــور از ســوی وزارت 
بهداشت، با افزایش شمار مبتلایان به کرونا 
طی هفته  گذشــته اکنون شهرستان های 
بستک، بندرلنگه و بندرخمیر در وضعیت 

قرمز )بسیار پر خطر( قرار دارند.
وی بــا بیــان اینکــه شهرســتان های 
بندرعبــاس، رودان، میناب و جزیره کیش 
نیز در وضعیت نارنجی کرونایی )پرخطر( 
قرار گرفتند، تصریح کرد: وضعیت کرونایی 
شهرستان های پارسیان، سیریک، حاجی 
آباد،جاسک و قشم نیز زرد) نسبتا پرخطر( 

است.
نوروزیان با اشاره به اینکه شهرستان های 
بوموســی، بشــاگرد و جزیره هرمز نیز در 
وضعیت آبــی )عادی( قــرار دارند، اضافه 
کــرد: اکنون 6۱ بیمار مبتــلا به کرونا در 
بیمارســتان های استان بستری و ۴ هزار و 

۱3۱بیمار نیز در قرنطینه خانگی هستند.
نوروزیان با اشــاره بــه اینکه در بخش 
مراقبت های ویژه )آی ســی یو( ۱۱ بیمار 
مبتلا به کرونا و بدحال بســتری هستند، 
تصریح کــرد: اکنون چهار هــزار و ۱3۱ 
بیمار مبتلا به کرونا نیز در قرنطینه خانگی 

هستند.

خطر ورود سیلاب از استان های همجوار 
به هرمزگان وجود دارد

کارشــناس اداره کل هواشناسی استان 
هرمزگان گفت: ادامه ناپایداری های جوی 
در ارتفاعات و مناطق مرتفع استان با شدت 
کمتر در مقایســه با روزهای گذشته ادامه 
دارد.مرضیه ســی سی پور در گفت و گو با 
ایسنا، افزود: آسمان استان قسمتی ابری، 
هوا در ساعات بعدازظهر و شب در ارتفاعات 
استان و برخی مناطق دریایی با رگبار باران 
و رعد و برق و افزایش لحظه ای سرعت باد 

پیش بینی می شود.
وی اظهــار کرد: همچنان در ســاعات 
بعدازظهر و شب، شدت بارش در استان های 
همجوار زیاد اســت و خطر ورود سیلاب از 
این مناطق در نقاط شمالی و غربی استان 
وجود دارد که توصیه می شــود در ساعات 
بعدازظهر و شــب از تردد در حاشــیه های 
رودخانه های فصلــی بویژه در منطقه حاجی آباد 
خودداری شود.سی سی پور اضافه کرد: در مناطق 
دریایی استان نیز افزایش سرعت باد جنوب 
شــرقی ســبب تلاطم دریا و به تدریج از 
ظهر یکشنبه از میزان سرعت باد و تلاطم 
دریا کاســته می شو و شــناورهای سبک 
احتیاط هــای لازم در تردد دریایی معمول 
دارند.وی با اشاره به اینکه از لحاظ دمایی 
بتدریج از روز یکشــنبه نهم مرداد افزایش 
در سطح استان پیش بینی می شود، عنوان 
کرد: تا روز سه شــنبه ۱۱ مرداد تاثیرات 
سامانه مونسون با شدت کمتر در مقایسه با 
هفته گذشته، در ارتفاعات و مناطق مستعد 

استان تداوم دارد.

اخبار

در پی هشدار هواشناسی انجام گرفت؛
320 راهدار استان مرکزی آماده 

خدمات رسانی به کاربران جاده ای 
در پی هشدار هواشناسی و احتمال وقوع سیلاب در 
راه های استان مرکزی زنگ آماده باش برای راهداران 

به صدا در آمد.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه وشهرســازی از 
استان مرکزی، »علیرضا اختری« معاون راهداری اداره 
کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مرکزی از 
آماده باش 320 نفر راننده و راهدار برای مقابله با بحران 

احتمالی وقوع سیل در شبکه راه های استان خبر داد.
وی افزود: در راستای اجرای اهداف پدافند غیرعامل 
از ابتدای ســال جاری تنقیه و لایروبی پل های استان 
توسط ادارات تابعه شهرســتان ها انجام شده و طی 
روزهای اخیر از مناطقی که احتمال عبور روان آب ها 

در آن وجود دارد بازدید لازم بعمل آمده است.
معاون راهــداری اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای اســتان مرکزی بیان کرد: با توجه به تجربه 
مدیریت سیل در ســالهای گذشته، در حال حاضر با 
تمام توان لجســتیکی و اعزام ماشین آلات سنگین 
به شهرستان ها بر اساس اولویت های مورد نظر طبق 
اهمیت راهها، در حوزه راهداری برای مقابله با بحران 

احتمالی آمادگی لازم را داریم.
به گفته وی محورهای مواصلاتی استان از طریق 
27 دوربیــن نظارتــی بصورت آنلاین توســط مرکز 
مدیریت راه های ایــن اداره کل در حال رصد و پایش 
اســت که به محض تغییرات جوی و شروع بارش ها 
اقدامات پیشگیرانه در سریعترین زمان ممکن در قالب 

اجرای طرح »طوس« انجام خواهد شد.
اختری خاطرنشان کرد: با توجه به شرایط اقلیمی 
حاکم بر کشور در روزهای اخیر، توصیه می شود حتما 
قبل اقدام به ســفر حتما از طریق سامانه پاسخگویی 
شبانه روزی ۱۴۱ از آخرین وضعیت ترافیکی و جوی 
راه ها اطلاع حاصل نموده و حتما به توصیه کارشناسان 

سامانه ۱۴۱ عمل نمایید.

نصب 4 دستگاه دیتالاگر فشار و فلومتر 
در تاسیسات آبرسانی شهرستان رشت

مدیر امور آب و فاضلاب رشت از نصب ۴ دستگاه 
دیتالاگر فشــار و فلومتر در تاسیسات آبرسانی این 

شهرستان خبر داد.
به گزارش دفتر روابط عمومي و آموزش همگاني 
شــرکت آب و فاضلاب گیلان؛ محمود امیری امروز 
گفت: 2 دستگاه دیتالاگر فشار در تاسیسات آبرسانی 
شهر رشت و 2 دستگاه فلومتر در ایستگاه پمپاژ آب 
شهر کوچصفهان و روستای فلکده نصب و راه اندازی 

شد.
وی، هزینه اجرای این طرح را ۴00 میلیون ریال 

عنوان کرد.
مدیر امور آبفای شهرستان رشت همچنین با اشاره 
به تعمیر و تعویض پمپ های شــناور 2۱ حلقه چاه 
طی سه ماهه نخست سال جاری گفت: با انجام این 
کار، آبدهی این چاه ها به 90 لیتر بر ثانیه ارتقاء یافت.

امیری، اعتبار هزینه شده برای تعمیر و تعویض این 
پمپ ها را 3 میلیارد و 500 میلیون ریال ذکر کرد.

رفع ضعف فشار آب شرب روستای رضا 
محله سارسر بخش کلاچای

به گزارش دفتر روابط عمومي و آموزش همگاني 
شرکت آب و فاضلاب استان گیلان؛ سرپرست امور 
آبفای رودســر با اشاره به تعویض یک دستگاه پمپ 
شناور چاه روستای رضا محله سارسر گفت: با انجام 
این کار که 350 میلیون ریال هزینه به همراه داشت، 
مشکل افُت فشــار آب شرب ۸00 مشترک برطرف 

شد.
بابک رستمی همچنین از اصلاح و بازسازی شبکه 
آبرسانی روستای توسکامحله بخش چابکسر خبر داد 
و افزود: در این پروژه 300 متر لوله گذاری اجرا و ۱7 

فقره انشعاب تعویض شد.
وي، اعتبار هزینه شــده برای اجرای این پروژه را 

بیش از 250 میلیون ریال ذکر کرد.

رفع افُت فشار آب آشامیدنی 4 روستای 
شهرستان شفت

افُت فشار آب آشــامیدنی ۴ روستای شهرستان 
شفت برطرف شد.

به گزارش دفتر روابط عمومي و آموزش همگاني 
شرکت آب و فاضلاب استان گیلان؛ مدیر امور آبفای 
شفت گفت: با نصب و راه اندازی 2 دستگاه پمپ در 
مجتمع های آبرسانی ملاسرا و شالماء ، ضعف فشار 
آب شرب ۴ روستا مرتفع شــد.علی دادرس، با بیان 
اینکه ۱۴00 مشترک تحت پوشش این دو مجتمع 
آبرســانی قرار دارند، افــزود: ۴70 میلیون ریال برای 
نصب و راه اندازی این پمپ ها هزینه شد.وی تصریح 
کــرد: با اجرای این عملیات امکان تولید آب مجتمع 
های ملاسرا و شالماء به ۱7.5 لیتر بر ثانیه فراهم شد.

بارش های مونسونی در هرمزگان؛ 
مسدود شدن راه ها تا نجات بانوی باردار

بارش های ســامانه مونسونی هند و احتمال وقوع 
سیلاب در هرمزگان سطح هشدار جوی در این استان 
را از نارنجی به قرمز تغییر داد و کارشناسان هواشناسی 
بر آمادگی کامل نهادهای امدادرسان و خدماتی برای 
مقابله با خسارات احتمالی سیلاب، پاکسازی کانال ها و 

آبراهه ها و بازگشایی دهانه پل ها تاکید کردند.
به گزارش ایرنا، این هشدار سامانه ناپایدار که برای 
بعداز ظهر دوشنبه سوم مردادماه تا اواخر امروز جمعه 
هفتم مردادماه از ســوی هواشناسی هرمزگان صادر 
شده بود اینک تا روز سه شنبه این هفته تداوم خواهد 
داشت، طی این روزها شاهد بارش شدید باران همراه 
با رعد و برق و تگرگ، سیلاب، تندباد شدید همراه با 

گرد و خاک در ارتفاعات و سراسر هرمزگان بودیم.

اخبار

مدیر درمان تامین اجتماعی استان کرمانشاه، به مناسبت 
هفته تامین اجتماعی در سخنرانی پیش از خطبه های نماز 
جمعه کرمانشــاه، از اهتمام ایــن مدیریت در جهت تحقق 
منویات رهبر معظم انقلاب در زمینه ارتقای خدمات درمانی 
خبر داد.میثم حجتی پور با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب 
مبنی بر اینکه ما می خواهیم اگر در خانواده ای کسی مریض 
شد آن خانواده جز رنج مریض داری رنج دیگری نداشته باشد 
گفت: این فرمایش رهبری چراغ راه و ملاک عمل ماســت.

وی افزود: مدیریت درمان تامین اجتماعی اســتان کرمانشاه 
با همه توان همواره ســعی کرده است خدمات مناسبی را به 

مردم و بیمه شدگان ارائه دهد و ارتقای سطح کمی و کیفی 
این خدمات به طور مستمر در دستور کار است.مدیر درمان 
تامین اجتماعی استان کرمانشاه در ادامه از خدمات ارائه شده 
از سوی این مدیریت  گزارشی ارائه داد و گفت: در کنار تلاش 
برای ارتقای سطح کیفی خدمات، توسعه فضای درمانی یکی 
از اولویت های اصلی است و در این زمینه کار توسعه اورژانس 
بیمارستان شهدای کرمانشاه به مساحت سه هزار و دویست 
متر در ماههای اخیر آغاز شده و تاکنون 20 درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد.اتمام طرح LDR )زایشــگاه مدرن و منطبق با 
استاندارهای روز دنیا( در بیمارستان حضرت معصومه )س( 

در فضایی به مســاحت 720 متر با ۱۴ میلیارد تومان اعتبار، 
در دست ساخت بودن چهار درمانگاه تامین اجتماعی در چهار 
شهرستان استان و بهره برداری از آنها در آینده نزدیک، ساخت 
انبار دارویی استاندارد در بیمارستان حضرت معصومه و بهره 
برداری از بخش مراقبت های ویژه اطفال در این بیمارستان و 
همچنین تلاش برای ارتقای سطح خدمات بخشی از اقدامهای 
انجام شد و برنامه های در دست اقدام مدیریت درمان تامین 
اجتماعی بود که دکتر حجتی پور به آنها اشاره کرد.هم اکنون 
حدود 39 درصد از جمیعت 2 میلیون نفری استان کرمانشاه 
زیر پوشش بیمه تامین اجتماعی هستند و در حال حاضر 2 

بیمارستان شــهدا و حضرت معصومه )س( و هفت درمانگاه 
مدیریت درمان تامین اجتماعی اســتان کرمانشاه به مردم و 

بیمه شدگان استان خدمات درمانی ازائه می دهند.

مدیر درمان تامین اجتماعی کرمانشاه در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه تاکید کرد:
اهتمام مدیریت درمان تامین اجتماعی استان کرمانشاه در تحقق منویات رهبر معظم انقلاب در زمینه درمان

سرپرست شهرداری رشت در چهل و هشتمین جلسه صحن علنی شورا :

اتمام پروژه روشنایی کمربندی خرمشهر تا هفته آینده 
سید مجتبی خدمت بین دانا سرپرست 
شهرداری رشت در چهل و هشتمین جلسه 
صحن علنی شورای اسلامی شهر، بازگشت 
آرامش به شهرداری و جلوگیری از تعطیلی 

پروژه ها را مهمترین اقدام خود خواند.
به گزارش واحد خبر مدیریت ارتباطات 
و امــور بیــن الملل شــهرداری رشــت - 
ســید مجتبی خدمت بین دانا سرپرســت 
شهرداری رشت در چهل و هشتمین جلسه 
صحن علنی شــورای اســلامی شهر رشت 
اظهار داشت: با احتساب امروز، حدودا ۱6 
روز است که با لطف اعضای محترم شورای 
اسلامی شهر، عهده دار مسئولیت سنگین و 

خطیر شهرداری رشت شده ام.
سرپرست شــهرداری رشت تصریح کرد: 
در این مدت کوتاه تمام توان خود را صرف 
این کردم تا شــهرداری رشت را به آرامش 
برســانم و به گونه ای عمل کنم تا امورات 
روزمره شــهرداری روی زمین نماند.ســید 
مجتبی خدمت بین دانا بــا بیان اینکه در 
یکماه گذشــته شهرداری و شــورا شرایط 
ناآرامی داشتند و بسیاری از کارها به شکل 
نیمــه کاره باقی مانده بود، افــزود: در این 
مدت تمام هم و غم اینجانب صرف این شد 
تا کارهای نیمه کاره را به سرانجامی برسانم 
و خداوند را شاکرم که در نزد وجدانم راضی 
هســتم.وی ادامه داد: تمام توانم را به خرج 
میدهم تا زمانی که در این مســند هستم، 
هیچ کاری از شهرداری روی زمین نماند و 
در این راه تجربیات 30 سال خدمتم را در 
طبق اخلاص بگذارم.سرپرســت شهرداری 
رشت با تاکید بر اینکه برنامه های شهرداری 
در قالب بودجه سالانه تنظیم می شود و در 
خــارج از آن کاری قابلیت اجرا ندارد، ابراز 
داشت: برای سال ۱۴0۱ شهرداری رشت، 
یکسری برنامه ها مشــخص شده است که 
ســاماندهی ورودیهای شهر با اولویت جاده 
تهــران از جملــه مهمترین آن به شــمار 
می رود و باید حتما اجرایی شــود. خدمت 
بین دانــا اذعان کرد: بــا تفاهم نامه ای که 
منعقد شــد، اداره راه در مسیر جاده تهران 
مســتقر شــده و همزمان با بهبود شرایط 
جوی عملیات آســفالت لاین رفت مســیر 
جاده تهران اجرایی می شــود.وی با تاکید 
بر اینکه در قســمت فضای ســبز و وسط 
این مســیر مواصلاتی درختان بلند قامت 
کاشــته خواهد شد، اظهار داشت: در بحث 
رفیوژ میانی مســیر جاده تهران حدفاصل 
میــدان گیل تا باغ رضــوان با عرض چهار 
متــر و ۸0 مقرر شــده، عملیات آن تا آخر 

هفته آینده آغاز شــود و درصددیم تا این 
پروژه را در عرض یک ماه تا یک ماه و نیم 
اجرایی کنیم.سرپرست شهرداری رشت در 
ادامه به پروژه روشنایی کمربندی خرمشهر 
اشاره داشت و گفت: حدود دو تا سه هفته 
بود که پیمانکار ایــن پروژه به خاطر 900 
میلیون تومــان کار را تعطیل کرده بود اما 
با تزریق مالی که توســط شهرداری انجام 
شــد، پیمانکار هــم اینک در حــال ادامه 
اجــرای پــروژه از پل جانبــازان تا میدان 
ولیعصر اســت. بنابراین انتظار داریم ظرف 
هفته آینده روشنایی کمربندی خرمشهر به 
اتمام برسد.خدمت بین دانا اضافه کرد:  همه 
جای سطح شهر یکسری بنر مبنی بر اینکه 
تقاطع غیرهمسطح ولیعصر شروع میشود، 
نصب شــده در حالیکه از زمانی که بنده به 
این موضوع ورود کردم هنوز نقشه اجرایی 
این پروژه آماده نشده بود اما طی جلسه ای 
که با شــرکت مذبور برگزار کردیم سه روز 
پیش فاز اول عملیات اجرایی و نقشــه این 

طرح به شهرداری رشت ارائه شد.
وی تصریح کرد: در حوزه بازگشــایی و 
تملک اراضی پروژه میدان سرگل به سمت 
پیچ سعدی ملکی شــخصی در این مسیر 
وجــود دارد که خوشــبختانه شــهرداری 
توانست با قیمت ۱0 میلیارد تومان نسبت 
به زمینه سازی جهت تملک آن اقدام کند، 
بنابرایــن انتظار داریم تــا 30 آذر تملک و 
تخریب این مســیر انجام و جاده بازگشایی 

شود.
سرپرســت شهرداری رشــت با اشاره به 
وجود یک مشکل مالیاتی در روند آزادسازی 
محور خیابان اقتصاد عنوان کرد: به زودی با 
ورثه ایــن ملک یا همان گاراژ جفرودی در 
شهرداری جلسه ای برگزار می کنیم و اگر به 
تفاهم لازم برسیم، از سه روز دیگر فرآیند 

تخریب آن آغاز می شود.
خدمت بین دانا اذعان کرد: در خصوص 

بهره برداری از ایســتگاه بلوار خرمشهر نیز 
هیچگونه قراردادی در ایــن زمینه منعقد 
نشــده اما با توجه بــه اهمیت این موضوع 
شــهرداری رشــت تعیین تکلیف آن را در 

اولویت قرار داده است.
وی به پروژه پل پســتک اشــاره کرد و 
افزود: مناقصه ای در مورد پل پستک برگزار 
و برنده هم مشــخص شده است. از طرفی 
با توجه به اینکه ســه مــاه از زمان انعقاد 
قرارداد گذشته بنابراین پس از هماهنگی با 
دادستان نسبت به رفع مشکلات آن اقدام 
و پیمانکار تجهیز کارگاه خود را انجام داد و 
انتظار داریم که تعریض پل پســتک تا آخر 
شهرداری  شود.سرپرست  اجرایی  امســال 
رشــت اذعان داشت: مســیر سرچشمه به 
ســمت صدا و ســیما از جمله مسیرهایی 
اســت که همه انتظار دارند هرچه سریعتر 
بنابراین  انجــام شــود،  کار آســفالت آن 
شــهرداری رشــت شــنبه یا یکشنبه یک 
لاین آن را آســفالت خواهد کرد. از طرفی 
برای دیواره گذاری هــم مناقصه ای برگزار 
و با مشخص شــدن برنده روند کار شروع 
خواهد شد.خدمت بین دانا به مباحث حول 
محور ســراوان اشاره و عنوان کرد: فاز یک 
و دو شرکت کودآلی گیلان اورهال شده و 
مجموعه در دو شیفت به صورت 2۴ ساعته 
در حال کار اســت.وی کل زباله موجود در 
سطح شهر رشت و شــهرهای تابعه که به 
لندفیل ســراوان منتقل میشــود را روزانه 
هزار و  ۱00 تن اعلام کرد و گفت: 350 تن 
از این زباله به شرکت کودآلی برای پردازش 

انتقال پیدا می کند.
سرپرست شهرداری رشت یکی از دلایل 
تاخیر فاز سوم و چهارم کودآلی را دستگاه 
ویندرو ذکر کرد و گفت: قرار بود شــرکت 
پیمانکار دســتگاه ساخت خود را ارائه دهد 
که شــرکت این امر را قبــول کرد و مقرر 
شــد حدود ســه میلیارد تومان تخفیف و 

بابت نصب دســتگاه ویندرو شش ماه دوره 
ضمانت برای شهرداری رشت قائل گردد.

خدمت بیــن دانا یــادآور شــد: تاکید 
شــهرداری رشت این است که مطابق مفاد 
قــرارداد ویندرو A۳۸ تحویل شــهرداری 
گردد که با جلســات برگزار شده مقرر شد 
ایــن کار انجام و تا پایان شــهریور ماه فاز 
ســوم و چهارم شــرکت کودآلی راه اندازی 

گردد.
وی عنوان کــرد: در حال حاضر کودآلی 
لاکان وضعیت خوبی دارد و شیرابه هم در 
حال تصفیه اســت. از سوی دیگر در بحث 
میلیارد  لندفیل ســراوان ۱00  بهســازی 
تومان اعتبار به حســاب شــهرداری واریز 
شــده که از ایــن میان تنهــا 35 میلیارد 
تومان آن برای بهســازی باید هزینه شود، 
بنابراین سیستمی که پروژه را تعطیل کرده 
باید جوابگو باشــد و نباید اینگونه باشد که 
شــهردار یا شورا به سیاســی کاری متهم 

شوند.
سرپرست شهرداری رشت اظهار داشت: 
در همینجــا قول میدهم تا 3۱ شــهریور 
اعتبــارات دولتــی پــروژه را کامل جذب 
خواهم کرد و به اســتاندار گیلان و معاون 
عمرانی ایشــان هم عرض کردم که اجازه 
نخواهــم داد، حتی یک ریال آن برگشــت 

بخورد.
خدمت بین دانا افزود: بر اساس ماده ۱2 
قانون مدیریت پسماند دستگاههایی مانند 
منابع طبیعی، جهاد کشاورزی و استانداری 
بــه نمایندگی از وزارت کشــور باید محل 
دفن و لندفیل جدید را به شهرداری رشت 
معرفی کنند، زیرا شهرداری دیگر نمی تواند 

برای این کار شخصا به دنبال زمین برود .
وی اضافــه کرد: بنده خدمت اســتاندار 
گیــلان عرض کردم در تاریخ 29 اســفند 
امسال اهالی ســراوان دیگر اجازه نخواهند 
داد حتی یک پاکت زباله به آنجا وارد شود 
از طرفــی اگر همه هــزار و 500 تن زباله 
تولیدی شــهر را برای پردازش به شــرکت 
کودآلی انتقــال دهیم، باز هم حدود 30 تا 
۴0 درصد ریجکت پســماند داریم که باید 

در جایی دفن شود.
پایان  سرپرست شــهرداری رشــت در 
یادآور شــد: در مدت زمــان زیادی که در 
شهرداری رشت حضور داشتم، تنها هدفم 
خدمت به مردم و شــهروندان بوده و قول 
میدهم ظرف دو تا سه هفته آینده کارهای 
عمرانی زیادی در ســطح شــهر انجام و یا 

فرآیند آن آغاز شود.

مدیرکل بنیاد شــهید و امور ایثارگران 
هرمزگان خواســتار رعایت ســهمیه 25 
درصدی اســتخدامی ایثارگران در تمامی 
ادارات و صنایع شد و تبدیل وضعیت جامعه 

ایثارگری را حق قانونی آن ها دانست.
به گزارش ایرنــا، عطا ناوکی در دیدار با 
سرپرست و خبرنگاران خبرگزاری جمهوری 
اســلامی مرکز بندرعباس بــه مهم ترین 
اقدامــات بنیاد شــهید و امــور ایثارگران 
اســتان هرمزگان پرداخت و اظهار داشت: 
طی یکســال اخیر 76 نشست با صنایع و 
ادارات با محوریت رعایت حق 25 درصدی 
جذب جامعه ایثارگــری انجام و منجر به 
اشتغال ۱۴2 نفر از ایثارگران شد.وی ادامه 
داد: طرح تبدیل وضعیت جامعه ایثارگری 
شــامل تمامی نیروهای طرحی، قراردادی، 
شــرکتی و پیمانی به رســمی می شــود 
اما متاســفانه برخی دســتگاه ها و صنایع 
در اجــرای قانون تبدیــل وضعیت جامعه 
نمی کنند.مدیرکل  همــکاری  ایثارگــری 
بنیاد شــهید و امور ایثارگــران هرمزگان 

گفت: صنایع و بنگاه هــای اقتصادی نباید 
به بهانــه اینکه بخش خصوصی هســتیم 
نسبت به رعایت سهیمه استخدامی جامعه 
ایثارگری بی توجه باشند بلکه انتظار داریم 
تا دو ماه آینده تمامی جامعه ایثارگری در 
صنایع استان تبدیل وضعیت شوند.ناوکی 
بیان کــرد: نباید جامعــه ایثارگری ما در 
مساله اشتغال و معیشت فراموش شوند و 
توقع ما از دولت انقلابی این اســت نسبت 
به مساله اشتغال و تبدیل وضعیت جامعه 
ایثارگری بیش از پیش حســاس باشد.وی 
خاطرنشــان کرد: تبدیــل وضعیت جامعه 
ایثارگــری حق قانونی آنهاســت وتاکنون 
اداراتی چون دانشــگاه علوم پزشکی، قوه 
قضاییه، آموزش و پرورش، جهاد کشاورزی، 
شهرداری، اســتانداری و تعدادی از صنایع 
اســتان نسبت به تعهدات خود موفق عمل 
کرده انــد اما انتظار داریــم همه ارگان ها و 
صنایع با این قانون همراهی کرده و تمامی 
افرادی که شامل این طرح می شوند به حق 

قانونی خود برسند.

ادارات و صنایع هرمزگان برای تبدیل وضعیت 
استخدامی جامعه ایثارگران همکاری کنند

یک هزار و 1۵0 میلیارد ریال مطالبات موسسات طرف 
قرارداد بیمه سلامت استان مرکزی پرداخت شد

»محمدرضا جیریایی«در گفت و گو با ایرنا افزود: 
از ایــن میزان مبلغ پرداختــی رقمی بیش از 7۴ 
میلیارد و ۸90 میلیون ریال بابت بیمارستان های 
خصوصی اســتان ، بیش از ۱۴ میلیــارد و 530 
میلیــون ریال بابت پزشــکان خانــواده در طرح  
صندوق بیمه سلامت همگانی و بیش از 95 میلیارد 
و 570 میلیون ریال نیز بابت مطالبات داروخانه های 
طرف قرارداد اســتان پرداخت شد.وی تاکید کرد: 
در مجموع مبلغی بیــش از ۱۱2 میلیارد و ۴20 
میلیون ریال بابت سایر گروه های دیگر از موسسات 
طرف قرارداد توسط بیمه سلامت استان در سال 
جاری پرداخت شد.مدیرکل بیمه سلامت استان 
اظهار داشت: در راســتای مطالبات دانشگاه های 
علوم پزشکی اراک، ساوه و خمین نیز رقمی بیش 
از ۸55 میلیــارد و ۱۴0 میلیــون ریال پرداخت 
شــد.جیریایی تصریح کرد: برای نخستین بار در 
طول تشکیل سازمان بیمه خدمات درمانی سابق 
و سازمان بیمه سلامت ایران کنونی، این سازمان 
با برنامه ریزی و مدیریت منابع توانسته، مطالبات 
موسسات خود را به روز رسانی کند.وی خاطر نشان 

کرد: بیمه سلامت استان مرکزی  هیچ گونه بدهی به 
موسسات و مراکزدرمانی از سال های گذشته ندارد.

مدیر کل بیمه سلامت استان مرکزی بیان داشت: 
مطالبات بیمارستان های خصوصی تا فروردین ماه 
سال جاری ، پزشکان خانواده در طرح نظام ارجاع در 
صندوق بیمه سلامت همگانی تا تیر ماه سال جاری 
، داروخانه های طرف قرارداد اســتان تا خرداد ماه 
سال جاری و سایر موسسات طرف قرارداد از جمله 
مطب های پزشــکان عمومــی ، متخصص و فوق 
تخصص ،آزمایشگاه ها ، رادیولوژی ها ،فیزیوتراپی ها 
به صورت علی الحساب تا خرداد ماه و دانشگاه های 
علوم پزشکی استان نیز به صورت علی الحساب تا 
اردیبهشت ماه پرداخت و به روز رسانی شده است.

جیریایی خاطرنشان کرد: سازمان بیمه سلامت 
ایران در راستای پوشش افراد فاقد پوشش هرگونه 
بیمه ، طرح  پوشش بیمه  افراد فاقد پوشش بیمه ای 
با اعتبار سه ماهه را اجرایی کرده تا هر شهروندی 
که فاقد بیمه پایه درمانی است، بتواند به صورت سه 

ماه از خدمات بیمه ای پایه رایگان بهره گیری کند.

فعالیتهای ســتاد ثبت نــام آمــوزش و پرورش 
ســرپل ذهاب در مقاطع مختلف تحصیلی باحضور 5 

اکیپ در مدارس مختلف مورد بررسی قرار گرفت
فعالیتها و اقدامات ارزشمندی در رابطه با اجرایی 
نمودن دستورالعملهای ستاد ثبت نام انجام شده و روند 

ثبت نام براساس فرمهای الف و ب و فرم رضایت اولیاء 
دانش آموزان مطلوب ارزیابی شد

طرح تثبیــت یادگیری دانش آموزان و پایگاههای 
تابستانی و جبرانی نیز مورد بازدید قرار گرفت که در 
شهرستان سرپل ذهاب علی رغم شرایط آب و هوایی 

و گرمای بالای هوا، استقبال بسیار خوبی ازاین طرح 
خصوصا در مقطع متوسطه دوم و مقطع ماقبل کنکور 
سراسری شده و تمام کلاسهای طرح دایر می باشد که 
جای تقدیر دارد و ما تلاش خواهیم کرد که اعتبار ویژه 

ای را برای این طرح به سرپل ذهاب اختصاص دهیم.

کیومرث پرندین رییس اداره متوسطه اول و دوم  اداره کل آموزش و پرورش استان کرمانشاه ؛ 
امروز بعنوان بازرس اداره کل آموزش و پرورش استان کرمانشاه از روند ثبت نام در مدارس شهرستان 

سرپل ذهاب بازدید شد 
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شماره گذاری ۱۷ هزار 
خودرو در یک هفته

پس از تحقق برنامه های افزایش تولید گروه 
ســایپا و همچنیــن تکمیــل کاری خودروهای 
ناقص، تخصیص و شــماره گــذاری خودروهای 
مشــتریان با همکاری پلیس راهور ناجا به موقع 

انجام می شود.
معاون بازاریابی و فروش گروه خودروســازی 
ســایپا گفت: در ایــام تعطیلات تابســتانی و با 
همکاری و تلاش شــبانه روزی واحدهای پلیس 
راهور ناجا تعداد ۱7 هزار دستگاه از خودروهای 
مشتریان محترم گروه سایپا در طول مدت یک 
هفته شماره گذاری شد تا امکان ارسال و تحویل 

به موقع خودروها به مشتریان فراهم شود.
حســین کاظمی افزود: تلاش عوامل پلیس 
راهور ناجا موجب شــد در هفته گذشته بتوانیم 
۱7 هزار دســتگاه از خودروهای مشــتریان را 
شماره گذاری کنیم که گروه خودروسازی سایپا 
از همــکاری و زحمات پلیــس راهور که در ایام 
تعطیلات تابستانی خودروسازان، با برنامه ریزی 
دقیق و تلاش پرســنل خود شــماره گذاری و 
پلاک این تعداد از خودروهای مشــتریان سایپا 

را انجام داد، تشکر می کند.
او تصریح کرد: با روند تولید، مطابق با برنامه 
گروه ســایپا، تحویل خودروهای مشــتریان به 

موقع انجام می شود.

مفاد آئین نامه اجرایی 
واردات خودرو در 

کمیسیون صنایع بررسی 
می شود

اعضای کمیســیون صنایع و معادن مجلس 
هفته جاری مفــاد و چارچوب آئین نامه اجرایی 

واردات خودرو را بررسی می کنند.
براساس دســتورکار هفته جاری کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس، روز یکشــنبه)9 مرداد 
مــاه( اعضای این کمیســیون به بررســی مفاد 
و چارچــوب آئین نامه اجرایــی واردات خودرو 
با حضــور مســئولان دســتگاه های اجرایی از 
وزارت صنعت، معــدن و تجارت و بانک مرکزی 

می پردازند.
اعضای کمیســیون صنایع و معــادن در روز 
دوشــنبه)۱0 مرداد ماه( میزبان وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعــات خواهد بود تــا زارع پور به 
سوالات احســان ارکانی نماینده نیشابور، زهره 
سادات لاجوردی نماینده تهران، ری، شمیرانات، 
اسلامشهر و پردیس، محمدعلی محسنی بندپی 
نماینــده نوشــهر ، محمدصفری ملــک میان 
نماینده رودســر، معین الدین سعیدی نماینده 
چابهار، محمدرضــا پورابراهیمی نماینده کرمان 
و راور، مهــدی عیســی زاده نماینده میاندوآب، 
مجتبی رضا خواه نماینده تهران، ری، شمیرانات، 
اسلامشــهر و پردیــس، محمدحســن آصفری 
نماینــده اراک و کمیجــان و ســیدغنی نظری 

خانقاه نماینده خلخال و کوثر پاسخ دهد.
براســاس این گزارش درخواســت تحقیق و 
تفحــص تعدادی از نمایندگان مجلس شــورای 
اســلامی از نحوه فــروش داخلــی و صادراتی 
محصــولات پتروشــیمی در شــرکت هایی که 
وزارتخانه هــای دولتی و یــا زیرمجموعه آن ها 
سهامدار هســتند با حضور وزاری نفت، آموزش 
و پروش، دفاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح و 

تعاون، کار و رفاه اجتماعی بررسی می شود.
همچنیــن بررســی لایحــه الحــاق دولت 
جمهوری اســلامی ایران به کنوانســیون تمپره 
در مورد ارائه منابــع مخابراتی برای کاهش بلا 
و عملیات امدادی دیگر دســتورکار کمیسیون 

صنایع و معادن در روز سه شنبه است.

بارندگی شدید به تولید 
بیشتر تویوتا امان نداد

خودروســازی تویوتا اعلام کرد که بارش های 
شدید در غرب ژاپن باعث کاهش حدود ۱000 
خــودروی دیگــر در ماه جولای برای شــرکت 
تویوتا موتور خواهد شد و مجموع کاهش تولید 

تخمینی خود را برای این ماه به 5200 رساند.
این دومین بار در این هفته اســت که تویوتا 
کاهش تولید داخلی خــود را که در ابتدا گفته 
بــود در مجموع به ۴000 دســتگاه می رســد، 
اصلاح می کند. پیش از این گفته شــده بود که 
باران شــدید در اســتان آیچی و مناطق اطراف 
آن بــر خرید قطعــات تاثیر گذاشــت و باعث 
شــد این خودروســاز تولید در برخی از خطوط 

کارخانه های داخلی را متوقف کند.
تویوتا اعلام کرد که تولید را در روز دوشــنبه 
در دو خط در کارخانه شــرکت صنایع تویوتای 
خود که خــودروی اســپرت RAV۴ را تولید 
می کند، متوقف خواهد کرد. یک ســخنگو گفته 
بود که کاهش تولید، دســتیابی به هدف تولید 
جهانی حدود ۸00 هزار خودرو در ماه جولای را 

برای این خودروساز سخت می کند.
بر اساس گزارش رویترز، تویوتا اعلام کرد که 
تولید این هفته برای ســه ماهــه آوریل تا ژوئن 
حــدود ۱0 درصد کمتر از برنامه اولیه خود بود، 
اگرچه از ماه آگوســت به بعد نسبتا خوش بینانه 
در مــورد تجارت خود ثبت کــرد. تولید آن در 
ماه هــای اخیر تحــت تأثیر کمبود تراشــه های 
جهانــی و همچنیــن قرنطینه هــای مرتبط با 

بیماری کووید- ۱9 در چین قرار گرفته است.

معاون صنایع عمومی وزارت صمت گفت: باید در روش ها تجدیدنظر 
کنیم، ما هم موافق کاهش تعرفه ها به نفع فعالان اقتصادی هســتیم.

مهدی برادران دیشب در جمع فعالان اقتصادی تبریز گفت: در مورد 
قانون معافیت مالیاتی ماشــین آلات نیز پیگیر هستیم تا در مجلس این 

قانون اصلاح شود.
برادران ادبیات شکل گرفته مبنی بر انداختن مشکل گرانی به گردن 
تولیدکنندگان را ظلمی بزرگ دانســت و اضافه کرد: رهبری همیشه در 
فرمایشــات خود از تولید حمایت کرده اند و باید از این ظرفیت حداکثر 

بکنیم. را  استفاده 
برادران افزود: به قیمت گذاری دســتوری قائل نیستیم ولی به قیمت 

گذاری اعتقاد داریم. باید به تولیدکننده در کشــور به چشم یک ارزش 
نگاه کرد و هر کس در این راه تلاش می کند و برای مردم ایجاد اشتغال 

می کند، فردی بهشتی است.
وی حمایت از صنعتگران را وظیفه خود دانســت و تصریح کرد: باید 

به پشــتوانه ی رهبری، با تفکرات ضد تولیدی برخورد کنیم.
معاون صنایع عمومی وزارت صمت در پایان خاطرنشــان شــد: باید 
از ظرفیت هــای اتاق اســتفاده کنیم و در مــورد راهبردهای صنعتی از 
ظرفیت اعضای اتاق ها و نگاه بهره بردار ســود جوییم. خود صنعت بیاید 
و ســند بنویســد و ما فقط افق و خروجی تولید و صادرات را ترســیم 

کنیم.

معاون وزیر صمت:
وزارت صمت موافق کاهش تعرفه ها به نفع فعالان اقتصادی است

اخبار یادداشت

»مملکت« از وضعیت بازار سرمایه کشور و نگرانی سهامداران بورس گزارش می دهد؛

سـرمـایـه بـی سـرمـایـه
ایــن روزها بار دیگر قضیه فعــل و انفعالات بازار 
ســرمایه بر سر زبان ها افتاده و موضوعی که آیا نرخ 
بهره با توجه به تورم افسارگســیخته ای که گریبان 
اقتصــاد را گرفته باید افزایــش بیابد یا خیر به نقُل 

محافل اقتصادی تبدیل شده است.
با این حال اکثر ســهامداران نگران هســتند که 
میزان خروج پول حقیقی از بازار تشدید شود؛ روندی 
که در هفته های گذشته تداوم داشته و باعث کاهش 
چشمگیر ارزش معاملات در طول یک ماه اخیر شده 

است.
کارشناسان بازار سهام هم اعتقاد دارند دلیل این 
امر گرایش حقیقی ها به ســپرده گذاری در پی رشد 
نرخ بهره بوده است و حالا با تداوم روند افزایشی نرخ 
بهره بیم آن می رود که حقیقی ها بازار را ترَک کرده 

و روی به سپرده گذاری بیاورند!
به نظر می رسد تا زمانی که تکلیف برجام مشخص 
نشود و قیمت های جهانی نیز در شرایط فعلی باشد و 
عملکرد خوبی نیز از حقوقی ها به ویژه صندوق توسعه 
و تثبیت در بازار نبینیم و بالاجبار باید شرایط موجود 

را تحمل کنیم...!
نوسان اول

روند نوســانی و منفی بورس با شــدت در حال 
پیشــروی است و از طرفی وارد پنجمین  ماه از سال 
 شده ایم اما سهامداران کماکان نه  تنها شاهد حمایت 
سیاســتگذاران از بورس نیستند بلکه معتقدند که 

وعده هایشان هم عملی نشده است!
به نظر می رسد تا زمانی  که تکلیف برجام مشخص 
نشــود قیمت های جهانی در شــرایط فعلی باشد و 
عملکرد خوبی نیز از حقوقی ها به  ویژه صندوق توسعه 
و تثبیت در بازار نبینیم و به ناچار باید شرایط موجود 

را تحمل کنیم!
افُت قیمــت کامودیتی ها، افزایــش تفاوت نرخ 
دلار نیمایی و آزاد و انتظــارات تورمی از مهم ترین 
عوامــل مؤثر بر بورس اســت که رونــد چند هفته 
اخیــر، بازار را منفی کرده اســت، از چند روز پیش 
روند شاخص مثبت شده و رشدهای بی رمقی در حد 
ســه تا پنج هزار واحد ثبت شده که به نظر می رسد 
بیشتر، حاصل تلاش حقوقی ها در انجام معاملات در 

نمادهای شاخص  ساز باشد.
آن  طورکه کارشناســان معتقدند امروزه شاخص 
بورس، مــلاک خوبی برای وضعیــت حقیقی بازار 
نیســت و ارزندگی هر ســهم با توجه به ویژگی ها، 

گزارشات و روند به خصوص آن باید بررسی شود.
یکی دیگر از عواملی مؤثر در وضعیت فعلی بازار 
آن است که اقداماتی که دولت برای تعادل بخشی به 
بازار ســرمایه در نظر می گیرد تا زمان عملی شدن 
بارها تغییــر می کند که این عامــل در تصمیمات 
معاملاتی سهامداران و میزان اطمینان آن ها به بازار 

سرمایه بسیار مؤثر است.
به گفته آگاهــان، اخذ مالیات یکی از موارد مهم 
است که مدت طولانی اســت سهامداران و شرکت  
های بورسی را در بلاتکلیفی قرار داده و این تغییرات 
در نهایت موجب خروج سرمایه و سهامداران از بورس 
و ورود این سرمایه به بازارهای دیگر مانند ارز و طلا 

خواهد شد.
یکــی دیگــر از اقداماتی که موجــب نارضایتی 
سهامداران شده، نحوه عملکرد صندوق تثبیت بازار 
است زیرا این صندوق با دریافت کارمزد از معاملات، 
باید تعادل را در بازار سرمایه ایجاد کند اما ظاهراً تنها 
در چند نماد معاملاتی خاص اقدام به معامله می کند 
لذا اقدامات این صندوق تنها به افُت کمتر شــاخص 
کل بورس منجر خواهد شد و در بهبود وضعیت بازار 

تأثیری نخواهد داشت!
 نوسان دوم

یک کارشــناس بازار ســرمایه گفت: اصلی ترین 
موضوعی که منجر به شــرایط فعلی بازار ســرمایه 
شده این است که تصمیماتی که دولت در رأس امور 
قرار می دهد آنقدر دســتخوش تغییرات می شود که 
سرمایه گذاران نمی توانند روی این تصمیمات حساب 

باز کرده و چشم اندازی برای خود ایجاد کنند.
مهدی ساسانی با بیان اینکه بارها تصمیماتی در 
خصوص عــوارض، مالیات یا دیگر موضوعات گرفته 
شده و در مدت کوتاهی لغو شده که منجر به ایجاد 
نوعی بلاتکلیفی برای سرمایه  گذاران شده است ادامه 
داد: در چنین شرایطی سرمایه  گذاران از بازار سرمایه 
خارج می شــوند و با خروج سرمایه از بازار، با مشکل 
کمبود نقدینگی در تابلوی معاملات مواجه می شویم.

وی افزود: قیمت های جهانی در یک ماه گذشته 
افت زیادی را تجربه کرده اســت و با توجه به اینکه 
بسیاری از شــرکت های بورس ایران صادرات  محور 
است افُت قیمت های جهانی در میان  مدت باعث افت 
سودآوری این شرکت ها می شود؛ به ویژه شرکت هایی 
که تقاضا برای محصولاتشان در داخل کشور وجود 

ندارد از این موضوع بیشتر متضرر می شوند.
ساسانی خاطرنشــان کرد: عواملی که گفته شد 
در کنار برخی مسائل دیگر باعث شده بازار وضعیت 
فعلی را داشته باشد، گزارش های سه ماهه برخی از 
شرکت ها بسیار خوب است اما به دلیل نبود نقدینگی 
در بــازار و کاهش معاملات، تغییــر خاصی پس از 
ارائه گزارشات ســه ماهه در بازار ایجاد نشد لذا این 
موضوع مستلزم آن است که دولت برای بازار سرمایه 
نگاه ویژه داشــته باشد، همچنین تغییراتی را که در 
تصمیم گیری های خود می دهد، کاهش دهد تا اهالی 

بازار سرمایه تصمیمات با ثبات تری از دولت ببینند و 
چشم  انداز سرمایه  گذاری خود را مشخص تر کنند.

این کارشناس بازار سرمایه در خصوص عملکرد 
صندوق تثبیت بازار هم تاکید کرد: صندوق تثبیت 
و توســعه بازار، ماهیانه مبلغی را که از کارمزد ایجاد 
می شــود، دریافت می کنــد؛ بنابرایــن ورودی این 
صندوق ها دائماً در حال افزایش اســت. این کارمزد 
حاصل معاملات همه سهم های بازار است اما این دو 
صندوق فقــط در نمادهای خاصی خرید و فروش و 
تثبیت انجام می دهند و این اقدام باعث می شود که 

شاخص کل اصلاح کمتری داشته باشد.
نوسان سوم

رئیس کمیســیون اقتصــادی مجلس نیز گفت: 
انتظار ما از دولت توجه ویژه به بورس و بازار سرمایه 
برای حل مشکلات مردم است زیرا موضوعات مهمی 
کــه امروز در فضای کشــور در خصــوص مباحث 
اقتصادی مطرح است نیازمند اهتمام و تلاش دولت 
و پشتیبانی مجلس برای حل مشکلات کنونی کشور 
است.محمدرضا پورابراهیمی افزود: اعتقاد ما بر این 
است که امروز در کشور علیرغم همه کارشکنی های 
دشمنان نظام و شرایطی که در دولت قبل داشتیم 
موضوعات مربــوط به حل مشــکلات اقتصادی با 
دســتان پر توان مجاهدان این کشور همانند عرصه 
های مختلف امکان پذیر است و خوشبختانه بخشی 
از نماگرهای اقتصادی در کشــور در طول ماه های 
اخیر وضعیتی را نشــان می دهد که به تدریج می 

توانیم در شرایط بهتر اقتصادی حرکت کنیم.
وی اضافــه کرد: با وجود همه تــلاش ها نکات 
و مســائلی در خصوص مباحــث کلان وجود دارد، 
وضعیت نامناســب بازار ســرمایه کشور یکی از این 
مباحث است که انتظار ما از وزارت امور اقتصادی و 
دارایی رسیدگی جدی به مصوبات مرتبط با حمایت 
از بازار ســرمایه اســت، لذا در کمیسیون اقتصادی 
مجلــس بارها این مطالب را مدنظر قرار داده ایم که 
بدون حمایت از بازار سرمایه کشور تولید واقعی در 
اقتصــاد رقم نخواهد خورد و از رئیس جمهور و تیم 
اقتصادی دولت نیز انتظار داریم از اتخاذ تصمیماتی 
که در حوزه های مختلف به ویژه در خصوص قیمت 
گذاری دســتوری که مغایر با قوانین بازار ســرمایه 

کشــور اســت، اجتناب کرده و شــرایطی را فراهم 
کنندکه بتوانیم انتفاع را بــه بازاری که بیش از 50 

میلیون نفر در آن ذی نفع هستند برسانیم.
پورابراهیمی تاکیــد کرد: زمانی کــه نهایتاً دو 
میلیون نفر در بازار سرمایه حضور داشتند گذشته و 
امروز دارندگان سهام عدالت ذی نفعان بازار سرمایه 
کشور هســتند لذا انتظار ما از دولت توجه ویژه به 
بورس و بازار سرمایه برای حل مشکلات مردم است 
که به زودی نیز نشست مشترک دولت و کمیسیون 
اقتصادی در ارتباط با این موضوع در خصوص آخرین 
اجرای تعهــدات دولت در دســتورکار قرار خواهد 

گرفت.
نوسان آخر

در روزهای اخیر نه  تنهــا بازار با ریزش همراه 
شد بلکه شاهد خروج ســرمایه های بیشتری هم 
نســبت به قبل بود لذا در این شرایط که بسیاری 
از کارشناســان معتقدند بازار در روزهای مطلوبی 
به  ســر نمی برد و از بی ثباتی، تورم و گِرِه  خوردن 
بورس به سیاســت های سیاستگذاران گلایه دارند 
و انتقاد می کنند، عده ای چشــم  امید به  ماه های 

آینده دوخته اند!
آنهــا معتقدند عملکرد گزارش هــای برخی از 
صنایــع در اولین فصل از ســال  جدید حاکی از 
آن اســت که برخی از آنها نسبت به شرکت های 
دیگر از چشم  انداز مثبتی در نیمه دوم سال  برای 

بازگشت به روند تعادلی برخوردارند.
گمانه زنی آنها حاکی از آن اســت که وضعیت 
برخی از صنایــع در  ماه های آینده پربازده  خواهد 
بــود و ایــن قضیه یک نوع پیش  بینی  اســت که 
موافقان و مخالفان  زیــادی دارد چرا که برخی از 
کارشناسان معتقدند که سیاستگذار اقتصادی در 
حوزه بورس راه و روشــی را در پیش گرفته است 
که بــه وضعیت خروج ســرمایه و ریزش ها دامن 

می زند. 
آنها همچنین به مســئله احیــای برجام و قرار 
گرفتن ایــن موضوع که همچنــان در هاله ای از 
ابهام اســت برای بازار و ســرمایه گذاران اشــاره 
می کنند که باعث  شــده تورم و افزایش قیمت ارز 
تاثیر چشــمگیری روی وضعیت بازار داشته باشد 
کمااینکــه بی ثباتی در سیاســت های اقتصادی و 
تصمیمات خلق الســاعه از دیگر موضوعاتی است 

که آنها در صحبت هایشان به آن اشاره می کنند!
از ســوی دیگر اما، عده ای دیگر از کارشناسان 
معتقدند که در  ماه های آینده شــاهد رشــد اکثر 
صنایــع بورســی به  خصــوص صنایــع فولادی، 
سیمانی، پتروشــیمی، گروه های غذایی، دارویی، 

فلزات اساسی و اوره سازان خواهیم بود.
به اعتقاد آنها، بورس سرانجام خودش را با تورم 
مانند دیگــر بازارهای موازی خود تطبیق می دهد 
و شــاهد رشــد آن خواهیم بود لذا این دسته از 
کارشناســان می گویند سیاســتگذار در  ماه های 
آینده متوجه می شــود که باید به بازار ســهام نیز 
مانند دیگر بازارهای مالــی اهمیت بدهد و از آن 

حمایت کند!

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی تهران 
اعلام کرد

خسارات سیل به ۸ واحد 
صنعتی

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی تهران از 
خسازت به هشت واحد صنعتی در شهرک صنعتی 
عبــاس آباد در پی وقوع ســیل خبر داد و گفت که 

خسارت به چهار واحد قابل توجه بوده است.
ســعید صادقی ، از خسارت به هشت شرکت در 
شهرک صنعتی عباس آباد در بامداد چهارشنبه خبر 
داد و گفت: خســارت چهار شرکت قابل توجه بوده، 
بــه طوری که دیوار واحــد ریخته و بخش نگهبانی 
تخریب شده، اما خســارت بقیه قابل توجه نیست. 
البتــه اکثر واحدها بیمه بودنــد  که وضعیت آن ها 
صورتجلسه شــده و منتظر بازدید مسئولان بیمه و 

تعیین میزان خسارت هستیم.
همچنین به گفته وی ســیل اراضی بالادست را 
شسته و علاوه بر دیوارهای تخریب شده، گل و لای 
وارد خیابان ها شده بود. اما از روز پنجشنبه امکانات 
ســخت افزاری و منابع انســانی برای پاکسازی در 

اختیار این شهرک قرار گرفت .
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی تهران با 
بیان اینکه شهرک صنعتی پایتخت هم امروز دچار 
ســیل شــده، تصریح کرد: در این شهرک واحدی 
آســیب ندیده، اما گل و لای زیــادی در خیابان ها 
هست که به سد چنداب در سمنان برمی گردد. البته 
اطلاعی از وضعیت سد نداریم. البته به خاطر سیستم 
دفع آب های سطحی، بیشــتر آب ها داخل شهرک 
نیامده و اطراف آن خارج شده، اما گل و لای داخل 
شهرک هست که نیروهای همان شهرک و شرکت 
شهرک ها، ماشین آلات فراهم کردند و پاکسازی در 
دســت اجرا است. ظرف دو تا سه روز آینده شهرک 
صنعتی پایتخت کامل پاکســازی می شود و شهرک 
صنعتی عباس آباد هم پیشــرفت خوبی داشــته و 

مشکلی برای رفت و آمد نداشته است .
به گفته وی برق شــهرک صنعتــی عباس آباد 
بخاطــر رعایت مســائل ایمنی قطع بــود که حالا 
برطرف شــده اســت. امروز هم احتمالا شــهرک 
پایتخت تعطیل باشد، اما اگر بارندگی ادامه نداشته 
باشد، احتمالا این شهرک هم فعالیت خود را از سر 

می گیرد.
در بهار امسال محقق شد

افزایش ۴۴ درصدی تولید 
کنسانتره زغال سنگ

طبق آمار ارائه شــده از سوی ســازمان توسعه 
و نوســازی معادن و صنایع معدنــی ایران، تولید و 
استخراج کنســانتره زغال سنگ توسط شرکت های 
تابعه ایمیدرو طی سه ماهه نخست امسال به  ترتیب 

۴۴ و 53 درصد رشد یافت.
طبق آمار ارائه شده از سوی ایمیدرو، دو شرکت 
زیرمجموعه این ســازمان، از ابتدای سال جاری تا 
پایان خرداد ماه بالغ بــر ۱۸۴ هزار تن )۱۸۴ هزار 
و 5۸7 تن( کنسانتره زغال سنگ تولید کرده اند که 
این میزان نسبت به ۱2۸ هزار و ۴75 تن تولیدی در 
مدت مشــابه سال گذشته رشد ۴۴ درصدی داشته 

است.
همچنین، شــرکت های زیرمجموعه ایمیدرو، در 
بهار امسال قریب به 525 هزار و ۱9۴ تن زغال سنگ 
استخراج کرده اند که در مقایسه با میزان آن در سه 
ماه ابتدایی سال گذشــته، 53 درصد افزایش یافته 
است. در مدت سه ماهه ابتدایی سال ۱۴00 حدودا 
3۴3 هزار و ۴09 تن زغال سنگ استخراج شده بود.

از میزان تولید کنسانتره زغال سنگ در این مدت، 
به ترتیب زغال سنگ طبس ۱62 هزار و 7۴۸ تن و 
زغال سنگ البرز مرکزی، 2۱ هزار و ۸39 تن تولید 
داشــته اند. ضمن اینکه شــرکت زغال سنگ طبس 
۴50 هزار و 967 تن، مجتمع زغال سنگ طبس ۴۴ 
هزار و ۴۸۱ تن و زغالســنگ البرز مرکزی 29 هزار 
و 7۴6 تن اســتخراج را در سه ماهه ابتدایی امسال 
ثبت کرده اند.شایان ذکر است، طبق آمار ارائه شده، 
میزان ارسال کنســانتره به شرکت های داخلی طی 
ســه ماهه امســال ۱۸0 هزار و 22۴ تن ثبت شده 
اســت که نسبت به ۱۴2 هزار و ۱79 تن ارسالی در 
مدت مشابه ســال ۱۴00 حدودا 27 درصد افزایش 

یافته است.

کاهش سود غول 
تولیدکننده مس

شرکت پیشــرو تولید مس کودلکو روز جمعه از 
کاهش 35 درصدی ســود قبل از بهره و مالیات به 
2.۴ میلیارد دلار برای نیمه اول سال 2022 خبر داد 
که به دلیل کاهش تولید و هزینه های بالاتر کاهش 

یافته است.
معدنچی دولتی شیلی گزارش داد که بین ژانویه 
تا ژوئــن 736 هزار تن مس تولید کرده اســت که 
7.5 درصد در مقایسه با نیمه اول سال 202۱کاهش 

داشته است.
این شرکت در بیانیه ای گفت: این عملیات تحت 
تأثیر عیار پایین تر ســنگ معــدن در معدن مس 
مینیســترو هالس، همراه با نرخ فرآوری پایین تر و 
 El بازیافــت مس در بخش های چوکویــی کاماتا و

Teniente قرار گرفت.
این شــرکت که تمام ســود خــود را به دولت 
می دهــد، همچنین گفــت که هزینه هــای نقدی 
مســتقیم آن در نیمه اول سال ۱۱.۸ درصد افزایش 
یافته و بــه ۱.5۱ دلار در هر پونــد مس، به دلیل 

افزایش قیمت نهاده های تولید در صنعت است.
درآمدهای این شــرکت از فروش مس در دوره 
زمانی ۴.۴ درصد نســبت به ســال گذشته کاهش 
یافت و قیمت مس بیشــترین کاهش هفتگی خود 

را در بیش از ۱2 ماه گذشته در ژوئن تجربه کرد.

نماینده سراب در مجلس شورای اسلامی؛

نماینده سراب در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه معادن و فلزات 
می توانند بهترین گزینه برای فاصله گرفتن از اقتصادی نفتی باشــند گفت: با 
توجــه به اینکه 7 درصد معادن کل جهان در کشــور ما وجود دارد و غنی از 
معادن مختلف به خصوص معادن فلزی و متال اســت، باید نهایت استفاده را 

از معدن بکار گیریم.
یوسف داودی، با یادآوری اینکه بر اساس قانون برنامه ششم توسعه، دستور 
مقام معظم رهبری و قوانین بالا دســتی، باید وابستگی اقتصاد کشور به نفت 
کمتر شود گفت: قرار نیست وقتی وابستگی به درآمدهای نفتی را کاهش می 
دهیم، مردم را در تنگنا قرار دهیم بلکه باید بخشــهای دیگر را جایگزین نفت 
کنیم که معادن و صنایع پایین دستی همچون صنعت فولاد می تواند بهترین 

جایگزین باشد.
نماینده ســراب در مجلس شــورای اســلامی با اعلام اینکه برای کاهش 
وابستگی به نفت باید به ســوی سایر موارد و بخشهای اقتصادی برویم گفت: 
این بخشها از محصولات کشــاورزی تا معادن را شامل می شود، اما بی شک 
معادن و بخشهای گســترده صنعتی در سراسر کشور همچون فولادسازی ها 

بهترین ظرفیت هستند.
وی درآمد ناشــی از معادن و صنایع پایین دستی به ویژه فولاد را که یکی 
از مهمترین محورها برای قطع وابســتگی به نفت است و بر آن تاکید شده را 
مهمترین سیاست اقتصادی کشور توصیف کرد و گفت: مقام معظم رهبری هم 
در مورد بهره گیری از معادن و صنایع پایین دســتی همچون فولادسازی ها 
نظر مساعد داشتند و بر اجرای آن دستور داده اند، بنابراین استفاده از ظرفیت 
معادن که در سیاســت کلان کشــور قرار دارد، ایجاد صنایع پایین دستی و 
بکارگیری آنها در اولویت قرار دارد و باید معادن را اکتشــاف و استخراج کنیم 
و هرچه بدســت می آید در صنایع مهم به ارزش افزوده تبدیل شــود و مانند 
فولادســازی ها که سنگ آهن را تبدیل به ورق یا تیرآهن می کنند، باید الگو 

قرار می گیرند.
داودی با تاکید بر اینکه مهمتر از همه این است که مواد معدنی خام فروشی 
نشــود گفت: باید مواد معدنی به صنایع پایین دستی برود و مسیر تا آخرین 

حلقه تولیداتی که وجود دارد، طی شود تا ارزش افزوده و اشتغالزایی در کشور 
فراهم شود و به عنوان بهترین فرصت باقی بماند.

وی با اشــاره به اینکه معادن کشور به صورتی در هر نقطه منتشر شده که 
مس، آلومینیوم، ســرب،؛ روی، آهن و بسیاری موارد دیگر در زیر زمین وجود 

دارد و فقط باید شناسایی، استخراج و به محصول نهایی تبدیل شود.
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه 
صادرات مواد معدنی بازار خوبی در جهان دارد گفت: به خصوص در کشورهای 
همسایه مواد معدنی با اســتقبال خوبی رو به رو می شود، اما محصول نهایی 

همچون فولاد به اشکال مختلف ورق یا میلگرد، تیرآهن و... مورد اقبال است.
وی معادن و صنایع پایین دســتی را بهترین ظرفیت برای کشور دانست و 
گفت: معادن و صنایع پایین دستی همچون آهن و فولاد، درآمدی بسیار عالی 
می تواند داشته باشد، بنابر این اگر معادن کشور را خوب فعال کنیم و به سوی 
خلق ثروت با تولید محصول نهایی برویم، درآمدهای فلزات می تواند با درآمد 

نفت برابری کند و حتی از نفت بسادگی  عبور کند.
داودی با اشاره به میزان بالای مواد معدنی در سراسر کشور گفت: بسیاری 
از معادن ما دســت نخورده باقی مانده و در بسیاری موارد نیز پهنه بسیاری از 
معادن به وسیله افراد خاصی مال خود شده و اکنون اجازه بهره برداری از ان را 

نمی دهند که باید این معضل شناسایی و مدیریت شود.
وی با اعلام اینکه در هر صورت معادن نیز روزی به پایان می رســد و باید 
به فکر جایگزین کردن کالای دیگری باشیم گفت: بسیاری از معادن همچون 
ذخایر معادن ســنگ آهن در برخی مناطق رو به پایان اســت و باید اکتشاف 
جدی صورت بگیرد تا تجهیزات و تولیداتی که تاکنون شــکل گرفته، یک باره 
از فعالیت باز نماند، بلکه با جایگزین کردن معادن جدید، فعالیت شــرکتهای 

بزرگی همچون گل گهر و چادرملو ادامه داده شود.
نماینده ســراب در مجلس شورای اســلامی افزود: مهمتر اینکه به واسطه 
معادن ســنگ آهن، کارخانه های فولاد راه اندازی شده که اگر قرار باشد این 
معادن تعطیل شود، فعالیت کارخانه های فولاد با مشکل رو به رو میشود، بنابر 

این باید قبل از رسیدن چنین روزهایی باید به فکر چاره اندیشی بود.

وی از کارخانه های بزرگ فولادســازی در سراسر کشور خبر داد و گفت: 
ظرفیت بســیار قوی در کشور وجود دارد که کارخان های فولادسازی در کل 
استانها وجود دارد و در استان آذربایچان شرقی نیز معادن بسیاری وجود دارد 

که باید مشکلات آنها را رفع کرد.
داودی از مانع تراشــی دستگاهها بر سر راه معادن و فولادسازی انتقاد کرد 
و گفت: ســازمان محیط زیست یا جنگلها ومعادن به بهانه های متعدد و البته 
غیر توجیهی و چالش آفرینی، مانع فعالیت معادن می شوند و چوب لای چرخ  
تولیدآنها می گذارند که بهتر است هر معدنی که در نتیجه اکتشاف شناسایی 
می شود، هرچه سریعتر اقدامات لازم صورت بگیرد تا بهره برداری از آنها انجام 

شود و حتی به کارها سرعت بدهند تا به بهره برداری برسد
وی بــا اعلام اینکه بهره برداری از معادن و صنایع پایین دســتی همچون 
معادن سنگ آهن و فولادسازی ها، اشتعالزایی بسیار بالایی دارد، گفت: آهن 
و فولاد ثروت بسیاری برای کشور می تواند ایجاد کند و ارز آوری مناسبی هم 
دارد که همه این موارد باعث می شود توجه لازم به صنعت فولاد صورت بگیرد.

معادن و فلزات می توانند بهترین گزینه برای فاصله گرفتن از اقتصاد نفتی باشند
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راههای تأمین اعتبار برای 
پرداخت مستمری بازنشستگان

معاون مالی سازمان تامین اجتماعی راههای 
تأمیــن اعتبار مــورد نیاز پرداخت مســتمری 
بازنشســتگان را تشــریح کرد و گفت: در حال 
حاضر ماهیانه 23 هــزار و 500 میلیارد تومان 

برای مستمری ها هزینه می کنیم.
جمیل حق پرســت در گفتگو با خبرنگار مهر 
در خصوص تأمین اعتبار مورد نیاز برای افزایش 
تأمین اجتماعی  بازنشستگان سازمان  مستمری 
گفت: تا کنون ۱7 هزار و 500 میلیارد تومان در 
ماه برای پرداخت مستمری بازنشستگان هزینه 
می شــد که با افزایش هایی که بر اساس مصوبه 
فعلی دولت اعمال شــده این رقم به 23 هزار و 

500 میلیارد تومان در ماه رسیده است.
وی تاکیــد کــرد: اگــر مصوبــه افزایــش 
مســتمری ها از ســوی دولت اصلاح شود مبلغ 
پرداخت مستمری ها، ماهیانه به حدود 25 هزار 

میلیارد تومان خواهد رسید.
معــاون برنامه ریزی و مالی ســازمان تأمین 
اجتماعی در پاســخ به این سوال که آیا افزایش 
مستمری ها سازمان را دچار مشکل خواهد کرد 
یا خیر گفت: در مجموع برای پرداختها مشکلی 
نداریم اما مشــکل اصلی تأمین نقدینگی است و 

در بحث کلی بودجه مشکلی نداریم.
حق پرســت افزود: بخشــی از این بودجه از 
محل حق بیمه هایی اســت که دولت باید به ما 
بدهد و طبیعتاً وقتی نقد به حســاب ســازمان 
واریز نشود و در قالب سهام پرداخت شود پروسه 
دریافت سهام و تبدیل آن به نقد طولانی خواهد 
شــد و این باعث می شــود در تأمین نقدینگی 

ماهانه مان کمی دچار مشکل شویم.
به گفته وی، برخی مواقع برای جبران کسری 
نقدینگی از مســیر فروش ســهام و یا از مسیر 

تسهیلات بانکی استفاده می کنیم.

رئیس مرکز کنترل ترافیک پلیس راهور 
فراجا:

افزایش تصادفات در ناوگان 
حمل و نقل مسافربری و 

باری
رئیس مرکــز کنترل ترافیــک پلیس راهور 
فراجا گفت:در چند روز اخیر وضعیت تصادفات 
در ناوگان حمل و نقل بین شــهری مسافربری و 

باری افزایش یافته است.
سرهنگ احمد شــیرانی اظهار کرد: در حال 
حاضر محورهای مســدود شامل، آزادراه تهران-

شــمال و کرج-چالــوس -تهران)کن-امام زاده 
داود(، کرمان)شهداد-نهبندان ، رفسنجان-انار ، 
بابک-انار ، انار-یزد ، انار مهریز (، اصفهان)پادنا-
ایرانشــهر-  ، )ایرانشــهر-خیرآباد  و  بیــده( 

دلگان-زهکلوت(  و  مهرستان،دلگان-ایرانشــهر 
است.

وی تاکیــد کرد: ضمنا نزدیــک به ۱5 محور 
فرعی بیشتر در استانهای جنوب شرقی مسدود 
است.سرهنگ شــیرانی ادامه داد:شاهد ترافیک 
روان در جــاده های هــراز و فبروزکوه و رافیک 
سنگین در آزادراه قزوین - کرج محدوده گلشهر 
ترافیک ســنگین در جــاده شــهریار - تهران 

حدفاصل شهریار تا شهرقدس هستیم.
رئیس مرکز کنترل ترافیک پلیس راهور فراجا 
یادآور شــد: در چند روز اخیر وضعیت تصادفات 
در ناوگان حمل و نقل بین شــهری مسافربری 
و باری افزایش یافته اســت، بــه تمام رانندگان 
خصوصا رانندگان اتوبوسهای بین شهری توصیه 
می کنیم در این شــرایط با سرعت مطمئنه که 
پایین از حد سرعت مجاز است رانندگی کنند. با 
توجه به افزایش لغزندگی سطح جاده ها رعایت 
احتیاط بیشــتر و حفظ فاصله بیشتر با خودرو 
جلویی برای جلوگیــری از وقوع تصادفات حایز 

اهمیت است

دستور وزیر بهداشت به 
اورژانس و مراکز درمانی 

برای تدابیر ویژه رسیدگی 
به سیل زدگان

وزیر بهداشــت با توجه به بارش های پیش رو و 
احتمال سرریز شدن ســدها و آب بندها، سازمان 
اورژانس و رؤســای دانشــگاه های علوم پزشــکی 
سراســر کشور را ملزم کرد تا ضمن آمادگی کامل، 
تدابیر لازم برای رســیدگی فوری به سیل زدگان و 

بسیج همه امکانات را اتخاذ کنند.
بهرام عیــن اللهــی وزیر بهداشــت به رییس 
ســازمان اورژانس و روســای دانشــگاه های علوم 
پزشکی سراســر کشور دســتور داد تمام امکانات 
خود را برای رسیدگی بهنگام و مؤثر به مصدومان 

احتمالی سیل بسیج کنند.
وی تاکیــد کرد: ضروری اســت اورژانس پیش 
بیمارستانی، مراکز درمانی و کادر تخصصی درمان 
برای ارائه خدمات ســریع و کیفــی به مصدومان 
در آمادگی کامل به ســر برده، ســرعت بخشی به 
اقدامات تشخیصی  و رسیدگی های درمانی  آسیب 

دیدگان سیل  را در دستور کار قرار دهند.  
وزیر بهداشت همچنین سازمان اورژانس کشور  
و دانشــگاه هــای علوم پزشــکی را موظف کرد تا 
گزارش بــر خط اقدامات و تدابیر صورت گرفته در 

زمینه های مذکور را به وی اعلام نمایند.
به گزارش ایرنا، ۱۸ اســتان کشور درگیر سیل 
شده است و طبق پیش بینی هواشناسی هموطنان 
تــا دهم مردادماه بایــد از قرار گرفتــن در حریم 

رودخانه ها و نقاط کوهستانی خودداری کنند.

اخبار

واکنش "خزعلی" به حواشی 
ایجاد شده پیرامون »حجاب«
تاکید بر اجرای قانون با رعایت حقوق شهروندی

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری ضمن 
اشــاره به حواشی ایجاد شــده حول مسئله حجاب 
گفت: قانون، قانون اسلامی و کشور، کشور اسلامی  
است و باید به این اصول پایبند بود البته لازم است تا 
هماهنگی و آموزش بیشتری برای اجرای بهتر قانون 

در دستور کار قرار گیرد.
انسیه خزعلی در گفت وگو با ایسنا، گفت: اخیرا 
حواشــی متعددی درباره مسئله حجاب ایجاد شده 
اســت. قانون و شــرایط تغییر یا اصلاح آن در این 
زمینه در اختیار قوه مقننه اســت لذا ما نمی توانیم 

درباره آن اظهار نظر کنیم. 
وی با اشــاره به نحــوه برخــورد و رفتار برخی 
ماموران گشــت های امنیت اخلاقی ادامه داد: قانون 
کشــورمان، قانون اسلامی اســت و مملکت ما نیز 
مملکتی اســلامی اســت لذا پایبندی به این قانون 
وظیفه همه اســت. البته اجرای قانون باید با دقت 
انجام شــود تا کرامت و ارزش زن حفظ شود. لازم 
اســت تا هماهنگی و آموزش بیشتری برای اجرای 
بهتر قانون در دســتور کار قرار گیرد، قانونی که در 

راس آن حقوق شهروندان قرار دارد.

بنابر اعلام سازمان حج و زیارت؛
مکه از حجاج ایرانی خالی 

شد

همه حجاج ایرانی حاضر در شهر مکه به فرودگاه 
جده منتقل شدند و تا پایان امروز رهسپار کشورمان 

می شوند.
به گزارش مهر، اطلاعیه ســتاد مکه حاکی است 
۱۱2۴ زائــر ایرانی در قالــب ۸ کاروان از جوار بیت 
الله الحرام به فرودگاه جده منتقل شــدند تا امشب 
رهسپار کشورمان شوند و مکه مکرمه از زائران ایرانی 

خالی شد.
بر اساس این اطلاعیه تا دیروز ۱9۱93 زائر ایرانی 
در قالب ۱52 کاروان از مکه مکرمه به فرودگاه جده 

منتقل و رهسپار میهن اسلامی شدند.
این اطلاعیه می افزاید که زائران حاضر در شــهر 
پیامبر در حال حاضر ۱595 نفر در قالب ۱۴ کاروان 
هســتند که فردا جمعه با آخرین پروازها از فرودگاه 

مدینه به کشورمان منتقل می شوند.
بنابر آمار ســتاد مکه، تا پایان وقت امروز ششم 
مرداد ماه، 376۴3 نفر از زائران و عوامل کاروان های 
اعزامی به سرزمین وحی از طریق دو فرودگاه مدینه 
منوره و جده با ۱5۴ پرواز شــرکت هواپیمایی ایران 

ایر به میهن اسلامی مراجعت کرده اند.
این تعداد بیــش از 95 درصد از 39600 حاجی 
ایرانی هســتند که در مراســم حج تمتع ۱۴0۱ به 

سرزمین وحی مشرف شدند.
بنابراعلام سازمان حج و زیارت پروازهای فرودگاه 

مدینه روز هفتم مرداد پایان می یابد.

رئیس امداد و نجات جمعیت هلال احمر 
خبر داد:

بیشترین سیل و آبگرفتگی 
در ۵ استان کشور

ولی پور گفت: استان های لرستان، چهارمحال و 
بختیاری، اصفهان، یزد و تهران بیشترین استان های 

متأثر از سیلاب هستند.
رئیس امداد و نجات جمعیت هلال احمر گفت: 
شــب گذشته اســتان های لرســتان، چهارمحال و 
بختیاری، اصفهان، یزد و تهران بیشترین استان های 
متاثــر از ســیلاب بودند.ولی پور افزود: در اســتان 
مازندران تاکنون 56 فوتی و ۱۸ مفقودی داشته ایم. 
به بیش از 3 هزار و 700 نفر اسکان اضطراری داده 
شده و برای حدود یک هزار و 500 نفر نیز عملیات 

نجات و انتقال به نقاط امن انجام شد.
او گفت: حوزه های عشــایری در استان های یزد 
و چهارمحال و بختیاری بیشــتر تحــت تاثیر این 
بارندگی ها بوده اســت. امداد گران ما در این مناطق 
حضور دارنــد و آماده  امداد رســانی جهت حوادث 
احتمالی هســتند.رئیس جمعیت هلال احمر گفت: 
20 استان، ۱۱۱ شهرستان، 3۱0 روستا و 29 محور 

مواصلاتی درگیر سیلاب هستند.
کولیوند گفت: بیشترین خدمات در حال حاضر 
در تهــران و مناطق فیروزکــوه و دماوند داریم در 
منطقه ی امامزاده داوود ســیلاب ســبک تر شــد و 
کار ها بهتر انجام شد و به اتمام رسید؛ پس از بارش 
سنگینی کحه اتفاق افتاد سیلاب بسیاری از منازل 
را از بیــن برد و راه ها به خصوص راه های مواصلاتی 
به دلیل ریزش کوه از بین رفته و بســته شــده بود 
و امکان دسترســی از طریــق راه های زمینی وجود 
نداشت در نتیجه بیشــتر بحث امداد رسانی هوایی 
بود.او گفت: برخی از منازل در محاصره ی ســیل و 
یا گرفتار سیل بوده و تخریب شده بودند که برخی 
از هموطنــان جان خود را از دســت دادند و برخی 
مصدوم شــدند، مصدومین از طریــق امداد هوایی 
جابه جا شــدند، اما با توجه به شــرایط جوی امکان 
فرود نبود و باید از طریق امکاناتی که داشــتیم این 
کار را انجام می دادیم، دیروز در منطقه ی آتشان دو 
مصدوم داشــتیم که یکی از آنان دچار شکستگی از 
ناحیه ی دســت شده بود و خونریزی فعال و مشکل 
ستون فقرات داشت و فرد دیگر دچار شکستگی لگن 
شــده بود و از ناحیه ی مچ پا آسیب دیده بود که با 
اســتفاده از آخرین روش ها و تکنیک های بالگردی 

خدمات امدادی صورت گرفت.
رئیس جمعیت هلال احمر گفت: برخی افراد در 
منازل خود گرفتار شــده بودنــد که به مناطق امن 
انتقال یافتند و اقلام تغذیه ای و زیستی مهیا شد با 
توجه به هماهنگی های انجام شده از طریق راه آهن 
از مســیر شاهرود نیرو های کمکی و همچنین اقلام 

زیستی و تغذیه ای منتقل شدند.

اخبار

وزیر میراث فرهنگی در توییتی پس از بارش باران و در پی ســیل اخیر 
در یزد که موحب خسارت هایی در بافت شد نوشت: نماینده ویژه ام را برای 

بررسی بیشتر و هماهنگی بخش های مرتبط وزارتخانه به یزد فرستادم.
بــه گزارش مهر، شــهر جهانی یزد به رغم اینکه کم بارش تر ین شــهر 
کشــور لقب گرفته، در شبانه روز گذشته شــاهد چهره دیگری از طبیعت 
بود به نحوی که در این شــهر کم باران در مدت زمانی کوتاه، 75 میلیمتر 
باران بارید. همچنین تخریب خانه بر اثر ســیل در بافت تاریخی یک کشته 

بر جا گذاشت.
در این باره ســید عزت الله ضرغامی وزیر میراث فرهنگی صنایع دستی 
و گردشگری در توئیت خود نوشــت: متأسفانه سیل اخیر خسارت هایی به 

بار آورده اســت. فعلًا همکارانمان در اداره کل میراث یزد در حال اقدامات 
لازم هســتند. نماینده ویژه ام را برای بررسی بیشتر و هماهنگی بخش های 
مرتبط وزارتخانه به یزد فرســتادم. مراقبت از ساکنان گردشگران مستقر، 

تأسیسات گردشگری و بافت تاریخی در دستور کار است.
بارش باران که از روز گذشــته در مناطق مختلف استان یزد آغاز شده، 
این اســتان را در محاصره ســیل قرار داده و در تمام شهر ردپای سیلاب 

مشاهده می شود.
مدیرکل مدیریت بحران اســتان یزد از ســاکنان بافت تاریخی خواست 
با توجه به بارش های شــدید بامداد امروز، منازل خود را هرچه ســریع تر 

تخلیه کنند

اعزام نماینده ویژه وزیر میراث فرهنگی به بافت تاریخی یزد پس از سیل

یک کارشناس در گفتگوی اختصاصی پیرامون عدم اجرای نرم افزاری طرح دارویار هشداد

احتمال افزایش چند برابری دارو
هوشنگ عطاپور، کارشناس پزشکی و روزنامه نگار در رابطه 
با طرح دارویار و چگونگی برخورد مردم با این طرح گفت: قطعا 
اســتحضار دارید که دارو جزو اقلام اساســی و مورد نیاز افراد 
جامعه انسانی اســت و نقش مهم و تعیین کننده ای در حفظ 
و تداوم ســلامتی و کارکرد اجتماعی و اقتصــادی افراد دارد. 
هر دوره بیماری که به اســتعلاجی و اســتراحت فرد در منزل 
بینجامــد، در افراد با کارکرد اقتصادی، بــه منزله افت درآمد 
خانواده و شــروع فقر خواهد بود؛ در حال حاضر ســهم دارو از 
هزینه های درمانی به شــدت بالا بوده و بیش از پنجاه درصد 
این هزینه ها )درمان( را شامل می شود و این خود بیانگر تاثیر 

افزایش قیمت ها بر سبد محدود شده خانوار ایرانی است.
افزایش هزینه های دارو و درمان مردم در پیک هفتم 

کرونا ادامه دارد!
یک نکته مهم دیگر، هزینه های دارو و درمان ایرانیان علاوه 
بر در این دو سال و نیم دوره شیوع بیماری کرونا، هم در بخش 
ســرپایی و هم بســتری ، به دلیل افزایش جمعیت مبتلایان، 
افزایش یافته است و اکنون نیز این وضعیت با اوج گیری پیک 

هفتم کرونا، ادامه دارد. 
معمولا گفته می شــود که کرونا نیاز به درمان خاص ندارد! 
این گفته به نوعی نادرســت اســت.، بیمــاری کرونا به دلیل 
ماهیت عامل آن ویروس- درمان آنتی بیوتیکی اختصاصی نیاز 
ندارد ؛ ولی عوارض آن در بسیار از افراد نیاز به درمان علامتی، 
ازقبیل داروهای ضد درد، ضد تب، ضد ســرفه، پروبیوتیک ها 
و در افراد بدحال ســرپایی، سرم تراپی و در بستری ها نیز که 
هزینه های دارویی بسیار سنگینی در بخش های عادی و ویژه 
دارد؛ پس به طور کلی در این مقطع از ســال و نیز سال های 
گذشته، دارو و نحوه تامین، توزیع مناسب و رفع کمبودهای آن 
در سطح ملی، از مهمترین دغدغه های مردم و مسوولین است.
هدف دولت و وزارت بهداشت و درمان  از اجرای طرح 
دارویار، »حذف ارز ترجیحی و انتقــال یارانه ارزی به 

سازمان های بیمه گر« می باشد.
بدیهی اســت ایــن طرح در شــروع اجرای اولیه اســت و 
»طراحــی، اجرا، نظارت و ارزیابی هر طرحی مســتلزم ارزیابی 
منطقی و واقعی وضع موجود می باشــد«، چرخه لجســتیکی 
تامین دارو در کشــور طی یک ماه گذشــته ، این شــرایط را 
داشــت که تخصیص ارز به وارد کننده محصول نهایی)دارو( و 
یا به عوامل تولید/تولید کننده؛ در این فرایند ما شــاهد تفاوت 
فاحش قیمت داروی وارد یا تولید شده  با ارز ترجیحی و قیمت 
آزاد دارو هســتیم که همین تفاوت قیمت، منشاء رانت و فساد 
بوده و بخش اعظم ارز تخصیصی، در مســیر واردات با شــیوه 

های مختلف مفقود می گردید.
عطاپور در ادامه گفت: دومین مورد، تنطیم و برآورد قیمت 
محصول نهایی )داروی( تولید شده به دلیل هزینه های فراوان 
در مولفه هــای موثــر بر تولیــد، اعم از قیمــت داروی اصلی، 
اکســیدان ها، بسته بندی، هزینه های ســخت افزاری صنعت 
داروسازی، پرسنلی، انرژی و بی ثباتی اقتصادی حاک بر کشور 
برای صاحبان این صنعت، بســیار ســخت و عمدتاً غیر ممکن 

شده بود.
تفــاوت قیمت واقعی دارو)یــا ارزش آزاد دارو( با قیمت ارز 
ترجیحــی تخصیصی و گردش مالی ناشــی از آن که منجر به 
ســود می گردید مورد بعدی اســت که پاسخگوی هزینه های 
تولید دارو با ارز آزاد )بعد از حذف ارز ترجیحی در سال جاری( 
نبود و عملا با توجه به افزایــش هزینه های تولید، در صورت 
فیکس قیمت ها، منجر به ورشکستگی کارخانجات داروسازی 

می گردید.
در حال حاضر هم تعداد زیادی از خطوط تولید، بنا به اظهار 
ســندیکای تولید کنندگان، بسته شده و کمبود دارو در بازار ، 
ناشــی از این موضوع می باشــد.البته کاملا امر منطقی است 
که نمی توان کالایی با قیمت تمام شــده واقعی، را بر اســاس 
سیاســت های اقتصاد دســتوری، زیر قیمت واقعی به مصرف 
کننده عرضه کرد، مگر آن که این شــکاف قیمتی با تخصیص 
یارانه به تولید کننده، یا مصرف کننده به نوعی جبران شود.  

ارز ترجیحی سبب کاهش قیمت و در نتیجه افزایش 
قاچاق می شود

در شــرایط تخصیص ارز ترجیحــی دارو ، قیمت محصول 
نهایی تولید یا وارد شده، در مقایسه با قیمت های جهانی دارو 
بسیار پایین بوده و باعث بروز پدیده قاچاق دارو از داخل کشور 
به کشــورهای خارجی می گردید که خــود همین امر موجب 
کمبودهای دارویی می گردد. البته ذات قاچاق دارو در شرایط 
فوق ناشی از وجود فســاد در سیستم تولید و توزیع داروست. 
زیرا دارو کالایی با زنجیره بســته، فیکس و مشخص، معین و 
قابل شناســایی از تولید تا توزیع است و این فرآیند عام نبوده 
و صرفا در اختیار شرکت های توزیع دارویی با هویت مشخص 
است، سازمان غذا و داروی وزارت بهداشت و درمان باید بر این 
زنجیره در سطح ملی و محلی نطارت مستمر داشته باشد و هر 
نوع قاچاقی به شــکل دقیق قابل ردیابی است، این پدیده این 
سوال را پیش چشــم افکار عمومی مطرح می نماید که چرا با 
این موضوع که حداقل در حوزه تولید و توزیع دارو قابل کنترل 

و نظارت است، برخورد جدی نشده است؟
باید بگویم که تغییرات قیمت ارز در کشــور و فقدان ثبات 
اقتصادی از یک سو و اعمال فشار شدید و حاشیه سود پایین، 
تخصیصی به واردات یا تولید، عملا تجار و دست اندرکاران این 
حوزه را به لحاظ ضررده بودن، از تمایل به فعالیت باز داشــته  
و آنها را به ســمت حوزه های مکمل های دارویی که حتی در 
بدترین شــرایط کمبود دارو در کشــور،  قیمت آزاد و رقابتی 

داشته سوق دهد و بازار کشور را با این محصولات متفرقه و کم 
اهمیت اشــباع بکنند، در حالی که شهروندان با مشکلات تهیه 

داروهای اساسی خود دست به گریبان هستند!
 با توجه به این مدل از آســیب شناســی مشــکلات تامین 
و توزیع دارو، به نظر سیاســتگذاران حوزه ســلامت در دولت 
سیزدهم، برای مدیریت و کنترل قیمت و کمیت داروهای مورد 

نیاز شهروندان به راهکارهایی رسیده و عملیاتی شده است:
حذف ارز ترجیحی به واردات   -1

افزایش قیمتهای دارویی براساس ارز نیمایی   -2
یا آزاد

از هر گونه تحمیل هزینه های  پیشــگیری   -3
افزایــش قیمت داروها به شــهروندان ، تقبــل هزینه افزایش  

قیمت های داروها از سوی دولت! 
با توجه به این مولفه های تاثیرگذار اقتصادی ، طرح دارویار 
از ســوی دولت طراحی و از اول مردادماه سال جاری اجرا شد 
که در این طرح قیمت داروها بازنگری و افزایش داده شده، به 
نحوی که میزان افزایش، در قالب سهم ارز به سازمانهای بیمه 
گر تخصیص داده می شــود تا به داروخانه ها پرداخت نمایند 
و در ســازمان های بیمــه گر به ازای هر دارو، ســهم افزایش 
قیمت مربوط به حــذف ارز ترجیحی بعلاوه قیمت اولیه )قبل 
از افزایش قیمت اخیر( تعیین شــده است و داروخانه ها ملزم 
بر فروش دارو با ســهم پرداخت فرانشیز بیمار با درصد تعیین 
شده )قیمت های قبلی و عمدتاً کمتر از آن( شده اند. همچنین 
بخش اعظم داروهای ترکیبی هم در تعهد ســازمان های بیمه 
گــر آمده اند که قبــلا نبودند. حدود 360 قلــم داروی خارج 
از تعهــد بیمــه ای، با افزایش قیمت آنها بــه خاطر حذف ارز 
ترجیحی، در نســخه دارویی از بیمار اخذ نشــده و به سازمان 

های بیمه گر منتقل می شود.
بنابرین عملا در این طرح باید شاهد این رخدادها باشیم:

افراد  هیچ گونه افزایش پرداخــت از جیب   -1
دارای بیمه درمانی )نه کل جامعه( نباید داشته باشیم.

قیمت های فروش دارو توسط سازمان غذا و   -2
دارو برای کلیه برندها پیش بینی شده و داروخانه ها و 

سازمان های بیمه گر ملزم به رعایت آنها هستند.
فروش  دارویار ســبب  نرم افزاری طرح  اجرای  عدم 

چندین برابر قیمت دارو به مردم می شود
البته اگر همه این تصمیمات مدیریتی مد نظر طرح دارویار 
در عمل بی کم و کاســت اتفاق بیقتد، قطعا بســیاری از افراد 
بیمه شده )نه کل شــهروندان( از منافع آن بهره مند خواهند 
شــد؛ اما این طرح اشــکالاتی دارد که اجرای درست، صحیح، 
سالم و بدون فساد آن را با چالش های جدی مواجه می نماید:

با عنایت به وجود ۱300 قلم دارو به علاوه حدود 500 قلم 
سایر اقلام دارویی و تعدد برندها و درصدهای پوششی متفاوت 
به ازای هر قلم دارو؛ ایجاد بسترهای نرم افزاری جهت مجریان 
طرح )داروخانه ها(، بیمارســتانها، نقطه بحرانی و اساسی این 
طرح می باشــد که البته عملا هنوز به طور کامل اجرا نشده و 
به همین دلیل برخی افراد سودجو از این خلاء نرم افزاری سوء 
اســتفاده کرده و داروها را بــا چندین برابر قیمت به مردم می 
دهند و عملا با این اقدام اجرای طرح را به شکســت کشــانده 
اند و اعتراض شــهروندان را در پی داشته است؛ یعنی باید قبل 
از افزایش قیمت ها و ابلاغ به صنایع داروســازی و داروخانه ها، 
نرم افزار اجرای طرح، از ســوی سازمان غذا و دارو به داروخانه 
ها تحویل و بر اجرای آن نظارت وبا متخلفین برخورد می شد!

این کارشناس پزشــکی در ادامه اظهار کرد: یکسان سازی 
کدینگ های دارویی و قیمت های دارو بر اساس سامانه غذا و 
دارو TTac از ســوی سازمان های بیمه گر و داروخانه ها باید 
صورت بگیرد و همچنین وجود نرم افزارهای پشــتیبان بسیار 
ضروری اســت؛ ولی عملا هنوز ایرادات زیادی دارد که همین 
نقائص، منجر به استنکاف برخی داروخانه ها از اجرای صحیح 
طرح دارویار و دور زدن آن و اخذ پول بیشــتر از شــهروندان 

می گردد.
اطلاعات دارویی موجود در پلتفرم ســازمان هایی بیمه گر 
که محل ورود دستورات نســخ تجویزی پزشکان می باشد، به 
دلیــل وجود انواع کدهای متفاوت، حتی برای یک برند از یک 
دارو و ماهیــت قیمت های متفاوت دارویــی در آن کدها، در 
مســیر نسخه نویســی و تحویل دارو از طرف داروخانه ها، در 

موارد زیادی بیماران را دچار بحران پرداخت از جیب می نماید 
و می توان ادعــا کرد که در صورت تداوم این نواقص بنیادین، 
در نهایت بعد از مدت کوتاهی از عمر من و شــما، اجرای این 
طرح هم مانند بســیاری از طراح های یارانه ای قبلی، با اعتیاد 
مردم به افزایش قیمت و تورم، استحاله پیدا خواهد کرد! تاکید 
می کنم،  سامانه TTac و سازمان های بیمه گر، در محتوای 
پلتفرم اجرایی و بسته نســخه نویسی به بازنگری اساسی نیاز 
دارنــد  و بایــد کدهای تکــراری، غیر فعال و حذف شــوند و 
پزشــکان و داروخانه ها ونهایتاً بیماران دچار سردرگمی نشوند 
و راههای ســو استفاده از این افزایش قیمت های توسط برخی 
افراد متخلف که البته تعدادشان هم کم نیست؛ مسدود گردد.

جلوگیری از افزایش قیمت دارو نیازمند ورود دولت و 
برنامه ریزی سازمان های بیمه گر است

با توجه بــه تغییرات فاحش قیمت هــای دارویی و نیاز به 
افزایــش منابع مالی مــورد نیاز جهت خریــد دارو، این منابع 
توســط متولیان فروش دارو، اعــم از داروخانه های خصوصی، 
دولتی و ... باید تامین شــود که خــود تامین این منابع نیاز به 
برنامه ریزی دولت و ســازمان های بیمه گر دارد که در نهایت 
داروخانــه ها را در مقابل مردم و بالعکس قرار ندهند. چون اگر 
در عمل ســازمان های بیمه گر و دولت این منابع یارانه ای را 
در عمــل تامین نکنند، در نهایت با کمبود شــدید دارو مواجه 

خواهیم شد.
همچنیــن تعهد دولت در تامیــن منابع و پرداخت به موقع 
از سوی ســازمان های بیمه گر به داروخانه ها از ضمانت های 
قطعی اجرای طرح دارو یار اســت. این موضوع پاشنه آشیل و 
ضامن تداوم طرح می باشــد، لذا هــر گونه تاخیر و یا کوتاهی 
در تخصیــص منابع این طرح به ســازمان های بیمه گر، عملا 
داروخانه هــا و کارخانجات دارویی را بــا بحران جدی مواجه 
ساخته و نهایتا مردم را در دوراهی خرید داروی یارانه ای طرح 
دارویار و یا داروی آزاد قرار خواهد داد که مســلماً در شــرایط 
بیماری و ناخوشــی، شــهروند برای کاهش آلام بیماری خود 

خرید داروی آزاد را انتخاب خواهد کرد.
البته به ادعای وزارت بهداشــت و درمان، کلیه آحاد جامعه، 
حتی مردم فاقد بیمه ســلامت، تحت پوشش بیمه سلامت در 
آمده و تا ســه ماه به شــرط ثبت نام در سامانه بیمه سلامت، 
تا ســه ماه تحت پوشش رایگان بیمه سلامت بوده و از مزایای 
طرح دارو یار اســتفاده خواهد کرد و بعد از سه ماه، بر حسب 
آن که شــهروند در چه دهکی باشد، نوع تعهد بیمه سلامت و 
میزان دریافت حق بیمه از صفر تا هر هر رقم دیگری مشخص 
خواهد شــد که البته برای اجرای این موضوع هم تا جایی که 
من اطلاع دارم، اولاً اطلاع رسانی کافی نشده است و از طرفی 
در گذشته نیز به دلیل محدودیت های زیادی که اجرای بیمه 
سلامت همگانی به بیمه شــدگان خود داشت و عملا دریافت 
خدمات ســلامتی این افراد را صرفاً به مراکــز درمانی دولتی 
محدود ســاخته بود، بعداً با عدم اســتقبال این افراد مواجه و 

ریزش زیادی داشت.
به هر حال در عمل هنوز بخش عمده ای از افراد فاقد بیمه، 
از مزایای این طرح محــروم مانده و مجبور به پرداخت هزینه 
افزایش قیمت از جیب خود هستند و این واقعیتی است که در 
راستای اجرای عدالت اقتصادی، باید مد نظر دولت بوده و برای 

اصلاح این نقص برنامه جدی و اساسی طراحی نماید.
یــک نکته مهم که مــردم در قبال این طــرح دارو یار چه 

مسوولیتی دارند؟  
واقعیت آن اســت کــه قیمت دارو مثل قیمت ســایر اقلام 
اساسی نیست که مردم به طور روزمره با آن آشنا بوده و دقیق 
بدانند که قرص سرماخوردگی یا شربت دیفن هیدرامین دیروز 
چه قیمتی داشت و بعد از اجرای طرح دارویار چه ارزشی ییدا 
کرده اســت! اطلاعات مردم از افزایش قیمت های دارویی کلی 
است، اینجا باید سازمان غذا و دارو و تعزیرات وارد عمل شده و 
بر اجرای این طرح با استفاده از سامانه های نرم افراری موجود 
و توسعه این نرم افزارها بر اســاس میزان نظارت پذیری آنها، 

نظارت نمایند. 
مردم هم باید به عنوان یک شــهروند مسوول، هم از اجرای 
این طرح آگاهی پیدا بکنند و هم در صورت مشــاهده تخلف، 

موضوع را به سازمان غذا و دارو اطلاع دهند.
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محسن اسلام زاده کارگردان مستند از چگونگی ساخت مستند 
»میراب« با موضوع مساله آب بین ایران و افغانستان گفت.

محسن اسلام زاده کارگردان سینمای مستند که به تازگی فیلم 
مســتند »میراب« را به پایان رسانده و آن را آماده نمایش دارد، 
درباره ساخت این مستند گفت: سال گذشته برای تولید مستند 
دیگری به افغانســتان رفته بودم و با توجــه به اینکه تعدادی از 
دوستان من اهل سیستان هستند، زمان حضورم در کابل پیامی 
بدستم رسید که درباره مساله آب در بند کمال خان بود، در واقع 
آب این بند به ســمت شــوره زارها رفته و به سمت ایران نیامده 
بود. لازم اســت این را بگویم که بند کمال خان در زمان اشرف 
غنــی در تاریخ ۴ فروردین ۱۴00 افتتاح شــده و برای اولین بار 
زمستان ۱۴00 آبگیری شد، این بند به گونه ای طراحی شده که 
دهانه سرریز آن به سمت شوره زار بوده و مانع ورود آب به سمت 
ایران می شود که این امر معضل اصلی این بند به شمار می رود.

وی ادامه داد: در واقع سال گذشته بین دو جشنواره »حقیقت« 
و فیلم فجر، در دی ماه ۱۴00 به افغانســتان سفر کرده و بعد از 
گذشت ۱6 روز به ایران بازگشــتم، البته با سختی های بسیاری 
در این زمینه مواجه بودیم. در این میان ســفری نیز به سیستان 
داشــته تا برخی از تصاویر مورد نظر خود را در این استان جلوی 

دوربین ببرم.
کارگردان مســتند »تنها میان طالبان« بیان کرد: برای بازدید 
از منطقه مورد نظر به ســمت جنوب غرب افغانستان که شامل 
مناطق مرزی ایران و افغانســتان است رفتیم تا بتوانیم از منطقه 
مورد نظر آبی بازدید کنیم، متاســفانه در طول راه با مشــکلات 
بسیاری مواجه شدیم که البته از این مشکلات برای شکل گیری 
درام مستند استفاده کردیم. در واقع این مشکلات موانعی بود که 

اجازه ندادند ما به بند کمال خان برسیم.
وی ادامــه داد: معضلات و مشــکلات آب بین دو کشــور ایران 
و افغانســتان بســیار مهم اســت که از نظر من هم مردم و هم 
مسئولان امر که برای مذاکرات آب با مسئولان افغانستان دیدار 
می کنند، باید بدانند. چرا که ســال ها است اخبار مختلفی درباره 
تالاب هامون شــنیده می شود و در کنار آن خشکسالی که مردم 
سیستان درگیر آن هستند نیز بســیار مهم است. معتقدم برای 
حل و فهم بهتر این مشــکلات باید یک درک درستی نسبت به 
شــرایط افغانستان داشته باشیم تا بدانیم چرا آب به سمت ایران 

نمی آید.
اســلام زاده با اشــاره به اینکه لازم است یادآور شود که آب در 
افغانستان یک مساله بســیار حساس است که در رفتار حاکمان 
این کشور نیز بسیار موثر است، توضیح داد: به عنوان مثال کسی 
که معاهــده ۱35۱ هیرمند را با ایران امضا کرده اســت، بعدها 
اعدام شــد به همین دلیل مساله آب در افغانستان بسیار حیاتی 
است و من سعی کرده ام در این مستند به آن بپردازم و معضلات 
آبی بین ایران و افغانستان را در حوزه آبی هیرمند موشکافی کنم.

وی تاکید کرد: در این مســتند، مساله آب در دوره های مختلف 
مورد بررسی قرار گرفته و در کنار آن شرایط اجتماعی و سیاسی 
وابسته به بحث آب مورد بررسی قرار گرفته است. به عنوان مثال 
زمانی که به افغانستان سفر کرده بودم با حضور در شهر زرنج که 
با مرز ایران 2 کیلومتر فاصله دارد، طالبان تصاویری منتشر کرد 
که آب بند کمال خان را به ســمت ایران رها کرده اســت که در 
رســانه ها گفتند که طالبان آب فروشی می کند، در حالی که آب 
فروشــی در افغانستان معادل خاک فروشی و وطن فروشی است 
و طالبان را به آب فروشــی متهم کردند. به گونه ای که ظرف 2۴ 
ســاعت سخنگوی طالبان اعلام کرد که آب برای ایران رها نشده 

بلکه برای کشاورزان خودشان رها شده تا از آن استفاده کنند.
کارگردان »اسرار زندان ابوســلیم« توضیح داد: بند کمال خان 
یک بند انحرافی اســت که آب را به ســمت شوره زارها منحرف 
می کنــد و این بنــد از دهه ۴0 خورشــیدی قرار بود توســط 
آمریکایی ها ساخته شود که در نهایت از سال ۱390 ساخت این 
بند شروع می شود که با ضعف دیپلماتیک این بند در سال ۱۴00 

آبگیری می شود. حتی شنیده می شود که این بند با سیمان های 
سیستان ساخته شده است. متاسفانه به دلیل نبود آگاهی کافی 
مســئولان مرکزی، راه های حل معضلات این بند مورد استفاده 
قرار نگرفته است. به عنوان مثال زمانی که ایران طی توافقنامه ای 
بخشی از بندر چابهار را به هند و افغانستان واگذار کرد، برخی از 
کارشناسان می گفتند که می توان بحث آب را برطرف کرد که از 

این فرصت ها استفاده نشده است.
وی بیان کرد: یکی از مهمترین مواردی که به خصوص در دوره 
اشرف غنی پیگیری می شد، مساله محدودیت آبی برای ایران بود 
به گونه ای که اشــرف غنی در مراسم افتتاح بند می گوید که اگر 
ایران آب می خواهد باید نفت دهد، در حال حاضر فرصتی پیش 

آمده تا بتوان مذاکرات جدی تری در حوزه آب انجام دهیم.
این مستندساز ادامه داد: گاهی اخبار ساختگی از افغانستان در 
رسانه های کشور منتشــر می شود و همین مساله سبب می شود 
که طالبان نســب به جو ایران نســبت به خود حساس شوند و 
همین مســاله باعث سخت شــدن مذاکرات آب می شود. بارها 

طالبان نسبت به انتشار چنین اخباری به من اعتراض کردند.
وی بیان کرد: خوشــبختانه با تمام ســختی هایی که پشت سر 
گذاشــتیم مســتند »میراب« یک اثر خوب به شمار می رود و با 
توجه به اینکه دوباره بحث آب رو آمده اســت، الان بهترین زمان 

برای اکران این فیلم مستند است.
اســلام زاده در پایان گفت: برای ساخت این مستند با مشکلات 
بســیاری مواجه بودم که از آن جمله می توان به چالشی که بین 
من و کارشناســان وزارت نیرو پیش آمد اشاره کنم. در واقع در 
طول ســاخت »میراب« متوجه شدیم که در منطقه فراه رود که 
آب آن بــه هامون صابری می ریزد، در نقطــه صفر مرزی ایران 
و افغانســتان و در وســط این دریاچه جمهوری اســلامی ایران 
خاکریــزی را برای کنتــرل مرز ایجاد کرده کــه همین خاکریز 
جلوی آب را گرفته اســت. زمانی که این مساله را خبری کردم 
وزرا و نماینــدگان مجلس به منطقه مورد نظر رفتند و در همین 
رفت و آمدها توانســتم با کارشناســان وزارت نیرو ارتباط برقرار 
کنم. البتــه در ابتدا روابط خوبی بین ما وجود نداشــت اما من 
تاکید کردم که به دنبال جنجال درست کردن نیستم و به دنبال 
رفع مشکل هستم و در نهایت توانستم از نظر کارشناسی وزارت 

نیرو نیز استفاده کنم.

محسن اسلام زاده مطرح کرد؛
چالش آبی ایران و افغانستان در هیرمند

ضرغامی: سیل به بناهای 
تاریخی یزد خسارت زده 

است

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
با اشاره به وقوع ســیل در برخی استان ها از جمله 
یزد، گفت: متاسفانه سیل اخیر، خسارت هایی را به 

بار آورده است.
پس از انتشار تصاویر و خبرهایی از تخریب بافت 
و برخی بناهــای تاریخی در اســتان یزد، عزت الله 
ضرغامی در توئیتر نوشــت: »متاســفانه سیل اخیر 
خسارت هایی را به بار آورده است. فعالا همکارانمان 
در اداره کل میراث یزد، درحال اقدامات لازم هستند.

نماینده ویژه ام را برای بررسی بیشتر و هماهنگی 
بخش های مرتبط وزارتخانه، به یزد فرستادم.

مراقبت از ساکنان، گردشگران مستقر، تأسیسات 
گردشگری و بافت تاریخی در دستور کار است.«

بنا بر اعلام وزیر کشــور، تا کنون ۱۸ اســتان از 
جمله سیستان و بلوچستان، تهران، فارس، کرمان، 
هرمزگان، قم، ســمنان، مازنــدران، یزد، آذربایجان 
شــرقی، خراسان جنوبی، گلستان، اصفهان، بوشهر، 
کهگیلویــه و بویراحمد، چهارمحــال و بختیاری و 

مرکزی گرفتار سیل شده اند.
وزارت میــراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دســتی هنوز گزارشــی از میزان خسارت های وارد 
شــده به بناهای تاریخی و همچنین گردشگران در 
این اســتان ها ارائه نکرده است، اما در شهر یزد، بر 
اثر بارش های سیل آسای روز جمعه هفتم مردادماه 
به بخش هایی از بافت تاریخی آســیب وارد شــده 
اســت. همچنین تصاویری منتسب به خانه تاریخی 
»رزاقیان« تفت منتشر شــده که از تخریب آن در 
ســیل اخیر خبر می دهد. اداره میــراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان یزد، همچنین از 
ســاکنان بافت های تاریخی خواسته که با توجه به 
ادامه بارش ها، خانه های خــود را تخلیه کنند. یزد 

برای روز شنبه تعطیل شده است.
براساس گزارش های اولیه در سیل اخیرِ سیستان 
و بلوچســتان نیز دیواره ضلع شــمالی قلعه سرباز، 
ســقف طبقه دوم موزه چابهار و دیواره ضلع غربی 
و بخش داخلی قلعه نیکشهر دچار آسیب شده است.

در اســتان تهران نیز امامــزاده داوود که یکی از 
زیارتگاه هــا و تفرجگاه های نزدیــک به پایتخت به 
شمار می آید، آسیب زیادی دیده، اما هنوز گزارشی 
از میزان خســارت وارد شــده به این بنا که قدمت 
تاریخی هم دارد، از سوی مسؤولان میراث فرهنگی 

و گردشگری ارائه نشده است.

ـمعاون حقوقی، امور مجلس و استان های 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی:

باید در هر استان هیأت 
اندیشه ورز فرهنگی تشکیل 

شود
معاون حقوقی، امور مجلس و استان های وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی گفت: باید در هر استان 
هیأت اندیشه ورز فرهنگی تشکیل شود که به مثابه 
قوه عاقله در اجرای ســند تحول فرهنگی در استان 

عمل کند.
امور مجلس و استان های وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی، سیدمحمد هاشــمی در دومین همایش 
سراسری مدیران کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
ها گفت: تقریباً قریب به اتفاق مدیران کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی استان ها تغییر کرده اند و به فضل 
الهی نگاه ها به این تغییرات چه در مجموعه دولت 
و چه از نظر کارشناسان بسیار مثبت است اما همه 
باید بدانیم انتصابات خوب تنها آغاز راه اســت و اگر 
منجر به تحول و خروجی های کارآمد نشود تفاوتی 

با دوره های قبل نخواهد داشت.
معــاون حقوقی وزیر فرهنگ ادامه داد: از ابتدای 
آغاز به کار مدیران کل اســتان ها، همانگونه که در 
حکم آنها تصریح شده است، خواسته ایم تا اولاً سند 
تحول فرهنگی را به تناســب زیســت بوم و شرایط 
استانی تدوین نمایند و سپس در راستای اجرای آن 
سیاســت های فرهنگی تحول محور گام برداشته و 

در این مسیر به خروجی های کارآمد دست یابند.
ســید محمد هاشــمی با تاکید بر ایجاد هیئات 
اندیشه ورز فرهنگی در هر استان افزود: باید در هر 
استان هیأت اندیشه ورز فرهنگی تشکیل شود که به 
مثابه قوه عاقله شما در اجرای سند تحول فرهنگی 

در استان عمل کند.
معاون وزیــر فرهنــگ در ادامــه تصریح کرد: 
همانگونه که دومین همایش مدیران کل اســتانی 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی با حضور مدیران 
نهادهــای مختلف جبهه فرهنگی انقلاب اســلامی 
شــکل گرفت، انتظار می رود مدیران کل استان ها 
اولین جلسه هم افزایی تشــکل های انقلابی حوزه 
فرهنگ هر استان را شکل دهند و در جهت تعامل و 

همکاری، گام جدی بردارند.
سید محمد هاشمی با تأکید بر مسئله کادرسازی 
گفت: همانگونه که بارها تاکید شــده است، مدیران 
کل باید بر مسئله کادرسازی و توانمندسازی ظرفیت 
های مستعد در هر استان اهتمام جدی داشته و در 
این مسیر گام های موثری برای آینده فرهنگ و هنر 

انقلاب اسلامی بردارند.
دومین همایش سراسری مدیران کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان ها با حضور دستیار ویژه رییس 
جمهور در امر مردمی ســازی دولت، وزیر فرهنگ 
و ارشــاد اسلامی، رئیس سازمان تبلیغات اسلامی و 
جمعی از مدیران اســتانی و ستادی وزارت فرهنگ، 

در مجتمع فرهنگی باغ زیبا برگزار شد.

اخبار

هنگامه پناهی عضو کمیته 
اسکار سینمای فرانسه شد

هنگامــه پناهی به عنوان یکــی از 7 عضو جدید 
کمیته اســکار فرانسه، مســئولیت انتخاب نماینده 

سینمای فرانسه در جوایز اسکار را بر عهده دارد.
»ژاک اودیار« و »میشــل گوندری« سینماگران 
سرشناس فرانسوی به همراه هنگامه پناهی، بنیانگذار 
کمپانی پخش فیلم سلولوئید دریمز، از جمله هفت 
نفری هستند که به عنوان اعضای جدید کمیته اسکار 

فرانسوی منصوب شدند.
این کمیته اکنون از هفت عضو تشــکیل شــده 
اســت که شــامل دو پخش کننده، دو فیلمساز، دو 
تهیه کننده و یک چهره صنعت سینماست. »گرگویر 
ملین«، »فیلیپ روسلت«، »دیدار دومهری« و »آریانا 
توســکان« دیگر اعضــای کمیته انتخــاب نماینده 
سینمای فرانسه در جوایز اسکار هستند که از سوی 
»ریما عبدالملک« وزیر فرهنگ جدید فرانسه انتخاب 
شده اند. همچنین بر اساس تغییر دیگری که ایجاده 
شــده، فیلم ها اکنون باید به طور رســمی نامزدی 
خود را با مهلت اول ســپتامبر )۱0 شهریور( به این 
کمیته اعلام کنند. هنگانه پناهی که یکی از اعضای 
آکادمی اسکار در شاخه تهیه کنندگی است با کمپانی 
سلولوئید دریمز در سال های اخیر توزیع بین المللی 
چندین فیلم ســینمای ایران و همچنین آثار مطرح 
و برگزیده جشنواره های بین المللی را بر عهده داشته 
است. وزیر فرهنگ فرانسه چندی پیش اعضای دائمی 
کمیته اسکار ســینمای فرانسه شامل »تیری فرمو« 
مدیر جشــنواره فیلم کن، »ورونیــک کایلا« رئیس 
آکادمی سزار و »ســرژ توبیان« رئیس یونیفرانس را 
کنار گذاشت. این تصمیم برای اصلاح کمیته اسکار 
فرانسه ناشــی از انتقاد از ارسال فیلم هایی به اسکار 
است که اغلب برای اولین بار در جشنواره کن اکران 
شــده اند، اما لزوماً بهترین شــانس را برای رفتن به 
جوایز اسکار و در نهایت کسب نامزدی در این جوایز 
سینمایی نداشتند.فرانسه آخرین بار در سال ۱993 با 
فیلم »هندو چین« ساخته »رژیس وارنیه« موفق به 
کسب جایزه بهترین فیلم شد اما نزدیک به 30 سال 

است که به توفیقی در این شاخه دست نیافته است.

شورای سیاست گذاری 
جشنواره »فیلم کوتاه 

تهران« چه کسانی هستند؟
اعضای شــورای سیاست گذاری جشــنواره بین 
المللی »فیلم کوتاه تهران« با حکم رئیس ســازمان 
ســینمایی معرفی شــدند.بر اســاس حکم محمد 
خزاعی، معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و رئیس 
شورای سیاست گذاری سی و نهمین دوره جشنواره 
بین المللی فیلم کوتاه تهران، محسن برمهانی معاون 
سیمای صداوسیمای جمهوری اسلامی و مدیر بین 
الملل اسبق انجمن ســینمای جوانان ایران، مهرداد 
باقری رئیس سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران، 
حبیب ایل بیگی معاون نظارت و ارزشــیابی سازمان 
سینمایی و مدیرعامل اسبق انجمن سینمای جوانان 
ایران، مهدی جعفری کارگردان و عضو هیئت مدیره 
انجمن سینمای جوانان ایران، مسعود امینی تیرانی 
فیلمســاز، فیلمبردار و رئیــس هیئت مدیره انجمن 
صنفی فیلم کوتــاه ایران، غلامرضا منتظری نماینده 
و عضو کمیســیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی 
و رییس سابق بســیج هنرمندان و مهدی آذرپندار 
مدیرعامل انجمن سینمای جوانان ایران و دبیر سی 
و نهمین جشــنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران را 
به عنوان اعضای شــورای سیاســت گذاری این دوره 
جشــنواره معرفی کرد. سی و نهمین دوره جشنواره 
بین المللی فیلم کوتاه تهران، 27مهر تا 2 آبان ۱۴0۱ 

در تهران برگزار می شود.

ادامه مرور نقش های 
ماندگار مریل استریپ

پانصدوچهاردهمیــن برنامــه ســینماتک خانه  
هنرمندان ایران به نمایش »خارج از آفریقا« ساخته 
ســیدنی پولاک اختصــاص دارد.پنجمین جلســه 
مرور فیلم های مریل اســتریپ بازیگر آمریکایی در 
سینماتک خانه هنرمندان ایران که روز دوشنبه ۱0 
مرداد ۱۴0۱ از ساعت ۱7:30 در سالن استاد ناصری 
برگزار می شــود، به نمایش فیلم »خارج از آفریقا« 
به کارگردانی ســیدنی پولاک محصول سال ۱9۸5 
اختصاص دارد.پس از نمایش فیلم، نشســت نقد و 
بررســی با حضور خســرو نقیبی برگزار می شود.در 
خلاصه داستان این فیلم آمده است: »در اوایل قرن 
بیستم کارن دینسن که از محدودیت های اجتماعی 
بــه تنگ آمده، با بارون برور بلیکس ازدواج می کند. 
این دو قرار اســت دانمارک را به مقصد یک مزرعه 
دام پروری در آفریقای شرقی ترک کنند. چندی بعد 
در راه سفر به نایروبی و ملحق شدن به بارون، کارن 
با ماجراجویی انگلیسی به نام دنیس فینچ هاتن آشنا 

می شود و... .«

اخبار
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 کاریکاتور

 مســتند بلند ســینمایی »ایســاتیس« به کارگردانی علیرضا 
دهقان به عنوان رویداد ویژه شب پایانی دهمین دوره جشنواره 

بین المللی فیلم مستند مسکو »داکر« روی پرده می رود.
فیلم مستند ســینمایی ایساتیس به کارگردانی علیرضا دهقان 
که در دهمین دوره جشــنواره بین المللی فیلم مســتند مسکو 
»داکــر« حضور دارد، به عنوان فیلم اختتامیه پخش می شــود. 
به مناســبت اولین نمایش رسمی برون مرز این فیلم مستند از 
پوستر جدید این کار که توســط مجتبی موسوی طراحی شده 
است، رونمایی و منتشــر شد.جشنواره بین المللی فیلم مستند 
مسکو »داکر« از مهمترین جشنواره های مستند است که سالانه 
بازدیدکننده بســیاری دارد. هدف اصلی این جشــنواره نمایش 
مســتند های مستقل از سراسر دنیا و ارائه همه ژانرها و بهترین 
مستندهای جهان در روســیه، ارائه و تحلیل آنها به  عنوان یک 
خط مجزا از ســینما با همه تنوع زیبایی  شــناختی و اجتماعی 
فرهنگی آنها اســت. مســتندهایی که هم روایت های شاعرانه 
دارند و هم درباره شــخصیت های واقعی دنیای پیرامون هستند 
و قادرند کلیشــه های قدیمی را بشکنند و افراد دارای ذهنیت 
های نزدیک را دور هم جمع کنند، هر ساله در این رویداد حضور 
دارند.دهمین جشنواره بین المللی فیلم مستند مسکو »داکر« از 

۱5 تا 2۴ آگوســت مصادف با 2۴ مرداد تا 2 شهریورماه ۱۴0۱ 
در شهر مسکو برگزار خواهد شد.

ایساتیس مستندی شاعرانه از بخشی از فرهنگ ایران به روایت 
چهــار عناصر طبیعت اســت. در خلاصه این فیلم آمده اســت: 
»داســتان دســتهای مردمانی که از خاک کیمیا ساختند و از 
نیســتی به هستی رسیدند. داستانی کهن از منزلت حقیقی آب؛ 
از اندیشــه های نو در رانش آب. داستان پر فراز و نشیب شهری 
که قرن هاســت چون عقیق بر دل خاک خشــک و خالی کویر 

می درخشد. داستان گفتگوی مهربان ادیان و عطر ایمان...«.
فیلم مستند ایساتیس پیش از این، جایزه ویژه دبیر چهاردهمین 
دوره جشــنواره بین المللی فیلم مستند ایران »سینماحقیقت«، 
نامزد ســیمرغ بهترین فیلم مستند سی و نهمین جشنواره فیلم 
فجر، نامزد بهترین فیلم نتپک سی و هشتمین جشنواره جهانی 
فجر، نامزد بهترین فیلم و بهترین صداگذاری از جشــن مستند 
سینمای ایران، برگزیده بهترین فیلمبرداری و بهترین موسیقی 
از جشن مستند سینمای ایران، تندیس سیمین بهترین مستند 
از جشــنواره بین المللی فیلم رشد و جایزه بهترین فیلم بخش 
بین الملل هشتمین جشنواره بین المللی جشنواره شهر را کسب 

کرده است.

خواننده و نوازنده »ســی صد« گفت: ایده هایی برای جهانی شدن 
این کنســرت نمایش داریم و می توانیم در حوزه تمدنی و سپس 

جهان، توجه به زبان فارسی را با هنر پیش ببریم.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، در آخرین ساعات 
شامگاه چهارشــنبه 5 مرداد ۱۴0۱ به تماشــای کنسرت نمایش 

»سی صد« در مجموعه فرهنگی تاریخی سعدآباد نشست.
پیشنهاد تکرار سالانه سی صد

عزت الله ضرغامی پس از تماشای این تئاتر با اشاره به همخوانی 
پایانــی »ای ایران« توســط مردم اظهــار کــرد: مخاطبان این 
کنســرت نمایش - که از هر طبقه ای هستند - نسبت به آن، یک 
ارزش گــذاری واحد دارند، بنابراین حتما آن هایی که مخالف ملت 

ایران و زبان فارسی هستند، نمی توانند این وحدت را ببینند.
وی افزود: ســی صد بــه لحاظ فرم و محتوا فاخــر بوده و ارتباط 
مردمی آن خوب است. باید برای نمود رسانه ای آن اقداماتی کنیم.

وزیــر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اضافه کرد: 
پیشــنهاد می کنم متناســب با شــهرهای هدف و اقوام مختلف، 

سی صد به صورت سالانه تکرار شود.
ضرغامی تصریح کرد: نام اثر هم نام مناســبی اســت که پاسخی 
بــرای فیلــم بی کیفیــت، شــعاری و غیرحرفه ای 300 اســت. 
ســفارش دهندگان این فیلم با ژن ایرانی و زبان فارســی مشکل 

دارند.
وی ضمــن تمجید از کارگردانی امیــر جدیدی، بازی او در فیلم 

سینمایی روز صفر را متفاوت ارزیابی کرد و ستود.
وزیر میراث همچنین درباره پیشــینه تئاتری جواد عزتی پرسید 
که عزتی گفت از 20 ســالگی تئاتــر کار کرده و چندین دوره در 

جشنواره تئاتر فجر حضور داشته است.
سی صد تاکنون ۱۱2 هزار مخاطب داشته است

محمدحسین توتونچیان، تهیه کننده ســی صد نیز در این دیدار 
صمیمانه گفت: با اجرای امشب، تاکنون ۱۱2 هزار نفر را میزبانی 
کرده ایم. در یکی از اجراهای اخیر، به صورت رایگان میزبان 3۸00 
نفر از کادر درمان بودیم و برای این اجرا، هیچ یک از هنرمندان ما 

دستمزدی نگرفتند و دلی کار کردند.
سهراب پورناظری، خواننده و نوازنده سی صد هم درباره چگونگی 
شکل گیری این پروژه گفت: پس از کنسرت نمایش سی با موضوع 
داستان های شاهنامه، متوجه شــدیم که مردم روی زبان فارسی 
اشــتراک دارند و سراغ ماجرای کتاب ســوزی مغولان در سی صد 

رفتیم.
وی افــزود: ایده هایــی برای جهانی شــدن این پــروژه داریم و 
می توانیم در حوزه تمدنی و سپس جهان، توجه به زبان فارسی را 

با هنر پیش ببریم.
کنسرت نمایش سی صد کاری از سهراب پورناظری به کارگردانی 
امیر جدیدی، آهنگ ســازی تهمورس پورناظری، خوانندگی رضا 

بهرام، تهیه کنندگی محمد حسین توتونچیان و حضور تعدادی از 
ســتارگان سینما و تلویزیون از اواخر خرداد در کاخ سعد آباد اجرا 
می شود. در این اثر هنرمندانی چون جواد عزتی، مهران غفوریان، 
دلنیا آرام، ماهور الوند، منوچهر علیپور، عرفان ناصری، نیما سکوت 

و امیر جدیدی به عنوان بازیگر حضور دارند.
ســی صد بر اساسِ نوشته از »ری بردبری« طراحی و تدوین شده 
اســت و به موضوع کتاب سوزی و نسل کشــی مغول ها در نیشابور 
می پــردازد. ایجاد کنــش در بطن ذهنِ مخاطــب در حفظِ زبان 
ملی ایرانیان به عنوان مرکزِ یک پارچگی ســرزمین، و پیوند دوباره 
جوانان با موسیقی و شعر اصیل یکی دیگر از مهم ترین اهدافِ این 

پروژه است.

سهراب پورناظری: ایده هایی برای جهانی شدن »سی صد« داریم

»ایساتیس« فیلم اختتامیه جشنواره فیلم مستند مسکو شد


